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umhurbaşkanı Erdoğan, D-
8 Zirvesi'ne katılmak için
gittiği Mısır dönüşü uçakta

gündeme ilişkin değerlendirmelerde
bulundu, gazetecilerin sorularını ya-
nıtladı. D-8'in Türkiye'nin öncülü-
ğünde, rahmetli Necmettin Erbakan'ın
kuruluşunu yaptığı bir oluşum oldu-
ğunu anımsatan Erdoğan, Teşkilatın,
Bangladeş, Endonezya, İran, Malezya,
Mısır, Nijerya ve Pakistan'ın katılımıyla
1997'de kurulduğunu hatırlattı. Teş-
kilatın sekretaryasına İstanbul'da ev
sahipliği yaptıklarını belirten Erdoğan,
3 kıtada temsil edilen ve 1 milyarı
aşan nüfusuyla D-8'in, çeyrek asırlık
süreçte yoluna güçlenerek devam et-
tiğini bildirdi. Erdoğan, bugün gelinen
noktada D-8 teşkilatının, üyeleri ara-
sındaki ticaretin artışına katkı sağla-
yan bir yapıya dönüştüğünü belir-
terek kuruluş felsefesinde esas alınan
barış, diyalog, işbirliği ve adalet kav-
ramlarının ne kadar önemli oldu-
ğunu özellikle bölgede yaşanan son
gelişmelerin gösterdiğini söyledi.

Yaklaşık 2 ay önce Tataristan zi-
yaretinden dönerken "terör örgütü
PKK'nın Suriye'deki kolu olan PYD

ve YPG'nin yalnız bırakılmaya mah-
kum olduğuna" ilişkin söylediği söz-
lerin hatırlatılması üzerine Erdoğan,
PKK/YPG'nin umutlarının boşa çık-
tığını, Esed'in beklentilerinin farklı
olduğunu ama bunların tecelli et-
meyerek yeni bir tablonun ortaya
çıktığını söyledi. Erdoğan, bir devleti

ayağa kaldırırken en önemli adım-
lardan birinin, anayasanın inşası ol-
duğuna işaret ederek şu ifadeleri
kullandı: "Bu konuda biz, başta
Sayın Colani olmak üzere yeni Suriye
yönetiminde yer alan isimlerle ileti-
şimi başlatmış durumdayız. Bildiğiniz
gibi Milli İstihbarat Teşkilatı Başka-

nımızı gönderdik. Dışişleri Bakanımız
konunun bütün muhataplarıyla ba-
şından itibaren zaten diyalog halinde.
Biz Suriye'de mevcut terör örgütle-
rinin etkisiz hale getirilme zamanının
geldiğini de göstereceğiz. Bize sı-
nırlarımızın güneyinden herhangi
bir tehdidin bundan sonra gelme-
mesi için bunu yapacağız. Çünkü
böyle bir riski kabullenmemiz müm-
kün değil. Terör örgütünün tek
amacı hizmet ettikleri odaklara ya-
ranmak olduğu için, yalnız kalmaya
mahkumlar. Bu dün de böyleydi,
bugün de böyle... Ancak yarınları
olmayacak. Terör örgütü için yolun
sonu görünüyor. Yıllarca bölgemiz-
deki halklara kan kusturdular. Başta
Kürt kardeşlerimiz olmak üzere,
Türklere, Araplara, Ezidilere ve ni-
celerine hayatı zehrettiler. Bölgenin
geleceğinde teröristlere yer yok.
Özellikle PKK terör örgütü ve uzan-
tılarının raf ömrü tükenmiştir. Su-
riye'de sağlanacak güven ortamı,
terör örgütlerinin militan teminini
de engelleyecektir. Bundan sonra
bölgemizde barış ve huzurun tesisi
için yollar açıktır." » Sayfa 7’de
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Beşiktaş, Trendyol Süper Lig'in 17. haf-
tasında bugün Alanyaspor'u konuk ede-
cek. Tüpraş Stadı'nda saat 19.00'da
başlayacak mücadelede hakem Cihan
Aydın düdük çalacak. » Sayfa 11’de

Topkapı-Ulubatlı Metro
İstasyonu alt geçidindeki
tuvalette kanalizasyon
taştı. Taşan pis suyun ya-
yıldığı alt geçidi kullan-

mak isteyen vatandaşlar,
yolun karşısına geçemedi.
Bazıları ise suyun içinden
yürüyerek alt geçidi kul-
lanabildi. » Sayfa 3’te

Beşiktaş, Süper Lig’de 
Alanyaspor’u ağırlayacak

Prematürelerde erken dönemde
göz tedavisi kritik önem taşıyor

Ittıfak

Prof. Dr. Huban Atilla, prematüre be-
beklerde kalıcı görme bozukluklarının
olmaması için erken dönemde tedavinin
kritik öneme sahip olduğunu belirterek,
"En geç 72 saat içinde tedavi uygula-
mamız gerekebiliyor." dedi. » Sayfa 2’de

İstanbul Fatih İlçesi’nde Şeh-
remini Mahallesi’nde Küçük
Ev Çi Börek’e yolumuzu dü-
şürdük. 31 yıldır gönülden
bu işi yapan Salim Ünalan:
“Bir ısırık al, içinden suyu
aksın” dedi. Güler yüzü, sa-

mimiyeti, nezaketi ile Ahilik
kültürünün özelliklerini ya-
şatan Kıymetli Salim Ünalan
Beyefendi ile Çi böreği ko-
nuştuk. Sevgili eşi Sibel Üna-
lan Hanımefendi de söyleşi-
mize değer kattılar. 
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Fatih’te metro alt geçidini
kanalizasyon suyu bastı

Ulaştırma ve
Altyapı Bakanı
Uraloğlu,"Tü-
nel, kullanıcı-
larına 8 yılda
211 milyon
saat zaman,
261 bin ton yakıt, 115 bin
ton emisyon azalımı ve ki-
lometrede 590 milyon araç
tasarrufu sağlayarak, ülkeye

2 milyar
dolar katkı
sağladı." ifa-
desini kul-
landı. Ba-
kan Uraloğ-
lu, yaptığı

yazılı açıklamada, Avrasya
Tüneli'nin resmi açılışının
20 Aralık 2016'da yapıldı-
ğını anımsattı. » Sayfa 6’da

Günümüzde çocuklarımızın
birçok kursa gitmesi, onların
daha üretken ve başarılı bireyler
olmaları için önemli bir yol
olarak görülüyor. Evet, böyle
bir mesele var günümüzde. 

ADEM KEVEN » 3’te

Filipinler’deki Lubang adasına görevli
olarak gönderilen ve savaşın bittiğine
inanmadığı için adadaki ormanın de-
rinliklerindeki bir mağarada saklanan
Hiroo Onoda. Çevreme bakıyorum ve
çok sayıda Hiroo Onoda görüyorum.

EKREM ERGÜDER » 8’de 

Kurstan kursa koşan
mutsuz çocuk!

Hiroo
Onoda

Avrasya Tüneli’nden 8 yılda 151 milyon araç geçti

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY’IN RÖPORTAJI 12’DE

ASELSAN ile TOBB Ekonomi ve
Teknoloji Üniversitesi (ETÜ) iş-
birliğiyle devreye alınan Türki-
ye'nin ilk kuantum bilgisayarı, ül-
kenin bu teknolojilerde dünyada
pazar sahibi olmasına imkan oluş-
turacak. Kuantum bilgisayar ça-
lışmaları, ASELSAN ve TOBB ETÜ
işbirliğiyle 24 Kasım 2022'de ku-
rulan Kuantum Teknolojileri Araş-

tırma Laboratuvarı'nda ( KUAN-
TAL) geliştirildi.  ASELSAN Radar
Programları Direktörü Yusuf Bora
Kartal, projeye ilişkin ilk çipleri
yurt dışındaki bir üretim evinde
prototiplendirdiklerini belirterek,
KUANTAL'da geliştirilen 5 kubitlik
kuantum bilgisayar ile üniversi-
te-sanayi işbirliği alanında örnek
olduklarını aktardı. » Sayfa 3’te

İlk kuantum bilgisayarı Türkiye’nin
teknoloji sahnesinde iddiasını artıracak

Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanı Işık-
han, engelli çalıştır-
ma yükümlüğünün
iş kanunda yer aldı-
ğını belirterek, "Bu
kapsamda, yeni bir
düzenleme yaparak
bir yazılım geliştiri-
yor ve çalışan bildi-
rim sistemini hayata
geçiriyoruz." dedi. İs-

tihdam teşvikleriyle
çalışma hayatını des-
teklediklerini akta-
ran Işıkhan, "Çalışma
hayatında özel poli-
tika gerektiren grup-
ların, iş gücü piya-
salarında yer alması
bizim öncelikli he-
deflerimiz arasında
yer almaktadır." diye
konuştu. » Sayfa 7’de

Tüketicinin Korunması
Hakkında Kanun'da ön-
görülen tüketici hakem
heyetlerine yapılacak
başvurulardaki uyuşmaz-
lıkların parasal değerle-
rinin sınırlarıyla idari
para cezalarında yeniden
değerleme oranında ar-
tışa gidildi. Ticaret Ba-
kanlığının konuya ilişkin

tebliğleri 1 Ocak
2025'ten geçerli olmak
üzere Resmi Gazete'de
yayımlandı. Tüketici ha-
kem heyetlerine yapı-
lacak başvurularda uyul-
ması zorunlu parasal sı-
nırlar, yüzde 43,93'lük
yeniden değerleme ora-
nı kapsamında düzen-
lendi. » Sayfa 6’da

Çevre, Şehircilik ve İk-
lim Değişikliği Bakanlı-
ğınca vatandaşların dep-
reme dayanıklı konut-
larda oturması amacıyla
23 yıl önce başlatılan
"yapı denetim sistemi"
ile bugüne kadar 1 mil-
yon 89 bin 869 bina
denetlendi. 1999 Mar-
mara Depremi sonra-
sında 2001'de yürürlüğe
giren 4708 sayılı Yapı

Denetimi Hakkında Ka-
nun, İstanbul, Kocaeli,
Ankara, İzmir, Sakarya
gibi deprem açısından
risk taşıyan şehirler baş-
ta olmak üzere 19 ilde
uygulamaya alındı. Ba-
kanlıkça denetim faali-
yetleri 81 ilde, 2 bin
580 yapı denetim ku-
ruluşu ve 452 labora-
tuvar aracılığıyla yürü-
tülüyor. » Sayfa 3’te

Bakan Işıkhan: “Çalışan Bildirim
Sistemi’ni hayata geçiriyoruz”

Türkiye’de yapı denetimden geçirilen
bina sayısı 1,1 milyona yaklaştı

Tüketicinin korunmasına yönelik
idari para cezaları artırıldı

Salim Ünalan: “Küçük Ev Çi Börek bizim
yuvamız,  gelen insanlar misafirimizdir” 
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Konyaaltı Sanat Eğitim Mer-
kezi (KONSEM) kurslarından
faydalanan Ahmet Tuğlu, felç
sonrası KONSEM eğitimleriyle
yeniden sağlığına kavuşarak
hayata tutundu. Tuğlu, “Kon-
yaaltı Belediyesi sayesinde
hem hayatımı hem de aile
huzurumu geri kazandım”
dedi. Konyaaltı ilçesinde ya-
şayan Ahmet Tuğlu, felç ge-
çirdikten sonra vücudunun
sağ tarafını kullanamaz hale
geldi. Umutsuz olduğu bir dö-
nemde, Konyaaltı Belediye-
si’nin sabah sporu etkinliklerini
fark ederek iletişime geçti.
KONSEM’de Pilates Eğitmeni
Cemre İlk ile çalışmaya baş-
layan Tuğlu, azim ve sabırla
yürüttüğü egzersizlerle önce
koltuk değneklerini bıraktı,
ardından ağrılarından kurtul-
du. Tuğlu, bu süreçte yaşa-
dıklarını, “Başlarda ayakta du-

ramıyordum, koltuk değnek-
leri olmadan hareket edemez-
dim. Ama burada Cemre ho-
camın desteğiyle adım adım
kendimi toparladım. Artık kim-
seye muhtaç değilim. Daha
önce çok karamsardım ama
burası hayatımı değiştirdi. Be-
lediyemiz sıcak bir çalışma
ortamı ve güler yüzlü perso-
neliyle bize büyük destek sağ-
ladı. Şimdi hem fiziksel hem
de ruhsal olarak çok daha iyi-

yim” sözleriyle anlattı. Ahmet
Tuğlu’nun eğitmeni Cemre İlk
ise süreçle ilgili şunları söyledi:
“Ahmet Bey’le geçen yaz ta-
nıştık ve çok sıkı bir şekilde
çalıştık. Şimdi her işini kendi
yapabiliyor. Burada kursiyer-
lerimizin omurga sağlığını iyi-
leştirmelerine ve hayatlarına
dokunmalarına yardımcı olu-
yoruz. Ücretsiz olarak sundu-
ğumuz bu hizmete ilgi çok
büyük.” lANTALYA-İHA

2 CUMARTESİ
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‘Akciğer kanseri
50-70 yaş
arasında daha
sık görülüyor’
Göğüs Cerrahisi Uzmanı
Opr. Dr. Volkan Yılmaz,
“Kansere bağlı ölümler,
dünyada kardiyovasküler
hastalıklardan sonra ikin-
ci sırada yer alırken, bu
ölümlerin en büyük se-
bebi akciğer kanseri ola-
rak kaydediliyor. Akciğer
kanseri görülme sıklığı
yaşla birlikte artış göste-
riyor ve genellikle 50-70
yaş arasında görülmek-
tedir” dedi. VM Medical
Park Samsun Hastane-
si’nden Göğüs Cerrahisi
Uzmanı Opr. Dr. Volkan
Yılmaz, akciğer kanseri
hakkında bilgilendirme-
lerde bulundu. Kanserin
günümüzde en önemli
sağlık sorunlarından biri
olduğunu söyleyen Opr.
Dr. Yılmaz, “Kansere bağlı
ölümler, dünyada kardi-
yovasküler hastalıklardan
sonra ikinci sırada yer
alırken, bu ölümlerin en
büyük sebebi akciğer kan-
seri olarak kaydediliyor.
Akciğer kanseri görülme
sıklığı (insidansı) yaşla
birlikte artış gösteriyor
ve genellikle 50-70 yaş
arasında görülüyor. Bu
kanser türünde risk fak-
törlerinin büyük bir kısmı
önlenebilir olmasıyla dik-
kat çekiyor” şeklinde ko-
nuştu. lSAMSUN-İHA

Şehir hastanelerinde 8 yılda
yaklaşık 9 milyon ameliyat yapıldı
Türkiye'de ilk kez 2016'da
hizmete giren ve şu an
için ülke genelinde sayısı
25'e çıkan şehir hastane-
lerinde 8 yılda yaklaşık
306 milyon muayene ve
9 milyon ameliyat gerçek-
leştirildi. AA muhabirinin
Sağlık Bakanlığından edin-
diği bilgiye göre, Sağlıkta
Dönüşüm Programı çer-
çevesinde, özellikle Tür-
kiye'nin ihtiyaç duyduğu
yeni, nitelikli, uluslararası
standartlara sahip Şehir
Hastaneleri yapılmaya baş-
landı. Bu kapsamda bazı
hastaneler yenilenirken,
yoğun bakım yatak kap-
asitesi de yıllar içinde bü-
yük oranda artırıldı. Kamu
Özel İşbirliği (KÖİ) mo-
deliyle Yozgat'ta hizmet
verecek ilk şehir hastane-
sinin ihalesi 2011'de ya-
pıldı. Temeli 20 Ağustos
2013'te atılan hastane, 18
ayda tamamlanarak eski
Başbakan Binali Yıldırım
tarafından 16 Ocak
2016'da hizmete açıldı. O
tarihten bugüne KÖİ mo-
deliyle 18 şehir hastanesi
faaliyete geçti. Genel bütçe

kaynaklarıyla yapılanlar
da eklendiğinde bugüne
kadar hizmete giren şehir
hastanesi sayısı 25 oldu,
11 şehir hastanesinin in-
şaatı ise devam ediyor.
Bunlardan 3'ünün 2025'te,
4'ünün 2026'da, 4'nün de
2027'de tamamlanması
öngörülüyor. Bunların yanı
sıra 3 şehir hastanesinin
yapımı için ihale hazırlık
aşamasında bulunuyor.
Söz konusu hastanelerin
gelecek yıl başında ihale-
sinin yapılması ve 2028'de
tamamlanması hedefleni-
yor. Ayrıca 6 şehir hasta-
nesi projesi de hazırlık
aşamasında. Bunların ge-
lecek yıl içinde tamamla-
narak, ihale edilmesi plan-
lanıyor. Bu hastanelerin
2028'de hizmete girmesi
bekleniyor. Bakanlık tara-
fından yönetilen ve Kamu
Hastaneleri Genel Müdür-
lüğüne ait şehir hastane-
lerinde KÖİ finansman
modeli olarak yer aldı.
Söz konusu hastanelerin
başhekimleri ve yönetici-
leri Bakanlık tarafından
atandı. Bu hastaneler diğer

hastaneler gibi Sağlık Ba-
kanlığının mevzuatı ile
sevk ve idare edildi. KÖİ
modeliyle yapılanlarla tüm
şehir hastanelerinin yatak
kapasitesi, tüm kamu has-
tanelerindeki yatak sayı-
sının yüzde 22'sine, bu-
lundukları illerde ise yüzde
36'sına ulaştı. Sağlıkta hiz-
met kalitesi ve alt yapısını
güçlendiren Türkiye'de ilk
olarak 2016'da hizmete
giren şehir hastanelerin-
de 8 yıl içinde 306 milyon
33 bin 845 muayene ve
8 milyon 844 bin 339
ameliyat yapıldı. Hasta-
nelerin 2002'de 49 yıl
olan ortalama yaşı 13
olarak tespit edildi. Ağız
ve Diş Sağlığı Hastaneleri
dahil eylül 2024 verile-
rine göre, 2002'de 774
olan hastane sayısı
2024'te 984'e ulaştı ve
böylece 210 yeni hastane
hizmete girdi. 2002'de 107
bin 394 olan yatak kap-
asitesi ise 172 bin 457'ye
çıktı. Böylece son 22 yılda
hastanelerdeki yatak kap-
asitesi 65 bin 63 artmış
oldu. lANKARA-AA

ürk Oftal-
moloji Der-
neği Başka-

nı Prof. Dr. Huban Atilla,
sağlık kongresi için gel-
diği Antalya'da AA mu-
habirine, prematüre be-
beklerde görülen göz
problemlerinin dünyada
artan bir problem oldu-
ğunu söyledi. Yardımcı
üreme teknikleriyle hem
çoğul gebeliklerin art-
ması hem de anne yaşı-
nın ileriye gitmesiyle er-
ken doğumun daha fazla
görüldüğünü belirten
Atilla, doğan bebeklerin
yüzde 10'unda görülen
ve prematüre bebeklerin
gözlerindeki retina ta-
bakasında, damarsız
alanlarda ortaya çıkan,
sinir hasarına yol açarak
görme kaybına neden
olan hastalığa "prema-
türe retinopatisi" denil-
diğini söyledi. Prematüre
retinopatisinin kalıcı gör-
me bozukluklarına ne-
den olabildiğini anlatan
Atilla, bu bebeklerin yüz-
de 90'ının rahatsızlığının
kendiliğinden zaman
içinde gerilediğini ancak
yüzde 10'unun tedavi
edilmesi gerektiğine dik-
kati çekerek, şöyle de-
vam etti: "Türkiye'de yıl-
da yaklaşık 1 milyon-1
milyon 250 bin arasında
bebek doğuyor. Bu de-
mek ki 100 bin ila 120

bin arası prematüre be-
bek var. Bunların da 10-
12 bininde gözle ilgili
problemler çıkıyor. 34
haftadan küçük doğan
bebeklerde doğumdan
sonraki dört hafta içinde
oldukça detaylı göz mua-
yenesi yapmamız gere-
kiyor. Bir kere yapmakla
da bitmiyor. Birkaç kere
görüp, çocuğun gözünün
arkasında damarların ge-
lişiminin yolunda gitti-
ğini, görmeyi tehdit eden
ve körlükle sonuçlana-
bilen durumun olmama-
sından emin olduktan
sonra takipten çıkarıyo-
ruz."
"Prematürelerd
e gözlük
ihtiyacı yüzde
50'lere çıkıyor"

Bebek ne kadar erken
ve ne kadar düşük kiloyla
doğarsa göz problemleri
riskinin o kadar arttığına
işaret eden Atilla, doğum

sonrası dö-
n e m d e
enfeksi-
yon la r,
oksi jen
ihtiyacı
gibi eşlik
eden sis-
t e m i k
hastalıkla-
rın göz
problemleri-
nin artmasına
sebep olduğunu
dile getirdi. Atilla, 34
haftanın altında veya
1750 gramın altında do-
ğan tüm bebekler için
çok detaylı göz muaye-
nesi yaptırılmasını öne-
rerek, "Prematüre bebek-
leri çok kritik bir dönem-
de tedavi etmemiz ge-
rekiyor. Göz rahatsızlık-
ları çok hızlı ilerliyor ba-
zen 24 saatte, en geç 72
saat içinde karar verip,
tedavi uygulamamız ge-
rekebiliyor." diye konuş-
tu. Bebeklerde eğer göz

arkasındaki damarlanma
yolunda görmeyi tehdit
edecek hale gelmişse la-
zer tedavisi yapabildik-
lerini anlatan Atılla, ya
da ilaçlarla damarlan-
manın sağlıklı gelişme-
sini sağlamaya çalıştık-
larını vurguladı. İşlerinin
bununla bitmediğini ifa-
de eden Atilla, "Prema-

türe retinopati ge-
lişmiş, tedavi et-

mişsek bile
prematüre
doğan be-
b e k l e r d e
gözlük ihti-
yacını daha
fazla görü-
yoruz. Top-
lumda sıklı-

ğı yüzde 20
düşünürsek

prematürelerde
bunun sıklığı yüz-

de 50'lilere kadar çı-
kabiliyor. Şaşılık sıklığı
zamanında doğan be-
beklerde yüzde 1-2 iken,
prematüre bebeklerde
yüzde 10'larda, tedavi
uygulanmasa yüzde
25'lere çıkabiliyor." bilgi-
sini paylaştı. Atilla, pre-
matüre retinopatisi geliş-
miş kişilerde görme kay-
bına sebep olabilecek ek
göz hastalıklarının daha
sık görüldüğünden ileri
aşamada kontrollerin
önemli olduğunu sözlerine
ekledi. lANTALYA-AA

T

Prematürelerde erken dönemde
göz tedavisi kritik önem taşıyor
Türk Oftalmoloji Derneği Başkanı Prof. Dr. Huban Atilla, prema-
türe bebeklerde kalıcı görme bozukluklarının olmaması için er-
ken dönemde tedavinin kritik öneme sahip olduğunu belirterek,
"En geç 72 saat içinde tedavi uygulamamız gerekebiliyor." dedi.
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Kantar Tamir Bakım Onarım hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu

maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda
EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                                 : 2024/1752452 
1-İdarenin
a) Adı                                              : İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ AVRUPA 
                                                       YAKASI HAL ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi                                         : Kocatepe Mahallesi Hal Yolu Sokağı No:573 
                                                       34045 Bayrampaşa/ İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası          : 2124371210 - 2124371216
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası  : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı                                              : Kantar Tamir Bakım Onarım
b) Niteliği, türü ve miktarı               : Kantar Tamir Bakım Onarım Hizmeti Alımı
                                                       Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
                                                       bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer  : Avrupa Yakası Hal Şube Müdürlüğü Bayrampaşa 
                                                       Merkez Hal ve Ataşehir Hal Birimi
ç) Süresi/teslim tarihi                     : İşe başlama tarihinden itibaren 12(Onİki) aydır
d) İşe başlama tarihi                      : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 3 gün içinde 
                                                       işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                               : 07.01.2025 - 11:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)     : İstanbul Büyükşehir Belediyesi Bakırköy Ek Hizmet 
                                                       Binası İhale İşleri Şube Müdürlüğü, İhale Salonu 
                                                       Osmaniye Mah. Çobançeşme Koşuyolu Bulvarı No:5 
                                                       Kat:4 Bakırköy/İstanbul

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde
uygulanacak kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve

ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler
idarece EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin

yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter
tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son
bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve

teklif edilen bedelin % 25 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere
ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi. 

4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
a) Kantar kurulumu işleri,
b) Kantar bakım onarım  ve kalibrasyon işleri 
a ve b maddeleri birlikte veya ayrı ayrı benzer iş olarak kabul edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile

imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden
gönderilecektir.

9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde
verilecektir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme
imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri

tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim

günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden

Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir. 

İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 
AVRUPA YAKASI HAL ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜ
BAKIM VE ONARIM HİZMETİ ALINACAKTIR

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2143135)

          

Geçirdiği felç sonrası
düzenli sporla ayağa kalktı

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

21İTTİFAK02.qxp_Layout 1  20.12.2024  14:59  Page 1



3CUMARTESİ
21 ARALIK 2024Güncelİttifak

ADEM 
KEVEN

www.ittifakgazetesi.com

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığınca vatandaşların dep-
reme dayanıklı konutlarda otur-
ması amacıyla 23 yıl önce başlatı-
lan "yapı denetim sistemi" ile bu-
güne kadar 1 milyon 89 bin 869
bina denetlendi. AA muhabirinin
Yapı İşleri Genel Müdürlüğünden
edindiği bilgiye göre, 1999 Mar-
mara Depremi sonrasında 2001'de
yürürlüğe giren 4708 sayılı Yapı
Denetimi Hakkında Kanun, İstan-
bul, Kocaeli, Ankara, İzmir, Sakarya
gibi deprem açısından risk taşıyan
şehirler başta olmak üzere 19 ilde
uygulamaya alındı. Pilot illerde

yapı denetim
sistemine göre
inşa edilen bi-
nalarda gerçek-
leştirilen ince-
lemelerde, ta-
şıyıcı sistem yö-
nünden statik-
betonarme projeleriyle uyum ko-
nusunda yüzde 90'ın üzerinde ba-
şarı sağlanması üzerine, 2011'de
81 ilde yapı denetim sistemine
geçildi. Bakanlıkça denetim faali-
yetleri 81 ilde, 2 bin 580 yapı de-
netim kuruluşu ve 452 laboratuvar
aracılığıyla yürütülüyor. Yapı de-

netim kuru-
luşları, dene-
tim faaliyet-
lerini, 15 bin
885 denetçi
mimar ve
mühendis,
21 bin 578

yardımcı kontrol elemanı mimar
ve mühendis ile gerçekleştiriyor.
Laboratuvar kuruluşlarının dene-
tim faaliyetleri ise 1264 laboratuvar
denetçisi mühendis ve 6 bin 52
deney yapan eleman ve 1196 nu-
mune alma elemanı eliyle aktif
olarak yapılıyor. Bakanlığın veri-

lerine göre, vatandaşların depreme
dayanıklı konutlarda oturması
amacıyla uygulanan yapı denetim
sistemiyle 23 yılda 1 milyon 89
bin 869 bina denetlenirken, 510
bin binanın denetimi ise devam
ediyor. İnşaatların denetimini üst-
lenen yapı denetim ve laboratuvar
kuruluşlarının faaliyetlerinin de-
netimi ise Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği İl Müdürlükleri
üzerinden her yıl düzenli olarak
yapılıyor. Bu kapsamda, bugüne
kadar 114 bin 546 şantiye, 54
bin 5 büro, 3 bin 363 laboratuvar
denetlendi. lANKARA-AA

Günümüzde
çocuklarımızın
birçok kursa
gitmesi, onla-
rın daha üret-
ken ve başarılı
bireyler olma-
ları için önemli
bir yol olarak
görülüyor.

Ancak, bir
ö ğ r e n c i m l e
yaptığım bir konuşma, bu du-
rumun çocuklar üzerindeki et-
kilerini yeniden düşünmeme ne-
den oldu. Bir gün, 3. sınıf öğ-
rencim yanıma geldi ve "Öğret-
menim biliyor musunuz, ben
tam 12 kursa gidiyorum," dedi.
Şaşkınlıkla "Nasıl yani?" diye
sordum. "Hafta sonu okçuluk,
bağlama, resim, yağlı boya, ka-
rakalem, drama kurslarına; hafta
içi ise basketbol, İngilizce... der-
ken toplam 12 kursa gidiyorum,"
dedi. "Peki, yorulmuyor musun
bu kadar kursa gitmekten?" diye
sordum. "Öğretmenim, yorulmaz
mıyım? Ama ailem gönderiyor,"
dedi. "Peki, sen bunlardan keyif
alıyor musun?" diye sorduğumda
ise, "Ben sadece basketbol kur-
sundan keyif alıyorum. Diğer-
lerinin hepsine ailemin ısrarıyla
gidiyorum," dedi.

Evet, böyle bir mesele var
günümüzde. Birçok ebeveyn,
çocukları daha iyi yetişsin, çok
yönlü olsunlar diye onları o
kurstan bu kursa koşturuyor.
Çocuklar için faydalı mı zararlı
mı bu konuyu inanın çok iyi
kestiremiyorum. Fakat bildiğim
bir şey var: Çocukların çocuk-
luklarını doyasıya yaşaması ve
özellikle de do-
yasıya oynaması
gerektiği. Aile-
siyle, büyükle-
riyle, arkadaşla-
rıyla nitelikli va-
kit geçirmesi,
onlarla sohbet
etmesi, oyun oy-
naması, inanın
gittiği birçok
kurstan çok
daha fazla katkı sağlar.

Ebeveynler olarak hepimiz
çocuklarımızın başarılı, çok yön-
lü ve yetenekli bireyler olarak
yetişmelerini isteriz. Günümü-
zün acımasız rekabet ortamında
herkes en iyi olma mücadelesi
veriyor. Ancak, bu hedefe ulaş-
maya çalışırken çocuklarımızın
duygu ve düşüncelerine ne ka-
dar yer veriyoruz? Onların ilgi
alanlarını ve yeteneklerini ne
kadar dikkate alıyoruz? Bu so-
rulara vereceğimiz samimi ce-
vaplar, çocuklarımızın mutluluğu
ve gelişimi açısından hayati
önem taşıyor.

Kurslar elbette önemlidir; bir
çocuğun yaratıcılığını geliştirir,
sosyal becerilerini artırabilir ve
yeni yetenekler kazandırabilir.

Ancak, çocuk-
luk dediğimiz
bu kısa döne-
min doyasıya
yaşanması ge-
rektiği de bir
gerçektir. Oyun
oynamak, aile
ve arkadaşlarla
kaliteli vakit
geçirmek, do-
ğayla bağ kur-

mak gibi etkinlikler, çocukların
duygusal ve sosyal gelişimleri
için hayati öneme sahiptir.

Çocuklarımızın bu kadar yo-
ğun bir programla karşı karşıya
kalmaları, onlara farkında ol-
madan ağır bir yük bindiriyor
olabilir. Aşırı bir program, ço-
cuklarda fiziksel ve zihinsel yor-
gunluğa, hatta bazen ilgisizlik
ve motivasyon kaybına yol aça-
bilir. Ayrıca, bir çocuğun kendi
kararlarını verme ve ilgi alan-
larını belirleme hakkı da elinden
alınmamalıdır. Kurslardan bir
şeyler kazanırken, neleri ıska-
ladığımızı ve neleri kaybettiği-
mizi de iyi düşünmeliyiz.

Bu noktada ebeveynlere büyük
görev düşüyor. İşte birkaç öneri:

Çocuklarınızı Dinleyin: On-
ların neyi sevdiklerini ve hangi
alanlarda kendilerini rahat his-
settiklerini anlamaya çalışın.
Onların bir birey olduğunu kabul
etmek ve ilgi alanlarına saygı
göstermek, gelecekte kendine
güvenen ve mutlu bireyler olarak
yetişmelerine yardımcı olur.

Dengeli Bir Program Oluştu-
run: Çocuklarınızın hem kurslara
katılmalarını hem de oyun oy-
namalarını, aile ve arkadaşlarıyla

vakit geçir-
m e l e r i n i
sağlayacak
dengeli bir
p r o g r a m
oluşturun.

Ka l i t e l i
Zaman Ge-
çirin: Birlik-
te oyun oy-
namak, ye-
mek yap-

mak, masal okumak ya da do-
ğada gezintiye çıkmak gibi et-
kinlikler, çocuklarınızın duygusal
ve sosyal gelişimlerine büyük
katkı sağlar.

Çocukluklarını Yaşamalarına
İzin Verin: Çocuklarınızın çocuk-
luklarını doyasıya yaşamalarına
izin vermek, onlara sunabilece-
ğiniz en değerli hediyedir.

Unutmayalım ki çocukları-
mızın başarılı olması kadar mut-
lu olmaları da önemlidir. Bir
kurs daha eklemek yerine, belki
de birlikte oyun oynamayı, bir
kek yapmayı ya da doğada man-
tar toplamaya çıkmayı tercih
edebiliriz. Bu anlar, onların sa-
dece şu anına değil, tüm hayat-
larına yansıyacak olumlu izler
bırakabilir. 

İstanbul Havalimanı, 404 kişilik
personel ve 179 araçlık filosuyla
çetin kış şartlarına karşı hazır-
lıklarını tamamladı. İstanbul
Havalimanı İşletmecisi İGA,
kış hazırlık çalışmalarını ha-
valimanının apronunda gaze-
tecilere gösterdi. İGA Operas-
yonlardan Sorumlu Genel Mü-
dür Yardımcısı Mehmet Bü-
yükkaytan, burada gazetecilere
yaptığı açıklamada, kış hazır-
lıkları kapsamında personele
eğitim verildiğini anlattı. Per-
sonele her sene yaklaşık 7 bin
saat pratik, yaklaşık 2 bin saat
de teorik eğitim verildiğini ak-
taran Büyükkaytan, "Bu sene
bunu biraz daha fazlalaştırdık.
Yeni araçlarımız eklendi. On-
ların eğitimleri devam etti. Şu
ana kadar 10 bin 500 saat eği-
timimiz var. Bu eğitimin yak-
laşık 8 bin 500 saatlik kısmı
pratik, geri kalanı teorik olarak
devam etti." dedi. Büyükkaytan,
404 personelle kışa hazır du-
rumda beklediklerini belirterek,
şöyle devam etti: "Kış alarmı
geldikten sonra personelimizi
12 saat öncesinden havalima-
nına davet edip burada hazır-
lıklarımıza başlıyoruz. 179 ara-
cımız hava tarafı için hazır du-
rumda. Hepsinin bakımları ya-
pılmış hazır şekilde bekliyor.
12,5 milyon metrekare burada

temizleyeceğimiz alan var. Bu-
nun yaklaşık 8,5 milyon met-
rekaresi asfalt, geri kalanlar
beton alanlar. Servis yollarıyla
beraber yaklaşık 40 bin metre
de servis yolu temizliğimiz var.
Kara tarafındaki havalimanının
iç yollarında hazırlıklarımız da
tamamlandı. Burada da yak-
laşık 139 araç ve 333 personel,
2 bin ton tuz, yaklaşık 750-
800 ton da solüsyon mevcut
durumda. Hava tarafında da
1750 ton solüsyon mevcut.
Yaklaşık 800 ton da sodyum
potasyum var. Burada hem as-
falta hem de betona zarar ver-
meyecek şekilde hazır durum-
dayız." Büyükkaytan, İstanbul
Havalimanı'nda Meteoroloji
Genel Müdürlüğünün 4 ayrı
istasyonu olduğunu, buradan
anlık hava durumu bilgisini
alabildiklerini kaydetti. Şu an
için kar yağışının beklenme-
diğini dile getiren Büyükkaytan,
"Meteoroloji Genel Müdürlü-
ğünün havalimanındaki biri-
miyle görüştüğümüzde şu an
için 15 Ocak'a kadar kar gö-
zükmüyor. Bu sene kışın yağışlı
geçeceği tahmin ediliyor. Kar
yağışı olacak. Ümit ederiz ki
fırtına şeklinde olan kar yağışı
yaşamayız. Tüm hazırlıklarımız
bitti, kışı bekliyoruz." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

Yeşilay bağımlılıklarla mücadele için 
120 üniversitede festival düzenleyecek
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uantum bilgisayar ça-
lışmaları, ASELSAN
ve TOBB ETÜ işbir-

liğiyle 24 Kasım 2022'de kurulan
Kuantum Teknolojileri Araştırma
Laboratuvarı'nda ( KUANTAL) ge-
liştirildi. Projede görev alan uz-
manlar, Türkiye'nin ilk kuantum
bilgisayarı çalışmalarına ilişkin
AA'ya değerlendirmede bulundu.
ASELSAN Radar Programları Di-
rektörü Yusuf Bora Kartal, projeye
ilişkin ilk çipleri yurt dışındaki bir
üretim evinde prototiplendirdik-
lerini belirterek, KUANTAL'da ge-
liştirilen 5 kubitlik kuantum bilgi-
sayar ile üniversite-sanayi işbirliği
alanında örnek olduklarını aktardı.
Haberleşmenin gizli olması, krip-
tolanarak yapılmasının önemine
dikkati çeken Kartal, şöyle devam
etti: "Örneğin banka hesabınıza
erişmek istediğiniz zaman sizinle
bankanın sunucusu arasında gidip
gelen verinin birileri tarafından
dinlenmesini ya da çözülebiliyor
olmasını istemezsiniz. Bu sizin şif-
renizin korunmasını sağlayan bir
altyapı sunuyor. Kuantum bilgisa-
yarların işlem gücünde artış sağ-
layacağı çok net, fakat kuantum
bilgisayarlarla gelecek asıl şey, bize

şu ana kadar çözemediğimiz prob-
lemleri çözebilecek bir alan sağ-
laması olacak. Kuantum alanında
çalışan üreticinin kolayca tedarik
etmesi gereken kuantum çipleri
üreten birkaç tane ülke var. Mesela
Almanya bunlardan bir tanesi.
ABD ve Çin'de böyle altyapılar
var. ASELSAN ve TOBB ETÜ'nün
işbirliğinde KUANTAL'da kuantum
teknolojisinin üretilmesine çip se-
viyesinden başlandı."

Kuantum teknolojileri alanın-
daki projelerinin Savunma Sanayii
Başkanlığınca da desteklendiğini
bildiren Kartal, şu anda 5 kubitlik
bir bilgisayara sahip olduklarını
anımsattı. TOBB ETÜ Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Mehmet Ünlü de

kuantum teknolojisini geliştirmek
için mühendisliğin birçok alt dalının
bir araya getirilmesi gerektiğini
ve üniversiteleri bünyesinde bunu
gerçekleştirdiklerini anlattı. Entegre
devre üretiminin dünya için kritik
önemde olduğunu aktaran Ünlü,
"Ülkemizin bu seviyede bir entegre
devre fabrikası üretebilmesi için
çok ciddi miktarda yatırım yapması
gerekiyor. Aynı şey kuantum tek-
nolojileri için geçerli değil. Bu çip-
leri üretmek için kuracağınız bir
üretim altyapısı geleneksel manada
bir çip üretmek için kuracağınız
altyapının yaklaşık yüzde biri mer-
tebesinde. Bu, Türkiye için büyük
bir fırsat, ufak bir yatırımla kuan-
tum teknolojisinde ciddi söz ve

pazar sahibi olma imkanı var. Bu-
nun ticari potansiyeli ortaya çık-
tıkça firmalar ve ülkeler burada
ön alabilmek için belirli kısıtlar
getirmeye başlıyor. Bizim de bu
kısıtları geçebilmemiz için kendi
entegre devre ve çiplerimizi üre-
tebilir hale gelmemiz gerekiyor."
diye konuştu. Ünlü, bu teknoloji-
lerde yer alabilmenin Türkiye'nin
dışa bağımlılıktan kurtulabilmesi
için kritik öneme sahip olduğuna
işaret ederek, üniversitelerin ta-
sarım kabiliyetiyle kuantum tek-
nolojisini belli bir seviyeye taşıya-
bildiklerini ancak üretim evleriyle
irtibatın kesilmesi durumunda ça-
lışmaların aksayabileceğini söyledi.
Ünlü, elektrikli araçlarda olduğu
gibi Türkiye'nin sektöre doğru
zamanda girmesinin, küresel öl-
çekte rekabet eder bir pozisyonda
olmasını sağlayacağını söyledi.
TOBB ETÜ Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Ali Bozbey de kuantum tek-
nolojilerinin dünyada yükselen
trend olduğunu ve Türkiye'de bu
alana yönelik çalışmaların ivme-
sinin giderek arttığını aktararak,
yürüttükleri çalışmanın Türkiye
için de güzel bir model olduğunu
kaydetti. lANKARA-AA

K

Yeşilay, 120 üniversitede düzen-
leyeceği "YeşilFest"lerle madde
bağımlılıklarının önüne geçmeyi
hedefliyor. İçişleri Bakanlığı ön-
cülüğünde bağımlılıklarla müca-
dele etmek amacıyla başlatılan
"Bağımsızlık Seferberliği" kapsa-
mında Van Yüzüncü Yıl Üniver-
sitesi (YYÜ) ile Yeşilay Van Şubesi
iş birliğinde ilki düzenlenen "Ye-
şilFest" yapıldı. Van YYÜ Spor
Kompleksi'nde 16-17 Aralık'ta
düzenlenen ve 2 binden fazla
gencin katıldığı festivalde, kon-
serler, bilgi yarışması, tiyatro, ser-
gi, sıra gecesi ve söyleşiler yapıldı,
stantları ziyaret eden katılımcılara
uzmanlarca bağımlılıklarla mü-
cadeleyle ilgili bilgi verildi. Renkli
görüntülere sahne olan festivalde
gençler, halay çekti, çeşitli oyunlar
oynayarak güzel zaman geçirdi.
Yeşilay, 120 üniversitede düzen-
leyeceği festivallerle bağımlılık-
larla mücadeleye ilişkin farkın-
dalık oluşturmayı hedefliyor. Genç
Yeşilay Başkanı Samet Koca, AA
muhabirine, gençlerin başta mad-
de bağımlılığı olmak üzere tüm
zararlı alışkanlıklardan korunması
gerektiğini söyledi. Van'da bu yıl
ilkini düzenledikleri festivale genç-
lerin yoğun ilgi gösterdiğini be-
lirten Koca, şunları kaydetti: "Tür-

kiye'de bağımlılıklarla mücadele
çalışmalarımız devam ediyor. Va-
tandaşlarımıza 115 Yeşilay Da-
nışmanlık Merkezi'miz ile ücretsiz
danışmanlık hizmeti veriyoruz.
Bağımlılıklarla ilgili kafasında
soru işareti bulunan herkes bu-
radan destek alabilir. Biri Diyar-
bakır diğeri Bursa'da olmak üzere
40 yatak kapasiteli iki rehabili-
tasyon merkezimiz var. Buradaki
hizmetler ücretsiz veriliyor. Genç-
lerin bağımlılıklarla mücadele
ederken nasıl özgürleşeceklerini,
etkinliklerle kendilerini nasıl ifade
edebileceklerini ön plana çıkart-
maya çalışıyoruz."

Van YYÜ Rektörü Prof. Dr.
Hamdullah Şevli ise önemli ve
güzel bir etkinliğe ev sahipliği
yapmanın mutluluğunu yaşadık-
larını dile getirdi. Bağımlılıkla
mücadelenin toplumun her ke-
simini yakından ilgilendirdiğine
vurgu yapan Şevli, "İki gün süren
festivalimize 2 binden fazla öğ-
renci katıldı. Katılımcılar hem
eğlendi hem de verimli zaman
geçirdi. Stantları ziyaret ederek
madde bağımlılıklarıyla ilgili bil-
giler aldılar. Genç Yeşilay Öğrenci
Topluluğumuzun yaklaşık 700
gönüllü üyesi bulunuyor." diye
konuştu. lVAN-AA

ASELSAN ile TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi (ETÜ) işbirliğiyle devreye alınan Türkiye'nin ilk
kuantum bilgisayarı, ülkenin bu teknolojilerde dünyada pazar sahibi olmasına imkan oluşturacak.

Kurstan kursa koşan
mutsuz çocuk!

Fatih'te kanalizasyon suyu basan
metro istasyonu alt geçidini kullanan
vatandaşlar zor anlar yaşadı. Top-
kapı-Ulubatlı Metro İstasyonu alt
geçidindeki tuvalette kanalizasyon
taştı. Taşan pis suyun yayıldığı alt
geçidi kullanmak isteyen vatandaş-
lar, yolun karşısına geçemedi. Ba-
zıları ise suyun içinden yürüyerek

alt geçidi kullanabildi. Su birikintisi
nedeniyle karşıya geçemediğini söy-
leyen Sami Düzgün, "Su basmış
ama nereden geldiğini bilmiyoruz.
Şu an orası su dolu, insanlar geçe-
miyor. Şimdi yolu kullanacağız.
Koku var, pis su." diye konuştu.
Ekiplerin çalışmasıyla alt geçitteki
su tahliye edildi. lİSTANBUL-AA

FOTOĞRAF: AA

Fatih’te metro alt geçidini
kanalizasyon suyu bastı

Türkiye’de yapı denetimden geçirilen bina sayısı 1,1 milyona yaklaştı

İlk kuantum bilgisayarı Türkiye’nin
teknoloji sahnesinde iddiasını artıracak

İstanbul Havalimanı kışa hazır
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Arnavutköy Belediyesi tara-
fından öğrencilere verilen
eğitim desteği sürüyor. Bele-
diye bu sene 3 bin öğrenciye
verilecek bursun, 10 bin TL
olacağını açıkladı. Arnavutköy
Belediyesi'ne başvuran ve il-
çede ikamet eden öğrenciler hangi
ilde eğitim görürse görsün fark et-
meksizin bursu almaya hak kazandı.
Arnavutköy Belediyesi Kapalı Spor
Salonu'nda düzenlenen programa
Arnavutköy Belediye Başkanı Mus-
tafa Candaroğlu, belediye meclis
üyeleri ve çok sayıda vatandaşın
yanı sıra öğrenciler katıldı. Öğren-
ciler temsili çeklerini Arnavutköy
Belediye Başkanı Mustafa Canda-
roğlu'nun elinden alırken, teşekkür
niyetine belediye başkanına çiçek
hediye edildi. Programda konuşan
Başkan Candaroğlu, “Programımız
3 bin kişinin katılımıyla gerçekleşti.
Tüm çalışma arkadşalarıma teşek-
kür ediyorum. Ailelerimize destek
ve eğitimlerine katkı olmak amaçlı
yaptığımız projede 3 bin ailemize

10 bin TL destekte bulunacağız.
Biz kıymetli ailelerimize bu
desteği verirken hem eğitim
camiasında eğitim yatırımları-
mızla hemde genç kardeşleri-
mize vermiş olduğumuz bu
destekle onlardan tek bir bek-

lentimiz var vatanına, milletine
bölgesine ve ailesine faydalı bi-
reyler olmalarını istiyoruz. Fedakar
ailelerimizin bu zorlu süreçleri at-
latması için bizlerde yanlarında
destek oluyoruz. Tüm arkadaşlara
hayırlı olmasını ve bu yardımın
bereketle katlanarak onlara fayda
sağlamasını temenni ediyorum.
Bugün bir matematik öğretmeni
kardeşimiz buradan almış olduğu
desteklerle eğitim hayatını devam
ettirdi bugünde mezun olarak mil-
letinin karşısında kutsal bir görevde
olduğunu görmek bizleri gurur-
landırıyor. Evlatlarımıza biz eğitim
konusunda her daim destek olmak
ve onların yanında olmak zorun-
dayız onlar bizim geleceğimiz, ne-
sillerimiz" şeklinde konuştu.

Bağcılar’da hafız-
lık eğitimini ta-
mamlayan kız öğ-
renciler için Ha-
fızlık İcazet Me-
rasimi düzenlen-
di. Bağcılar Bele-
diyesi Göztepe

Spor Kompleksi’nde gerçekleş-
tirilen programa; Bağcılar Kay-
makamı Abdullah Uçgun, Bağ-
cılar Belediye Başkanı Abdullah
Özdemir, Diyanet İşleri Başkan-
lığı Eğitim Hizmetleri Genel Mü-
dürü Sayın Sedide Akbulut, İlçe
Müftüsü Ömer Kayhan, öğren-
ciler ve aileleri katıldı.
"Harfi harfine
öğrenen gurur
kaynağımız "

“Gökyüzünü yıldızlar, yeryü-
zünü hafızlar süsler” diyerek
sözlerine başlayan Başkan Öz-
demir, “Aşk ile sevdikleri kutsal
kitabımız Kuran’ı Kerimi, harfi
harfine öğrenen gurur kaynağı-
mız ve kutlu vahyin kutlu taşı-
yıcıları olan 182 hafız kızımızı
tebrik ediyorum. Örnek kimli-
ğinizle İslam’ın yayılmasına vesile
olan bireyler olabilmeyi yüce
Allah hepinize nasip eylesin in-
şallah. Ayrıca, bu hafız olma sü-
recinde emek veren hocalarımız
ile gecesiyle gündüzüyle çocuk-
larını destekleyen, yüklerini ha-
fifletme adına onlarla bir nevi
hazırlanan anne ve babalara da
şükranlarımı sunuyorum. Biz de

her zaman İslam’ın yaygınlaştı-
rılması noktasındaki kurumların
yanında olan, onlara yardımcı
olan ve her daim elini taşın
altına koyan belediyecilik anlayışı
gösterdik ve göstermeye de de-
vam edeceğiz” dedi. Kuran-ı Ke-
rim okumanın iki etkisi olduğunu
belirten Bağcılar Kaymakamı
Abdullah Uçgun ise “Bunlardan
biri okunduğu anda ortaya çıkı-
yor. Her birimiz huşu içinde din-
ledik. Etkisi bir müddet sürüyor.
Asıl Kuran’ın ikinci etkisi hayat
boyu devam edecek. İşte o etkiyi
yaşayabilmek için ne okuduğu-
muzu bilmemiz lazım. İnanlar-
dan ricam. Mutlaka günümüzün
beli bir saatini Kur’an okumaya
ayıralım” diye konuştu. Hafızlara

destek veren herkese teşekkür
ederek sözlerine başlayan Ak-
bulut, “Kuran aşkı ve Kuran’a
hizmet, yüce Rabbimizin ne me-
saj verdiğini bilerek, ona uygun
yaşayarak ama günümüz dün-
yasında teknik, bilim ve ahlakla
yetişecek bir neslin gayesi bir
davasıdır. Ve kurana hizmet ko-
nusunda Diyanet İşleri Bakanlı-
ğımız kadim bir hizmet gereği
hafızlık eğitimine oldukça ilgi
gösteriyor. Allah resulü Peygam-
ber Efendimiz'in sünneti olarak
hafız yetiştiriyoruz” dedi.
“Hafızlığınızı son
nefesinize kadar
taşıyacaksınız”

İlçe Müftüsü Kayhan ise şun-

ları söyledi: “Allah zihinlerinizi
açık etsin. İnşallah hafız koruyan
demektir. Siz de hafızlığınızı son
nefesinize kadar koruyacak ve
taşıyacaksınız. İslam’ın nurunu
size bakanlar anlayacak ve siz
etrafınıza ışık saçacaksınız.” dedi.
Konuşmaların ardından salona
giren hafizeleri izleyen aileleri
ve yakınları duygu dolu anlar
yaşadı. Kirazlı Kız Kur’an Kursu,
Hz. Osman Kız Kur’an Kursu,
Bilal-i Habeşi Kur’an Kursu, İb-
rahim Ethem Kız Kur’an Kursu,
Yeşilbağ Ulu Camii Kız Kur’an
Kursu ve Seyit Çavuş Kur’an Kur-
sunu başarıyla tamamlayan 182
kız hafıza sertifikaları ve ödülleri
takdim edildi. Programın sonun-
da hafız kızlar taçlarını da taktı.

VECHEDDİN ARVAS
Yedikule Hayvan Barınağı, 8 dönüm-
lük arazide bin 350 köpeğe hizmet
veriyor. Ancak yıllar içinde yıpranan
ve eskiyen yapılar, köklü bir yenilen-
meyi zorunlu hale getirdi. Özellikle
5199 Sayılı Hayvanları Koruma Ka-
nunu çerçevesinde, 2028 yılı sonuna
kadar yerel yönetimlere sokak kö-
peklerinin bakımını üstlenme zorun-
luluğu getirildi. Fatih Belediyesi, bu
yasal gereklilikten aylar önce proje-
lendirme çalışmalarını başlatarak ye-
nileme sürecini hızlandırdı. 1.Etap
çalışmaları kapsamında, barınakta
bulunan 150 köpek, barınak içindeki
geçici yaşam alanlarına aktarıldı. Ar-
dından yıpranmış üniteler tamamen
yıkılarak altyapı da dahil olmak üzere
yeniden inşa edildi. Yeni yapılan 1.
Etap üniteleri 55 metrekare büyük-
lüğünde 9 ayrı ünite inşa edildi. Her
ünite, açık ve kapalı yaşam alanlarına
sahip olacak şekilde tasarlandı. Üni-
telerde, 15-20 köpeğin konforlu bir
şekilde yaşaması planlandı. Fatih Be-
lediye Başkanı Mehmet Ergün Turan,
projenin hayata geçirilmesinin öne-
mine dikkat çekerek şu açıklamalarda
bulundu: “Yedikule Hayvan Barınağı,
sadece bir bakım evi değil; burası
hayvanlarımız için bir yuva, bir sığı-
naktır. Yıllardır hizmet veren barına-
ğımızı modernize ederek hem minik
dostlarımızın yaşam kalitesini artır-
mayı hem de kapasitemizi genişlet-
meyi hedefliyoruz. 1. Etap çalışma-
larımızı tamamladık ve köpeklerimizin
yeni yaşam alanlarını sağlık stan-
dartlarına uygun hale getirdik. Pro-
jenin tamamlanmasıyla, barınağımız
İstanbul'un en donanımlı hayvan ba-
kım merkezlerinden biri olacak. Ama-
cımız, hayvan haklarına duyarlı, insani
değerleri ön planda tutan bir yaşam
alanı oluşturmaktır.” Projenin 4 etapta
tamamlanması öngörülürken, devam
edecek çalışmalarda ise anne yavru
alanı, dış parazit enfeksiyon izole
alanı, köpek tedavi ünitesi, soğuk
hava depoları, dijital görüntüleme
odası, köpek eğitim park alanı, yatılı
personel yatakhanelerinin hayata ge-
çirilmesi planlanıyor. 

İstanbul’un en yoğun
hayvan barınağı
Yedikule yenileniyor

adınların sosyal, kül-
türel ve ekonomik
alanda gelişimlerini

desteklemek amacıyla hayata
geçirilen Esenyurt Belediyesi
Ulu Çınar Sosyal Yaşam Merkezi,
birçok farklı branşta eğitim ver-
meye başladı. Merkezde, ka-
dınların kabiliyetlerini gerçek-
leştirebilmelerine yardımcı ol-
mak amacıyla el sanatları kurs-
ları, aile danışmanlığı hizmeti,
evlilik okulu, anne-çocuk destek
programları, kadın sağlığı eği-
timleri, ilk yardım eğitimleri,
çocuk terapileri ile iletişim ve
motivasyon seminerleri düzen-
leniyor. Vatandaşların haftanın
beş günü faydalanabildiği mer-
kezde, çocuklar için oyun alanı
da bulunuyor. Bu sayede küçük
yaştaki çocukları nedeniyle ça-
lışamayan kadınların öğrenerek
üretim yapmaları ve iş yaşamına
katılmaları sağlanıyor.
6 farklı branşta eğitim

Sosyal yaşam merkezinde
moda tasarımı, punch, dikiş na-
kış, el nakışı, takı tasarımı gibi
6 farklı branşta el sanatları eği-
timi veriliyor. Burada eğitimlerini
tamamlayan kadınlar, kazanç
sağlamak amacıyla üretim aşa-
masına geçiyor. Üretilen el emeği
göz nuru ürünler, belediyenin

açtığı stantlarda ve düzenlenen
sergilerde satışa sunuluyor. Mer-
kezde ayrıca mutlu ve sağlıklı
aile yapısının oluşmasına destek
olmak amacıyla uzman sosyo-
loglar tarafından danışmanlık
hizmeti veriliyor. Sosyologlar,
bireylere aile içi ilişkileri, top-
lumsal yaşamla uyumları ve
aile içinde yaşanan sorunları
çözmeleri noktasında yardımcı
oluyor. Kadınların eğitim alarak
üretim yapması için her ayrın-

tının düşünüldüğü Ulu Çınar
Sosyal Yaşam Merkezi’nde ço-
cuklar, onlar için hazırlanan
oyun alanında eğlenceli vakit
geçiriyor. Psikolog ve çocuk ge-
lişim uzmanları tarafından ha-
zırlanan eğitici aktivitelerden
yararlanan minikler, gelişim dü-
zeylerine uygun oyunlar oynu-
yor. El sanatları kurslarının ken-
disi için çok faydalı olduğunu
söyleyen kursiyer Fatma Doğan,
“Buraya çocuğumla geliyorum.

O kreşte eğlenirken ben de bir
şeyler öğrenebiliyorum. O yüz-
den bu kursları tercih ettim.
Kursumuzda bir şeyler üretmeye
başladık. Bu bizi çok mutlu edi-
yor. Burada hem sosyalleşiyor
hem de ürünlerimizi satarak
kazanç sağlayabiliyoruz. Hoca-
larımıza emeklerinden dolayı
çok teşekkür ediyorum” dedi.

Kursiyer Elif Şen ise şöyle
konuştu: “Dikiş kursuna geli-
yorum. Bu kursta bir kıyafeti

dikmenin bütün inceliklerini ve
dikiş makinelerinin tamirini öğ-
rendik. Arkadaşlarımızla birlikte
birçok ürün ortaya çıkardık. Ay-
rıca biz kurstayken çocuklarımız
da oyun alanında eğlenebiliyor.
Ben, bütün kadınlara, evde otur-
mak yerine kurslara katılmala-
rını tavsiye ediyorum. Çünkü
burası bana terapi gibi geldi.
Esenyurt Belediyesine sağladığı
imkanlardan dolayı çok teşekkür
ediyorum.”

K

MUSTAFA
ŞAHİN

UFUK AKYILDIZ

Küçükçekmece Belediyesi tara-
fından düzenlenen ücretsiz ge-
zilerle, Küçükçekmeceli kadınlar
İstanbul'un tarihini ve kültürünü
yeniden keşfetme fırsatı yakalıyor.
Küçükçekmece Belediyesi Kültür
ve Sosyal İşler Müdürlüğü tara-
fından düzenlenen geziler kap-
samında kadınlar; Ayasofya Cami,
Sultanahmet Cami ve Gülhane
Parkı gibi İstanbul'un sembolü
haline gelen mekânları ziyaret
ederek kaliteli zaman geçiriyor.
Ayrıca geziye katılanlara ücretsiz
öğle yemeği de ikram ediliyor.
Kadınlara özel düzenlenen kültür

gezileri, her hafta bir gün, belirli
kontenjanlarla gerçekleştiriliyor.
Daha önce de kültür gezilerine
katılan Gülsen Demircan, ‘’Bele-
diyemiz tarafından düzenlenen
gezilere geçen sene de katılmış-
tım. Bu kez arkadaşımı da getir-
dim. Küçükçekmece Belediye-
si’nin düzenlediği etkinlikleri ya-
kından takip ediyoruz ve çok
beğeniyoruz. Kadınlar için dü-
zenlenen bu gezileri çok önemli
buluyorum. Çünkü bizler normal
şartlarda gezemiyoruz, hem trafik
var hem de ev işlerinden dolayı
vaktimiz yok. Ayrıca grup olarak
gezmek, sosyalleşmek de çok
hoşumuza gidiyor’’ dedi. Geziye

katılan Ayten Yeğin ise ‘’Önce
Ayasofya Cami’ye gittik sonra
Gülhane Parkı’na ve Sultanahmet
Cami’ye geldik. 1972 yılından
beri İstanbul’da yaşıyorum ancak
Ayasofya Cami’ye ilk defa geli-
yorum. Ülkemizin en güzel şe-

hirlerinden biri olan İstanbul’u
gezmek, çocuklarımıza anlatmak
çok önemli. Belediyemiz kadın-
lara çok değer veriyor. Başta Be-
lediye Başkanımız Kemal Çebi’ye
ve emeği geçen herkese çok te-
şekkür ederim. Bu tarz gezilerin

farklı rotalarla devam etmesini
rica ederim’’ dedi. Kültür gezile-
rine katılmak isteyen kadınlar,
Küçükçekmece Belediyesi sosyal
medya hesaplarını takip ederek
444 4 360 numaralı telefondan
detaylı bilgi alabilirler.

Küçükçekmece Belediyesi’nden hanımlara ücretsiz İstanbul turu

Esenyurt'lu kadınlar öğreniyor
ÜRETİYOR, KAZANIYOR!..

Esenyurtlu Belediyesi tarafın-
dan ,Ulu Çınar Sosyal Yaşam
Merkezi’nde verilen eğitimler-
le kadınlar kendilerini sosyal,
kültürel ve ekonomik alanda
kendilerini geliştirerek iş yaşa-
mına katılma fırsatı buluyor.

Bağcılar’da 182 hafız kız icazet alıp taçlarını taktı

İNAN 
ARVAS

HAVVA 
İNCECİK

Arnavutköy Belediyesi'nden 3 bin
öğrenciye 10 bin TL destek
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Birleşik Krallık’ın ihracat finansman
kuruluşu UKEF, Türkiye’deki
projelere desteğini sürdürüyor
Birleşik Krallık İhracat Finansman
Kuruluşu (UKEF) Türkiye, Orta
Asya ve Doğu Avrupa Bölge Tem-
silcisi Şebnem Alp, UKEF'in Türki-
ye'deki projelere hala çok büyük
bir ilgisinin olduğunu belirtti. Alp,
Türkiye'de temiz enerji, altyapı ve
farklı sektörlerdeki projelere yönelik
bugüne kadar 3,6 milyar sterlinlik
işlem hacmi gerçekleştiren UKEF'in
ileriye dönük planlarını AA muha-
birine anlattı. Türkiye'de UKEF'in
daha önce önemli demir yolu ve
güneş enerjisi projelerine destek
olduğunu söyleyen Alp, söz konusu
güneş enerjisi projesinin, Türkiye'nin
ve hatta dünyanın sayılı büyük iş-
lemlerinden biri olduğunu anımsattı.
Alp, söz konusu projelere katkı sağ-
lanmasıyla Türkiye ve İngiltere'deki
taraflara sağlanan avantajlar saye-
sinde projelerin daha hızlı ilerlediğini
dile getirdi. UKEF'in Türkiye'deki
projelere hala çok büyük bir ilgisi
olduğuna işaret eden Alp, "Yenile-
nebilir enerji, altyapı, sağlık, hava-
cılık, kimya, tarım ve teknoloji, üze-
rinde durduğumuz önemli sektör-
lerin başında geliyor. UKEF, Türki-
ye'de işlem yapma iştahı olan ve

buradaki projeleri desteklemeye
hazır bir kuruluş. Bu kapsamda,
Türkiye için 2 milyar sterline kadar
kredi finansman garantisi limitimiz
mevcut. Temiz enerji ve altyapı
başta olmak üzere, birçok sektörde
bu limitimizi kullanmak istiyoruz."
diye konuştu. Alp, projelerin des-
teklenmesinde İngiliz ihracatçıları
için nasıl bir iş hacmi oluşacağı
ve ihracat içeriği önem kazanır-
ken, Türkiye'deki şirketlere 14-
18 yıla kadar çıkan uzun vade-
lerde kredi finansman garantisi
sağlayabildiklerini söyledi. Tür-
kiye'deki projelerin içeriği değer-
lendirilerek ilerlenebilecek fırsat-
ların olduğuna işaret eden Alp,
konuşmasını şöyle sürdürdü: "Bu
açıdan, 2025 bizim için de önemli
bir yıl. Türkiye piyasasında faali-
yetlerimizi devam ettireceğiz. Enerji
bizim için önemli bir açılım. Temiz
enerji projelerini değerlendirmeye
ve onları desteklemeye olabildiği
kadar devam edeceğiz. Söz konusu
2 milyar sterline kadar olan kredi
garanti limitimizi en iyi şekilde
planlanan projelerde kullanmaya
çalışıyoruz." lLONDRA-AA

Brezilyalı enerji ve otomasyon
firması WEG’den Türkiye’ye 
28 milyon avroluk yeni yatırım
Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi
Başkanı Ahmet Burak Dağlı-
oğlu, enerji ve otomasyon ala-
nında faaliyet gösteren Brezilya
kökenli WEG'in yapacağı yeni
yatırımın Türkiye'ye duyulan
güvenin güçlü bir göstergesi
olduğunu belirtti. AA muha-
birinin edindiği bilgiye göre,
WEG S.A. Manisa'da redüktör
(mekanik sistemlerde kulla-
nılan bir güç iletim cihazı)
fabrikası kurmak için yaklaşık
28 milyon avroluk yatırım ya-
pacak. Redüktör pazarındaki
talebi karşılamayı ve şirketin
bileşenler için üretim kapasi-
tesini artırmayı hedefleyen ya-
tırımın, 2027'ye kadar tamam-
lanması ve bu sayede Brezilya
dışındaki redüktör üretiminin
artırılması planlanıyor. Yeni
fabrika, Manisa'da 12 bin met-
rekarelik binada kurulacak.
Tesisin Avusturya'da bulunan
redüktör fabrikasıyla birlikte
Türkiye'de üretilen endüstriyel
elektrik motorlarıyla satış en-
tegrasyonu sağlaması hedef-
leniyor. Halihazırda Türkiye'de

750 kişiye istihdam sağlayan
WEG Group Türkiye, yeni ya-
tırımlarla birlikte 150 yeni iş
imkanı oluşturmayı öngörüyor.
Yatırım Ofisi Başkanı Dağlıoğlu,
WEG S.A.'nın yatırımına ilişkin
değerlendirmede bulundu.
Dağlıoğlu, Türkiye'nin stratejik
konumu, yetkin iş gücü ve ge-
lişen sanayi altyapısıyla ulus-
lararası yatırımcılar için cazip
bir destinasyon olmaya devam
ettiğini söyledi. WEG Endüs-
triyel Motorlar Genel Müdürü
Rodrigo Fumo da Türkiye ve
bölgesindeki büyüme potan-
siyeline işaret ederek, şu de-
ğerlendirmede bulundu: "Tür-
kiye ve Avrupa genelinde en-
düstriyel redüktör pazarının
büyüme potansiyeli konusun-
da iyimseriz. Bu yatırım, sek-
tördeki varlığımızı genişletme
yolculuğumuzda stratejik bir
adım olup, müşterilerimizin
ihtiyaçlarına uygun yenilikçi
çözümler, hizmet mükemmel-
liği ve teslimat hızı konusun-
daki taahhüdümüzü güçlen-
dirmektedir." lANKARA-AA

TOM Bank, bireysel müşteri
tabanında özel bankalar
arasında ilk 10'a oynuyor
TOM Bank Genel Müdürü
Onur Özkan, 2025 hedeflerine
ulaştıklarında elde edecekleri
büyüklükle bireysel müşteri
tabanında özel bankalar ara-
sında 7'nci veya 8'inci sıraya
yükselebileceklerini söyledi.
Özkan, “Bankacılık Söyleşileri”
kapsamında AA muhabirine
yaptığı değerlendirmede, en-
flasyonla mücadele ve makro
ihtiyati önlemler konusunda
doğru yolda gidildiğini ifade
etti. 2024 yılının başında uy-
gulanan sıkılaştırma adımla-
rının yılın sonuna doğru gev-
şediğini ifade eden Özkan, bu
olumlu trendin gelecek yıl da
devam etmesini beklediklerini
belirtti. Özkan, "2025, 2024’e
kıyasla geleceği daha net gö-
rebildiğimiz, beklentilerin daha
belirgin şekillendiği ve bu sa-
yede planlamayı daha kararlı
yapabileceğimiz bir yıl olacak.
Bankacılık sektöründe mevcut
işleri en iyi şekilde yapmak
yerine, yenilikçi çözümlerle
fark yaratmaya daha fazla
odaklanabileceğimiz bir dönem
olacak." diye konuştu. Piyasa
Beklentileri Anketi’nde bir yıl

sonrası için enflasyon beklen-
tilerinin düşük seviyelerde ol-
masının bir yıl sonrasında daha
öngörülebilir bir fiyat dalga-
lanması beklendiği anlamına
geldiğini anlatan Özkan, bu
durumun TOM Bank gibi yeni
kurulmuş bir banka için önemli
olduğunu, çünkü maliyetleri
daha doğru bir şekilde öngö-
rüleceğini söyledi. Özkan, ge-
leneksel bankaların şube ban-
kacılığına göre tasarlandığını,
dijital bankalarda ise sürecin
daha pratik olduğunu ancak
mevzuatın henüz şekillenme
aşamasında olması nedeniyle
bazı uygulamaların yapılama-
dığını ve müşteriyi geri çevir-
mek durumunda kaldıklarını
aktardı. Onur Özkan, 975 bin
yeni müşteriyle büyüme hı-
zında, Avrupa ve Amerika’daki
dijital bankalara kıyasla, hem
Türkiye’de hem de dünyada
en hızlı büyüyen dijital banka
olduklarını belirtti. Kuruldukları
günden bu yana belirlenen de-
ğerlere bağlı kaldıklarını ifade
eden Özkan, bu değerlerin ilk
sırasına müşteriyi koyduklarını
ifade etti. lİSTANBUL-AA 
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Dünyası Söyleşi-
leri" kapsamında
AA muhabirine

açıklamalarda bulunan Nilhan
Onal Gökçetekin, 2024'ün ilk 9
ayında toplam satış hacmini 122
milyar liraya çıkardıklarını ve
yüzde 17,4 reel büyüme elde
ettiklerini belirtti. Gökçetekin,
toplam sipariş sayısının yüzde
25 artarak 98 milyona ulaştığını
aktararak, "Yılın üçüncü çeyre-
ğinde saatte 96 yeni müşteri ka-
zanarak aktif kullanıcı sayımızı
12,3 milyona yükselttik. Müşte-
rilerimizin son 12 aydaki sipariş
sıklığı ortalaması 10,8 ile çift
hanelere ulaştı." bilgisini paylaştı.
Nilhan Onal Gökçetekin, 2024
sonunda toplam satış hacminde
yüzde 75 büyüme beklediklerini,
enflasyondan arındırılmış büyü-
me oranının ise yüzde 13 düze-
yinde gerçekleşmesini öngör-
düklerini ifade etti. Hepsibura-
da'nın sürdürülebilir ve karlı bü-
yüme stratejisi doğrultusunda
güçlü sonuçlar aldığı bir yıl ge-
çirdiğini vurgulayan Gökçetekin,
"Faiz, amortisman ve vergi öncesi
karımızı (FAVÖK) yılın ilk 9 ayın-
da yüzde 192 yükselttik. FA-
VÖK'ün toplam satış hacmine
oranı ise 9 aylık dönemde 0,6
puan artışla yüzde 1 oldu. Tüm
bunlara paralel olarak 2024'ün

üçüncü çeyreğinde, Nasdaq bor-
sasına kote oluşumuzdan bu
yana ilk kez faaliyet karı elde
ederek, bu alanda önemli bir
performans ortaya koyduk. Kar-
lılık oranımız üçüncü çeyrekte
2,1 puan iyileşerek, yüzde 11,5
ile halka arz sonrası dönemin
en yüksek seviyesine ulaştı." de-
ğerlendirmesinde bulundu.

2024'te Türkiye'nin sıkı para
politikaları nedeniyle iç talebin
baskılandığını ve perakende sek-
töründe bu etkinin hissedildiğine
işaret eden Gökçetekin, "Bu dö-
nemde müşterilerinin de fiyat
hassasiyetinin devam etmesi ne-
deniyle sunduğu fiyat ve ürün
çeşitliliği sayesinde e-ticarete
olan ilginin devam ettiğini göz-
lemledik. Bu dönemde peraken-
de sektöründe olduğu gibi biz
de yaptığımız kampanyalarla
müşterilerimizin yanında olduk.
Hepsiburada olarak müşterile-
rimize sunduğumuz ödeme ve
vadelendirme çözümleri saye-
sinde bu süreçte onları destek-
leyerek, büyüme yolculuğumuza
devam ettik." değerlendirmesinde
bulundu. Gökçetekin, 2025'te
de ekonomi yönetiminin birincil
önceliğinin enflasyonla mücadele
olacağı beklentisini dile getirerek,
enflasyondaki düşüş sinyalleriyle
birlikte para politikasında gev-

şeme beklediklerini, bu durumun
perakende sektörü ve e-ticaret
üzerinde olumlu etki oluştura-
cağını belirtti. Türkiye'nin yüksek
mobil penetrasyonu ve genç nü-
fusu sayesinde e-ticaretin büyü-
me potansiyelinin yüksek oldu-
ğuna değinen Gökçetekin, "Bu
çerçevede sektörün önümüzdeki
yıllarda da büyümeyi sürdüre-
ceğini ve e-ticaretin toplam ticaret
içindeki payının artmaya devam
edeceğini tahmin ediyoruz." diye
konuştu. 2025'te dijitalleşmeye
liderlik etmeyi, KOBİ ve kadın
girişimcileri güçlendirmeyi he-
deflediklerine dikkati çeken Gök-
çetekin, "Girişimci Kadınlara Tek-
noloji Gücü" programıyla 8 yılda
60 bin kadın girişimciye ulaş-
tıklarını söyledi. Gökçetekin, Ka-
sım 2024'te Aile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanlığı ile imzalanan
"Türkiye'nin Girişimci Kadınları
Protokolü" ile bu sayıyı 2030'a
kadar 120 bine çıkarma hede-
finde olduklarını aktardı. 2024'ün
"Efsane Kasım" kampanyasının
da rekorlarla geçtiğinin altını çi-
zen Gökçetekin, "Bu dönemde
platformumuz 500 milyon kez
ziyaret edildi ve saniyede 12
ürün satışı gerçekleştirdik." dedi.

Gökçetekin, Hepsiburada Pre-
mium programının sunduğu
avantajları genişlettiklerini ve

kasım sonu itibarıyla Premium
üye sayısının 3,7 milyonu aştığına
dikkati çekti. Program kapsa-
mında üyelerin, bedava kargo,
her alışverişte yüzde 3 geri öde-
me ve ücretsiz BluTV üyeliği
gibi avantajlardan faydalandığını
belirten Gökçetekin, "Hepsibu-
rada Premium, Türkiye'deki e-
ticaret siteleri arasında en fazla
tavsiye edilen sadakat programı
olarak öne çıkıyor. Premium üye-
lerimizin Net Tavsiye Skoru, Pre-
mium üyesi olmayan müşterilere
göre 9 puan daha yüksek." ifa-
delerine yer verdi. Gökçetekin,
fintek ve teslimat hizmetlerini
geliştirerek sektörde farklılaşmayı
stratejik bir hedef olarak belir-
lediklerini kaydetti. Bu kapsam-
da, Hepsipay aracılığıyla "Şimdi
Al Sonra Öde" ve alışveriş kredisi
gibi ödeme çözümleri sunduk-
larını belirten Gökçetekin, Hep-
siJET ile de çevreci adımlar ata-
rak, filosuna tamamen yerli üre-
tim elektrikli araçları eklediklerini
söyledi. Gökçetekin, 2024'te lo-
jistik merkezlerinin sayısını ar-
tırdıklarını ve 81 ilde kurye ağını
genişlettiklerini anımsatarak, "Bu
çerçevede, dış müşterilere sun-
duğumuz taşıma hacmini iki ka-
tına çıkardık ve HepsiJET'in dış
müşterilerinin toplam taşıma
hacmindeki payı yüzde 35'in

üzerine çıktı." şeklinde konuştu.
Yapay zeka ve teknolojiye ya-

tırım yaparak operasyonel ve-
rimliliği artırmayı ve müşterilere
daha kişiselleştirilmiş bir alışveriş
deneyimi sunmayı amaçladık-
larını belirten Gökçetekin, bu
kapsamda, HepsiAd adlı reklam
hizmetiyle iş ortaklarına sektörün
en yüksek reklam harcama ge-
tirisini sunduklarını dile getirdi.
Hepsipay ve HepsiJet'in platform
dışı büyümesine özel önem ver-
diklerini vurgulayan Gökçetekin,
şunları kaydetti: "Geliştirdiğimiz
finansal teknolojilerle Hepsipay,
e-ticaret ve perakende sektörünün
en önemli çözüm ortaklarından
biri haline geldi. Hepsipay'i öde-
me geçidi olarak kullanmaya
başlayan firmaların sayısı 127'ye
ulaştı. 2024 Hepsipay'i geliştirme
ve platform dışında büyütmeye
yönelik yatırımlarımızın karşılığını
pek çok açıdan aldığımız bir yıl
oldu. Benzer şekilde, HepsiJET'in
platform dışındaki perakende-
cilere sunduğu taşıma hacmini
yaklaşık iki katına çıkardık. Böy-
lece HepsiJET'in dış müşterile-
rinin toplam taşıma hacmi içe-
risindeki payı yüzde 35'in üzerine
çıktı. HepsiJET'in hizmet verdiği
firmalar arasında bugün Türki-
ye'nin en büyük perakendecileri
yer alıyor." lİSTANBUL-AA
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ABD'de faaliyet gösteren emtia borsası
Intercontinental Exchange'de kakao-
nun ton başına fiyatı 12 bin 931
dolarla tarihi zirveyi gördü. Emtia pi-
yasasında, Donald Trump'ın ABD'nin
47. başkanı seçilmesinin ardından sert
dalgalanmalar ve ürün bazlı ayrışmalar
devam ediyor. Söz konusu sert dalga-
lanmalar tarım grubunda daha çok
görülüyor. Özellikle iklim ve hava du-
rumu emtia piyasasında tarım gru-
bunda işlem gören ürünlerin fiyatla-
rında sert hareketlere neden oluyor.
Bu gelişmelerle, ABD'de faaliyet gös-
teren emtia borsası Intercontinental
Exchange'de kakaonun ton başına
fiyatı 12 bin 931 dolarla tarihi zirveyi
gördü. Kakao fiyatları yıl başından
bu yana yüzde 200'ün üzerinde artış
kaydetti. Kakao fiyatları, arza yönelik
endişelerle rekor tazeledi. Olumsuz
hava koşullarının Batı Afrika'daki mah-
suller için tehlike arz etmesi ve küresel
stoklardaki düşüş nedeniyle kakao fi-
yatlarındaki ralli devam ediyor. Fildişi
Sahili ve Gana'daki zayıf üretim ne-
deniyle kakao fiyatlarında yıl genelinde
arza ilişkin endişeler kakao fiyatlarının
rekor kırmasında önemli rol oynadı.
Analistler, küresel kakao stoklarının
2024/25 sezonunda açık vereceği ön-
görüsünde bulundu. Fildişi Sahili'ndeki
ihracatçıların kötü kalite nedeniyle
kakao çekirdeklerini reddettiği bildi-
rilirken, bu durumun küresel kakao
arzını olumsuz etkileyebileceği tahmin
ediliyor. Ülkede kakao hasadında gö-
rülen azalış da fiyatların artmasına
neden oluyor. Avrupa Parlamentosu
(AP), orman alanlarına zarar verilerek
üretilen soya, dana eti, palm yağı,
tahta, kakao ve kahve gibi çeşitli ürün-
lerin Avrupa Birliği'ne (AB) ithal edil-
mesini önleyecek yeni kuralları 1 yıl
erteleme kararını onaylaması da kakao
fiyatlarındaki yükselişte etkili oldu.
Fildişi Sahili ve Gana'daki büyük kakao
fabrikalarının tohum maliyetlerini kar-
şılayamadığı için üretimi kısma veya
durdurma kararı almasından dolayı
kakao fiyatları bu yıl üst üste rekor
tazeledi. Kakao arzında sorunların
ana nedeni uzun süreli kuraklık ve
şiddetli yağmur gibi kötü hava koşulları
gösterilirken, bitki hastalıkları da mah-
sulü etkiledi. lİSTANBUL-AA

2024’te yatırımlarını artıran Hepsiburada
2025’te dijital dönüşümde liderliği hedefliyor

Hepsiburada Üst Yö-
neticisi (CEO) Gökçe-
tekin, şirketin sürdü-
rülebilir ve karlı büyü-
me stratejisi çerçeve-
sinde 2024'ün başarılı
geçtiğini, 2025'te ise
dijitalleşmeye liderlik
etmeyi, KOBİ ve kadın
girişimcileri güçlen-
dirmeyi hedefledikle-
rini söyledi.

Kakao fiyatlarında rekor
13 bin dolara dayandı
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Türkiye 2024’te elektrik üretiminin yüzde
22’sini hidroelektrik santrallerinden karşıladı
HESİAD Başkanı Elvan Tuğsuz Gü-
ven, hidroelektrik santrallerinin
(HES) enerji arz güvenliğinde önemli
bir role sahip olduğunu vurgulaya-
rak, "2024'te 16 Aralık'a kadar Tür-
kiye'de toplam elektrik üretiminin
yüzde 22'si HES'lerden sağlandı."
dedi. Güven,  2024 sonu itibarıyla
Türkiye'nin toplam yaklaşık 115 bin
megavat kurulu gücünün 32 bin
203 megavatının HES'lere ait oldu-
ğunu, istikrarlı, güvenilir enerji te-
darikini sürdürdüğünü ifade ederek,
bu üretim artışının Türkiye'nin ye-
nilenebilir enerji yatırımlarındaki
kapasitesini ortaya koyduğunu söy-
ledi. 2011'den itibaren gerçekleşen
"sessiz devrim" olarak nitelendirilen
yenilenebilir enerji atağının hidro-
elektrik kurulu gücünü de iki kat
artırdığını belirten Güven, "Son 20
yılda özel sektör ve kamu iş birliğiyle
ortalama 10 bin megavatlık hidro-
elektrik kapasitesi devreye alındı.
Dolayısıyla, hidroelektrik sektörüne
yapılacak ek yatırımlar ve hayata
geçirilecek yeni projeler, özel sek-
törün güçlü altyapısı sayesinde hızlı
bir şekilde uygulamaya konulabilir.

Bu durum, önümüzdeki 10 yılda
hidroelektrik sektörünü, Türkiye'nin
enerji arz güvenliğine şu anda sağ-
ladığı yüzde 25'lik katkıyı daha da
artırmaya yönlendirecektir." değer-
lendirmesinde bulundu. Güven, hid-
roelektrik sektörünün enerji arz gü-
venliğinde önemli bir role sahip ol-
duğunu vurgulayarak, "Türkiye Elek-
trik İletim AŞ verilerine göre 2024'te,
16 Aralık'a kadar Türkiye'de toplam
elektrik üretiminin yüzde 22'si
HES'lerden sağlandı. Bu oran, diğer
tüm yenilenebilir enerji kaynaklarının
toplam katkısının yüzde 17,5'inden
fazladır. HES'ler bu dönemde toplam
70 bin 857 gigavatsaat elektrik üre-
terek, rüzgar, güneş ve jeotermal
gibi diğer yenilenebilir kaynaklardan
elde edilen toplam 58 bin 627 gi-
gavatsaatlik üretimi geride bıraktı."
diye konuştu. Güven, Türkiye'de
yenilenebilir enerjinin en önemli ve
güvenilir kaynağı olan HES'lerin
sürdürülebilir kalkınmadaki kritik
rolüne devam edebilmesi ve yet-
kinliklerini ilerletebilmesi için HES'le-
re yatırımların sürdürülmesi gerek-
tiğini belirtti. lANKARA-AA 
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Trafiğe kasımda 188 bin 966
aracın kaydı yapılırken 4 bin
444 aracın kaydı silindi. Türkiye
İstatistik Kurumu (TÜİK), kasım
ayına ilişkin motorlu kara ta-
şıtları istatistiklerini açıkladı.
Buna göre, kasımda trafiğe kay-
dı yapılan taşıt sayısı geçen yılın
aynı ayına kıyasla yüzde 3,7
artarak 188 bin 966'ya yükseldi.
Söz konusu dönemde trafikten
kaydı silinen taşıt sayısı ise
yüzde 61 artışla 4 bin 444'e
çıktı. Böylece trafikteki taşıt sa-
yısı, kasımda 184 bin 522 artış
kaydetti. Geçen ay trafiğe kaydı
yapılan taşıtların yüzde 44,9'unu
otomobil, yüzde 38,9'unu mo-
tosiklet, yüzde 10,3'ünü kam-
yonet, yüzde 3,1'ini traktör, yüz-
de 1,5'ini kamyon, yüzde 0,8'ini
minibüs, yüzde 0,4'ünü otobüs
ve yüzde 0,1'ini özel amaçlı ta-

şıtlar oluşturdu. Kasımda trafiğe
kaydı yapılan taşıt sayısı bir ön-
ceki aya göre özel amaçlı taşıtta
yüzde 51,8, kamyonette yüzde
14,1, otomobilde yüzde 13,7,
minibüste yüzde 5,8, traktörde
yüzde 0,5 artarken motosiklette
yüzde 31,1, otobüste yüzde 5,5
ve kamyonda yüzde 1,1 azaldı.
Trafiğe kaydı yapılan taşıtların
kasımda yıllık değişimlerine ba-
kıldığında, minibüste yüzde
47,3, özel amaçlı taşıtta yüzde
35,8, kamyonette yüzde 18,7,
motosiklette yüzde 8,9 artış gö-
rülürken traktörde yüzde 17,5,
kamyonda yüzde 17,1, otobüste
yüzde 8,1 ve otomobilde yüzde
1,3 azalış kayıtlara geçti.

Trafiğe kayıtlı araç sayısı,
kasımda geçen yılın aynı ayına
göre yüzde 8,8 artarak 28 mil-
yon 545 bin 316'dan 31 milyon

67 bin 698'e yükseldi. Bu dö-
nemde trafiğe kayıtlı taşıtların
yüzde 51,9'unu otomobil, yüzde
19,8'ini motosiklet, yüzde
15,1'ini kamyonet, yüzde
7,3'ünü traktör, yüzde 3,2'sini
kamyon, yüzde 1,7'sini minibüs,
yüzde 0,7'sini otobüs ve yüzde
0,3'ünü özel amaçlı taşıtlar
oluşturdu. Söz konusu ayda
devri yapılan 917 bin 715 taşıtın
yüzde 68,7'si otomobil, yüzde
15,4'ü kamyonet, yüzde 8,2'si
motosiklet, yüzde 3,2'si traktör,
yüzde 2,1'i kamyon, yüzde 1,7'si
minibüs, yüzde 0,5'i otobüs ve
yüzde 0,2'si özel amaçlı taşıtlar
olarak kayıtlara geçti. Kasımda
84 bin 846 otomobilin trafiğe
kaydı yapıldı. Trafiğe kaydı ya-
pılan otomobillerin yüzde 13,3'ü
Renault, yüzde 8,3'ü Volkswa-
gen, yüzde 7,4'ü Hyundai, yüz-

de 7,1'i Fiat, yüzde 5,3'ü Peu-
geot, yüzde 5,2'si Skoda, yüzde
5,1'i Toyota, yüzde 4,6'sı Opel,
yüzde 4,1'i BMW, yüzde 3,9'u
Mercedes-Benz, yüzde 3,3'ü
Citroen, yüzde 3'ü Nissan, yüzde
2,8'i Seat, yüzde 2,5'i Kia, yüzde
2,3'ü Dacia, yüzde 2,3'ü Audi,
yüzde 2,2'si Ford, yüzde 2,1'i
Chery, yüzde 1,5'i Honda, yüzde
1,3'ü Cupra ve yüzde 12,5'i di-
ğer markalar oldu. Ocak-kasım
döneminde geçen yılın aynı
dönemine göre trafiğe kaydı
yapılan taşıt sayısı yüzde 12,9

artarak 2 milyon 359 bin 823'e
çıkarken trafikten kaydı silinen
taşıt sayısı yüzde 12,2 artışla
31 bin 250'ye yükseldi. Böylece
ocak-kasım döneminde trafik-
teki toplam taşıt sayısında 2
milyon 328 bin 573 yükseliş
gerçekleşti. Bu dönemde trafiğe
kaydı yapılan 906 bin 77 oto-
mobilin yüzde 61,9'unun ben-
zinli, yüzde 15,8'inin hibrit,
yüzde 11,7'sinin dizel, yüzde
9,5'inin elektrikli ve yüzde
1,1'inin LPG yakıtlı olduğu be-
lirlendi. lANKARA-AA

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK),
kasım ayına ilişkin YD-ÜFE verilerini
açıkladı. Buna göre, YD-ÜFE, kasımda
bir önceki aya kıyasla yüzde 0,86
azaldı, geçen yılın aralık ayına göre
yüzde 22,39, geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 25,19 ve 12 aylık or-
talamalara göre yüzde 44,56 yükseldi.
Sanayinin 2 sektörünün yıllık deği-
şimlerine bakıldığında, madencilik
ve taş ocakçılığında yüzde 24,18,
imalatta yüzde 25,21 artış görüldü.
Ana sanayi gruplarının yıllık deği-
şimleri dikkate alındığında ise ara
mallarında yüzde 22,99, dayanıklı
tüketim mallarında yüzde 30,39, da-
yanıksız tüketim mallarında yüzde
25,44, enerjide yüzde 4,19 ve ser-
maye mallarında yüzde 31,18 artış
gerçekleşti. Sanayinin 2 sektörünün
aylık değişimleri, madencilik ve taş
ocakçılığında yüzde 3,01, imalatta
yüzde 0,82 azalış olarak hesaplandı.
Ana sanayi gruplarının aylık deği-
şimleri ise ara mallarında yüzde 0,85,
dayanıklı tüketim mallarında yüzde
0,29, enerjide yüzde 1,91, dayanıksız
tüketim mallarında yüzde 0,15 ve
sermaye mallarında yüzde 1,49 azalış
olarak kayıtlara geçti.
Tüketici güven
endeksi aralıkta aylık
yüzde 1,9 arttı

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK),
aralık ayına ilişkin tüketici güven
endeksi verilerini açıkladı. Buna
göre, TÜİK ve Türkiye Cumhuriyet
Merkez Bankası işbirliğiyle yürü-
tülen Tüketici Eğilim Anketi so-
nuçlarından hesaplanan tüketici
güven endeksi kasımda 79,8 iken
aralıkta yüzde 1,9 artışla 81,3'e
çıktı. Mevcut dönemde hanenin
maddi durumu endeksi geçen ay
66,1 iken aralıkta yüzde 3,5 azalışla
63,8'e indi. Gelecek 12 aylık dö-
nemde hanenin maddi durum bek-
lentisi endeksi kasımda 80,6 iken
bu ay yüzde 1,6 artışla 81,9'a ulaştı.
Kasımda 73,8 olan gelecek 12 aylık
dönemde genel ekonomik durum
beklentisi endeksi yüzde 4 yükselişle
bu ay 76,8 oldu. Gelecek 12 aylık
dönemde dayanıklı tüketim malla-
rına harcama yapma düşüncesi en-
deksi ise kasımda 98,6 iken aralıkta
yüzde 4,1 artışla 102,6 olarak he-
saplandı. lANKARA-AA

Yurt dışı ÜFE kasımda aylık
yüzde 0,86 azalırken yıllık
bazda yüzde 25,19 arttı

icaret Bakanlığının
konuya ilişkin teb-
liğleri 1 Ocak

2025'ten geçerli olmak üzere
Resmi Gazete'de yayımlandı. Tü-
ketici hakem heyetlerine yapıla-
cak başvurularda uyulması zo-
runlu parasal sınırlar, yüzde
43,93'lük yeniden değerleme
oranı kapsamında düzenlendi.
Buna göre, gelecek yıl yapılacak
başvurularda değeri 149 bin li-
ranın altında bulunan tüketici
uyuşmazlıklarında il veya ilçe
tüketici hakem heyetleri görevli
olacak. Başvurular, tüketicinin
yerleşim yerinin bulunduğu veya
ilgili işleminin yapıldığı yerdeki
hakem heyetine yapılabilecek.
Başvurunun gerçekleştirilebileceği
ilçede tüketici hakem heyeti ku-
rulmamışsa ilçe kaymakamlığına
da müracaat edilebilecek.
İdari para cezaları

Kanunun genel esaslarının ih-
lali durumunda işlem başına uy-
gulanacak idari para cezaları da
belli oldu. Yazılı sözleşmelerin
12 punto büyüklüğünde düzen-
lenmemesinden teşhir edilen mal
veya hizmetin haklı sebep ol-
madan tüketicilere satışından
kaçınılmasına kadar bir dizi hük-
mü ihlal edenler hakkında, her
bir işlem başına 3 bin 166 lira
idari para cezası uygulanacak.
Garanti belgesiyle Türkçe tanıtma
ve kullanma kılavuzunun tüke-

ticiye hiç veya mevzuata uygun
şekilde teslim edilmemesi halinde
satıcıya 3 bin 126 lira, Bakanlık-
tan alınması gereken satış sonrası
hizmet yeterlilik belgesini temin
etmeyen üretici ve ithalatçılara
1 milyon 604 bin 819 lira idari
para cezası verilecek. Satış sonrası
hizmet yeterlilik belgesinin ge-
çerlilik süresi boyunca asgari ser-
vis istasyonu sayısını sağlamayan
üretici ve ithalatçılara eksik kalan
her bir servis istasyonu için 178
bin 473 lira, yetkili servis istas-
yonlarına ilişkin bilgileri Bakanlık
sistemine kaydetmeyen veya bu
kayıtları güncellemeyenlere de
her bir servis istasyonu için 25
bin 907 lira idari para cezası ke-
silecek. Azami tamir süresinin
aşılması, bakım ve onarım hiz-
metlerinin mevzuata uygun su-
nulmaması durumlarında aykı-
rılığı tespit edilen işlemler için 3
bin 166 lira ceza uygulanacak.
Herhangi bir üretici veya itha-

latçıya bağlı olmadan faaliyette
bulunan servis istasyonlarının,
her türlü mecra ve faaliyetlerinde
kolaylıkla görülebilir ve okunabilir
şekilde "özel servis" ibaresini kul-
lanmaması durumunda uygula-
nacak ceza tutarı 25 bin 907
lira oldu. Yenileme yetki belgesi
olmadan bu faaliyette bulunul-
ması halinde 2 milyon 542 bin
198 lira, yenilenmiş ürün satı-
şında tespit edilen aykırılık ve
eksikliklerle ilgili olarak da her
bir işlem için 2 bin 540 lira ceza
kesilecek.

Tüketicilere aidat ödemesi bu-
lunmayan kredi kartı sunulma-
ması halinde uygulanacak idari
para cezası 79 milyon 171 bin
438 liraya yükseltildi. Tüketici
kredisi ve konut finansmanı söz-
leşmelerinde, kanunun cayma
hakkı, faiz oranı, erken ödeme
ve temerrüt hükümlerini ihlal
eden, tüketicilerden kredi kul-
lanma karşılığı haksız ve yersiz

sigorta, ücret ve masraf talep
eden kredi verenlere her bir
aykırı sözleşme veya işlem için
15 bin 800 lira idari para cezası
uygulanacak. Tüketicilerle iş yeri
dışında kurulan sözleşme yapa-
bilmek için ticaret il müdürlü-
ğünden yetki belgesi almayan
satıcılara kesilecek ceza tutarı
da 1 milyon 583 bin 405 lira
olarak belirlendi.
Aldatıcı ve yanıltıcı
reklam cezaları

Aldatıcı ve yanıltıcı ticari rek-
lamlar ve haksız ticari uygula-
malara yönelik idari para cezaları
da tespit edildi. Reklam Kurulu,
söz konusu uygulamaların neden
olduğu tüketici mağduriyetleri
ile adil rekabet şartlarını bozan
haksız rekabet hallerinin önlen-
mesi için 79 bin 161 lira ile 31
milyon 808 bin 530 lira arasında
idari para cezası uygulayabilecek.
Elektronik ticarette tüketicilerin
taraf olduğu mesafeli sözleşme-
lerde cayma hakkı ile satıcının
keyfi ve gerekçesiz sipariş iptalini
engelleyen haklar başta olmak
üzere tüketicilere tanınan bilgi-
lendirme ve hak kullanımlarına
ilişkin aykırılık hallerinde işlem
başına uygulanacak idari ceza
tutarı 3 bin 166 lira oldu. Aracı
hizmet sağlayıcılarına, tüketici-

lerin talep ve bildirimlerini ilet-
mesi ve takip edebilmesine elve-
rişli sistem kurma ve kesintisiz
açık tutma yükümlülüğüne ay-
kırılık için 5 milyon 84 bin 396
lira ceza kesilecek. Abonelik söz-
leşmeleri kapsamında, bilgilen-
dirme ve onay yükümlülükleri
ile süresi biten sözleşmelerinin
otomatik uzamaması yasağına
uyulmaması, taahhütname ko-
şullarında tüketici aleyhine de-
ğişiklik yapılması ve sözleşmenin
feshine yönelik taleplerin 7 gün
içinde yerine getirilmemesi gibi
mevzuata aykırılık teşkil eden
uygulamalar için işlem başına 3
bin 166 lira ceza verilecek. Ön
ödemeli konut satış sözleşmele-
rine ilişkin hükümlere aykırı her
bir sözleşme veya işlem başına
15 bin 800 lira, teslim edilmeyen
konut başına da 355 bin 907 lira
ceza kesilmesi yönünde düzen-
leme yapıldı. Yapı ruhsatı alma-
dan tüketicilere ön ödemeli olarak
konut satışı yapanlara 1 milyon
583 bin 405 lira, teminat sağlama
yükümlülüğünü yerine getirme-
yen satıcılara ise 7 milyon 917
bin 110 lira idari para cezası uy-
gulanacak. Devre tatil sözleşme-
lerine ilişkin hükümlere aykırılık
halinde sözleşme veya işlem ba-
şına 17 bin 794 lira idari para
cezası kesilecek. lANKARA-AA
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Avrasya Tüneli’nden 8 yılda
151 milyon araç geçişi yapıldı
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Uraloğlu,"Tünel, kullanıcılarına
8 yılda 211 milyon saat zaman,
261 bin ton yakıt, 115 bin ton
emisyon azalımı ve kilomet-
rede 590 milyon araç tasarrufu
sağlayarak, ülkeye 2 milyar
dolar katkı sağladı." ifadesini
kullandı. Tünelin, İstanbul'un
Asya ve Avrupa yakalarını 5
kilometrelik çift katlı denizaltı
kara yolu tüneliyle birleştirdi-
ğini aktaran Uraloğlu, sahip
olduğu yüksek teknoloji, ileri
mühendislik ürünü bütüncül
projesi ve kıtaları birleştiren
güzergahıyla tünelin 8 yıldır
İstanbul Boğaz geçişinde hızlı,
ekonomik, güvenli, konforlu
ve çevreye duyarlı ulaşım al-
ternatifi olarak hizmet verdi-
ğini belirtti. Avrasya Tüne-
li'nden 8 yılda 8,3 milyon kul-
lanıcı tarafından 151 milyon
kez geçildiğine dikkati çeken
Uraloğlu, açıklamasını şöyle
sürdürdü: "Kozyatağı-Bakırköy

koridoru dikkate alınarak ya-
pılan hesaplamalarda, kulla-
nıcılarına 8 yılda 211 milyon
saat zaman, 261 bin ton yakıt,
115 bin ton emisyon azalımı
ve kilometrede 590 milyon
araç tasarrufu sağlayarak ülke
ekonomisine 2 milyar dolar
katkı sağladı. Avrasya Tüneli
ile İstanbul'un güney aksındaki
ulaşım mesafeleri 10 kilometre
kısaldı. Asya ve Avrupa yakaları
arasındaki yolculuk ise 5 da-
kikaya indi. Avrasya Tüneli,
2024'te kullanıcılarına sabah
saatlerinde ortalama 36 daki-
ka, akşam saatlerinde ortalama
41 dakika zaman kazancı sağ-
ladı. Bu yıl Avrasya Tüneli'ni
kullanan araçların yüzde 90'ı
otomobil, yüzde 6'sı minibüs,
yüzde 4'ü ise motosiklet oldu."
Bakan Uraloğlu, Avrasya Tü-
neli'nde günlük ortalama 82
bin araç trafiğiyle garanti edi-
len araç sayısının aşıldığının
altını çizdi. lANKARA-AA

Orka Holding nisan ayında
yeni fabrikasını devreye alacak
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Tüketicinin Korunması Hakkında Kanun'da öngörülen tüketici hakem heyetlerine yapılacak başvurulardaki uyuş-
mazlıkların parasal değerlerinin sınırlarıyla idari para cezalarında yeniden değerleme oranında artışa gidildi.

Tüketicinin korunmasına yönelik idari para cezaları artırıldı

Trafiğe kasımda 188 bin 966 taşıtın kaydı yapıldı
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Orka Holding Yönetim Kurulu
Başkanı Süleyman Orakçıoğlu,
Giresun'da nisan ayında yeni
üretim yatırımının açılışını plan-
ladıklarını belirterek, "Yeni fab-
rikamız, günümüz teknoloji-
sinde çığır açacak inovatif bir
yatırım olacak." dedi. Orakçı-
oğlu, "İş Dünyası Söyleşileri"
kapsamında 2024'te holdingin
40. kuruluş yıl dönümünü kut-
ladıklarını belirtti. Bu yılın yeni
pazarlara giriş ve mevcut pa-
zarlarda güçlenme adına ol-
dukça verimli bir yıl olduğunu
vurgulayan Orakçıoğlu, "Farklı
coğrafyalarda başarılı
mağaza açılışları ve iş
ortaklıkları gerçek-
leştirdik. Şu anda
dünyanın 85 ülke-
sinde 415 mağa-
zaya sahibiz. Yurt
dışında ABD ve
Hollanda gibi pa-
zarlara ilk kez gi-
riş yaptık. Moda-
nın kalbi İtalya'da
ise gücümüzü pe-
kiştiren stratejik ya-
tırımlarımızı hayata
geçirdik." diye konuştu.
Orakçıoğlu, yılın ilk yarısında
Damat Tween markasıyla Azer-
baycan ve Özbekistan'da birer,
D'S damat markasıyla İtalya,
Polonya ve Romanya'da ikişer,
Hollanda ve Dubai'de de birer

olmak üzere toplam 10 yeni
mağaza açılışı gerçekleştirdik-
lerini söyledi. Yılın ikinci yarı-
sında da açılışların sürdüğünü
aktaran Orakçıoğlu, şunları
kaydetti: "En yeni mağaza açı-
lışımız 25 Kasım itibarıyla
ABD'de oldu. Damat Tween
markamızla ABD'deki ilk ma-
ğazamızı Atlanta'da açmış bu-
lunuyoruz. Bu yıl yurt dışında
şu ana dek açtığımız mağaza
sayısı 13'e ulaştı. Bu yılın son
ayında da büyümeye devam
edeceğiz. Bu yıl haziran ayında
modanın kalbi İtalya'da erkek

giyimde dünyanın en güçlü
oyuncularından biri ol-

duğumuzu kanıtlar ni-
telikte iki stratejik ya-
tırımımızı hayata ge-
çirdik. Bolonya'da
Avrupa Genel Mer-
kezimiz ve global
showroomumuz
olan Orka Global'i
ve eşzamanlı ola-
rak Avrupa Lojistik

Merkezi'ni hizmete
açtık. Böylece en bü-

yük pazarımız Avrupa
için geleneksel ve e-ticaret

altyapımızı çok güçlendirdik.
İtalya'da iddialıyız, bunu da
üretim, tasarım ve inovas-
yon kalitemizle ve lükse de-
mokrasi getirerek hissetti-
riyoruz." lİSTANBUL-AA
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Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı
Vedat Işıkhan, engelli çalıştırma
yükümlüğünün, iş kanunda yer
aldığını ve Bakanlık olarak bu yü-
kümlülüğün kontrolünü aylık iş-
gücü çizelgeleri aracılığıyla yap-
tıklarını belirterek, "Bu kapsamda,
yeni bir düzenleme yaparak bu
belgenin il müdürlüklerimize ve-
rilmesi zorunluluğunu kaldıran
bir yazılım geliştiriyor ve çalışan
bildirim sistemini hayata geçiri-
yoruz." dedi. Işıkhan, çalışma ha-
yatını daha kapsayıcı ve sürdürü-
lebilir yapıya kavuşturmak için
devletin tüm imkanlarını seferber
ettiklerini vurguladı. Bu doğrul-
tuda, bakanlıkların işbirliğiyle ger-
çekleştirdikleri her faaliyetin, daha
güçlü toplum inşa etme hedefinin
somut adımları olduğunu dile ge-
tiren Işıkhan, "İş gücü piyasasının
dinamiklerini anlamak ve ihtiyaç-
lara uygun politikalar geliştirmek,
toplumsal refahı artırmanın en
önemli aşamalarından biridir. Ka-
dınların, gençlerin ve engelli bi-
reylerimizin çalışma hayatına aktif
katılımı, sadece bu bireylerin ya-
şam kalitesini artırmakla kalmayıp
ülkemizin ekonomik kalkınmasına
da büyük katkılar sağlamaktadır."
değerlendirmesinde bulundu. Işık-
han, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan'ın liderliğinde Bakanlık
olarak istihdamda kapsayıcılığı
artırmak ve iş gücü piyasasında
fırsat eşitliğini sağlamak adına
bugüne kadar farklı düzeylerde
adımlar attıklarını söyledi. İstihdam
teşvikleriyle çalışma hayatını des-

teklediklerini aktaran Işıkhan, "Ça-
lışma hayatında özel politika ge-
rektiren grupların, iş gücü piya-
salarında yer alması bizim önce-
likli hedeflerimiz arasında yer
almaktadır." diye konuştu. Bakan
Işıkhan, bu yılın eylül ayında ka-
dın iş gücüne katılma oranının
bir önceki yıla göre 1,4 puan ar-
tışla yüzde 37 seviyesine, kadın
istihdam oranının ise 1,2 puanlık
artışla yüzde 32,5'e yükseldiğini
bildirdi. Bu süreçte istihdamda
yer alan kadın sayısının 10,8
milyona ulaştığını belirten Işık-
han, şunları kaydetti: "Ülkemizin
refahının artmasında, kadın is-
tihdamının kilit rol oynadığının
farkındayız. Çalışmalarımızı da
bu olguyu ve gerçeği göz önünde
bulundurarak gerçekleştiriyoruz.
Çalışma hayatına katılım süreç-
lerinde, özel olarak dikkat etti-
ğimiz bir başka husus da engelli
kardeşlerimizdir. Engelli kardeş-
lerimizin çalışması, yalnızca eko-

nomik değil sosyal bir anlam da
ifade etmektedir. 2002 yılından
2024 yılı ekim ayı sonuna kadar
İŞKUR aracılığıyla 505 bin 403
engelli vatandaşımızın işe yerleş-
mesine aracılık ettik. 2002 yılında
çalışan engelli işçi sayısı yalnızca
45 bin iken, 2024 yılı eylül ayı
sonu itibarıyla bu sayı 146 bine
yükselmiştir. Kontenjan doluluk
oranı ise 2005 yılında özel sek-
törde yüzde 67,9 iken 2024 yılı
eylül ayı sonu itibarıyla yüzde 83
olarak gerçekleşmiştir."

Işıkhan, 2014'ten bugüne kadar
engellilere yönelik 772 mesleki
eğitim projesini, İŞKUR olarak
engellilere yönelik hazırlanan
mesleki eğitim ve rehabilitasyon
projelerini desteklediklerini anlattı.
Bu kapsamda, bugüne kadar 47
projeye destek sundukları bilgisini
veren Işıkhan, projeler kapsamın-
da engellilerin mesleki eğitim
kursları aracılığıyla meslek öğre-
nerek rehabilitasyonlarını ve son-

rasında iş gücü piyasasına enteg-
rasyonlarını hedeflediklerini ifade
etti. Bakan Işıkhan, engellilere
yönelik hibe desteği tutarının
2024 yılından itibaren 400 bin
lira olarak uygulandığını aktara-
rak, sözlerine şöyle devam etti:
"Kamu kurumlarında engelli ça-
lıştırma ile ilgili olarak, E-KPSS
kontenjanımızın tümünü doldur-
mak için gerekli çalışmalarımızı
tamamladık ve Aile Bakanlığımıza
ilettik. Malumunuz, engelli çalış-
tırma yükümlüğü, iş kanunumuz-
da yer alıyor ve bakanlık olarak
bu yükümlülüğün kontrolünü ay-
lık işgücü çizelgeleri aracılığıyla
yapıyoruz. Bu kapsamda, yeni bir
düzenleme yaparak, bu belgenin
il müdürlüklerimize verilmesi zo-
runluluğunu kaldıran bir yazılım
geliştiriyor ve çalışan bildirim sis-
temini inşallah hayata geçiriyoruz.
Bu sayede işverenlerimizin, engelli
çalıştırma yükümlülüğünü oto-
matik olarak tespit edecek ve iş-
verenlerimizle iletişime geçerek
engelli açığının kapatılmasını hızlı
bir şekilde sağlayacağız."

İmzalanan protokolün kadın-
ların ve engelli bireylerin iş ha-
yatındaki varlığını güçlendirmek
ve onların karşılaştıkları engelleri
ortadan kaldırmak için bakan-
lıkların ortaya koyduğu ortak
bir iradenin tezahürü olduğuna
işaret eden Işıkhan, protokolün
ülkenin iş gücü piyasasını daha
güçlü, kapsayıcı ve adil bir hale
getireceğine olan inancını dile
getirdi. lANKARA-AA

Yarbay Ali Tatar, ölümünün
15’inci yıl dönümünde Ataşehir
Belediyesi tarafından hazırlanan
törenle anıldı. Cumhuriyet Halk
Partisi Genel Başkanı Özgür
Özel’in ve Ali Tatar’ın eşi Nilüfer
Tatar ile kardeşi Ahmet Tatar’ın
katılımı ve Ataşehir Belediye
Başkanı Onursal Adıgüzel’in ev
sahipliğinde düzenlenen tören,
“Masumiyet” konulu sergi açı-
lışıyla başlayarak, Ali Tatar’ın
yaşadıklarını anlatan belgesel
gösterimi ve söyleşi programıyla
devam etti. Hain terör örgütü
FETÖ’nün kumpasıyla, amiral-
lere suikast soruşturması kap-
samında tutuklanıp, ardından
serbest bırakılan ve hakkında
yeniden tutuklama kararı çıka-
rılması üzerine intihar eden Yar-
bay Ali Tatar, ölümünün 15’inci
yıl dönümünde Ataşehir’de anıl-
dı. Yarbay Ali Tatar’ı anmak ve
onun mücadeleci ruhunu daha
iyi anlayabilmek için Ataşehir

Belediyesi tarafından hazırlanan
anma töreni İnal Aydınoğlu Kül-
tür Merkezi’nde düzenlendi.
Cumhuriyet Halk Partisi Genel
Başkanı Özgür Özel’in katılımı
ve Ataşehir Belediye Başkanı
Onursal Adıgüzel’in ev sahipli-
ğinde düzenlenen tören, “Ma-
sumiyet” konulu sergi açılışıyla
başlayarak, Ali Tatar’ın yaşa-
dıklarını anlatan belgesel gös-
terimi ve söyleşi programıyla
devam etti. Törene katılan Ali
Tatar’ın eşi Nilüfer Tatar, “Biricik
Eşim Ali, bizzat çektiğin görün-
tülerden senin sesinden, sade in-
san Ali Tatar’ı izleyeceğim hayatta
aklıma gelmezdi. Her şeyi kayıt
altına almaya bayılırdın. Şimdi
bu özelliğin çok daha anlam ka-
zanmaya başladı. ‘İz bırakalım
gülüm hatıralarımız olsun’ derdin.
Öyle de oldu. Fark ettim ki ayrı-
lığından sonra bu görüntülere
ben asla dokunmamışım” diye
konuştu. lİSTANBUL-İHA

Yarbay Ali Tatar, ölümünün 15’inci
yıl dönümünde Ataşehir’de anıldı

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

TBMM Adalet Komisyonu 
Türkiye Adalet Akademisi Kanunu
Teklifi’ni 25 Aralık’ta görüşecek

TBMM Adalet Komisyonu Başkanı
ve AK Parti İstanbul Milletvekili Cü-
neyt Yüksel, Türkiye Adalet Akade-
misi Kanunu Teklifi'nin komisyondaki
görüşmelerine 25 Aralık Çarşamba
günü başlanacağını bildirdi. Yüksel,
AK Parti milletvekillerince TBMM
Başkanlığına sunulan Türkiye Adalet
Akademisi Kanunu Teklifi'ne ilişkin
AA muhabirine açıklamalarda bu-
lundu. Hukuk düzenlerinin, adaleti
esas alan ve insan haklarına dayanan
bir kurallar sistemi oluşturmak du-
rumunda olduğunu belirten Yüksel,
yargıdaki tüm reform çalışmalarının
belirli plan dahilinde, sistematik ve
bütüncül anlayışla gerçekleştirildiğini
ifade etti. Yüksel, "AK Parti olarak
mevzuatımızı yenileyip insan kay-
nağımızı nitelik açısından donanımlı
hale getirirken bir yandan da adalet
teşkilatımızın fiziki ve teknolojik
altyapısını geliştiriyoruz. Toplumsal
huzur ile güvenliğin sağlanarak top-
lumsal düzenin oluşturulması adil
yasalar ve adaletli uygulayıcılarla
mümkündür." dedi. Türkiye Adalet
Akademisi'nin, hukuka ve insan hak-
larına bağlı, tarafsız ve bağımsız
karar veren, meslek etik ilkelerini
benimseyen, toplumun adalet ihti-
yacına cevap verebilecek nitelikte
hakim ve savcılar yetiştirilmesi için
faaliyet yürüttüğünü anlatan Yüksel,
Akademi'nin, verdiği eğitimle özgün,
saygın ve yenilikçi kurum olarak
adalet teşkilatını güçlendirdiğini
vurguladı. Cüneyt Yüksel, adil, ba-
ğımsız, tarafsız ve etkin bir yargı
sisteminin gerektirdiği nitelikli hakim
ve savcıların yetiştirilmesi için Tür-
kiye Adalet Akademisi'ne ihtiyaç ol-
duğunun altını çizdi. Yüksel, bilimde,
teknolojide meydana gelen hızlı ge-
lişmelerin ve artan nüfusun, uyuş-
mazlıkların niteliğinde ve sayısında
önemli bir artışa neden olduğunu
dile getirerek, ortaya çıkan ihtiyacın
karşılanması için uluslararası belgeler
ve raporlar ile mukayeseli hukuktaki
iyi örnekler dikkate alınarak Aka-
demi'nin teşkilat ve görevleri ile
eğitim ve öğretim faaliyetlerini dü-
zenleyen teklifin hazırlandığını be-
lirtti. Eğitim Kurulunun, eğitim müf-
redatını ve yıllık eğitim plan taslak-
larını onaylayacağını anlatan Yüksel,
ayrıca Kurul'un, Akademi'nin stratejik
planına ilişkin de çalışmalar yapa-
cağını belirtti. lTBMM-AA

Bakan Işıkhan: Engelli çalıştırma yükümlüğüne 
ilişkin çalışan bildirim sistemini hayata geçiriyoruz

umhurbaşkanı Erdo-
ğan, D-8 Zirvesi'ne
katılmak için gittiği

Mısır dönüşü uçakta gündeme
ilişkin değerlendirmelerde bu-
lundu, gazetecilerin sorularını
yanıtladı. D-8'in Türkiye'nin ön-
cülüğünde, rahmetli Necmettin
Erbakan'ın kuruluşunu yaptığı
bir oluşum olduğunu anımsatan
Erdoğan, Teşkilatın, Bangladeş,
Endonezya, İran, Malezya, Mısır,
Nijerya ve Pakistan'ın katılımıyla
1997'de kurulduğunu hatırlattı.
Teşkilatın sekretaryasına İstan-
bul'da ev sahipliği yaptıklarını
belirten Erdoğan, 3 kıtada temsil
edilen ve 1 milyarı aşan nüfu-
suyla D-8'in, çeyrek asırlık süreçte
yoluna güçlenerek devam ettiğini
bildirdi. Erdoğan, bugün gelinen
noktada D-8 teşkilatının, üyeleri
arasındaki ticaretin artışına katkı
sağlayan bir yapıya dönüştüğünü
belirterek kuruluş felsefesinde
esas alınan barış, diyalog, işbirliği
ve adalet kavramlarının ne kadar
önemli olduğunu özellikle böl-
gede yaşanan son gelişmelerin
gösterdiğini söyledi. Küresel ve
bölgesel çapta siyasi, ekonomik
ve insani büyük sınamalarla yüz-
leştikleri bu dönemde D-8 kap-
samındaki işbirliğini derinleştir-
menin büyük önem arz ettiğini
dile getiren Erdoğan, "Gençlere
Yatırım ve KOBİ'lere Destek" te-
masıyla düzenlenen zirvede pek
çok meseleyi ele aldıklarını kay-

detti. Erdoğan, Teşkilatın en
önemli girişimlerinden "Tercihli
Ticaret Anlaşması"na özellikle
tüm D-8 üyelerinin taraf olma-
sına dair hedeflerine Mısır'ın da
anlaşmaya katılımıyla ulaştıkla-
rını söyledi. D-8'i yeni üye ve
ortaklara açmak suretiyle etki
alanını daha da genişletmeyi
arzu ettiklerini bildiren Erdoğan,
bu çerçevede Azerbaycan'ın üye-
liğini kabul ettiklerini hatırlattı.
Zirve hitamında kabul edilen
Kahire Bildirisi'yle iktisadi ve ti-
cari işbirliğini ilerletme kararlı-
lıklarını ilan ettiklerini kaydeden
Erdoğan, Endonezya'nın yöne-
teceği gelecek dönemde, 3 kadar
ülkeyi daha D-8 üyeleri arasına
dahil etme durumunun olabile-
ceğini böylece D-8'i çok daha
güçlü bir hale getirebileceklerini
ifade etti. Erdoğan, zirvede ay-
rıca, Filistin ve Lübnan'daki du-
ruma ilişkin ortak bildiriyi kabul
ettiklerini hatırlatarak, "Ortak
bildirimizde İsrail'deki Netanyahu
hükümetinin, Filistin halkına yö-
nelik saldırganlığını ve uluslar-
arası hukuk ihlallerini açık bi-
çimde kınadık. Lübnan'da ise İs-
rail'in saldırıları binlerce masu-
mun hayatını kaybetmesine, alt-
yapının büyük ölçüde tahrip ol-
masına ve 1 milyondan fazla in-
sanın yerlerinden edilmesine se-
bep oldu. Lübnan'da zorlukla
tesis edilebilen ateşkes anlaş-
masını memnuniyetle karşıla-

makla beraber, ihlalleri de endi-
şeyle takip ediyoruz. Orta Do-
ğu'da huzurun ancak Gazze'de
kalıcı ateşkesin sağlanmasıyla
mümkün olabileceğine inanıyo-
ruz." ifadelerini kullandı.

Zirvede Suriye'deki gelişme-
lerin asli gündemi oluşturduğunu
ifade eden Erdoğan, Suriye'de
13 yıllık çatışmaların ve 61 yıllık
Baas zulmünün sona ermesiyle
birlikte yeni bir dönemin başla-
dığını anımsattı. Suriye halkının
liderliğinde ilerleyen bu yeni sü-
recin, ülkenin birlik ve toprak
bütünlüğünün tekrar tesisi su-
retiyle, istikrarın sağlanması ba-
kımından çok önemli olduğuna
dikkati çeken Erdoğan, şöyle de-
vam etti: "Suriye halkının her-
hangi bir yol kazasına mahal
vermeden, geçiş sürecini suhu-
letle yönetmesine destek oluyo-
ruz. Farklı etnik ve dini grupların
yan yana sulh içinde yaşadığı
ve komşuları için güven kaynağı
olan bir Suriye'nin inşası en sa-
mimi arzumuzdur. Bunun için
Suriye'nin bekasını tehdit eden
DEAŞ, PKK ve türevlerinin kö-
künün kazınması gerekiyor. Ül-
kemizin güvenliğine de kasteden
bu terör örgütlerinin başlarını
kaldıramaması için sahada ön-
leyici tedbir alıyoruz. Zirvemizde
bu konudaki kararlılığımızı tekrar
teyit ettik.

Ümit ediyorum ki, önümüz-
deki süreçte sahada yaşanacak

gelişmeler, sıla hasreti çeken Su-
riyeli kardeşlerimizin gönüllü
şekilde vatanlarına dönmelerine
imkan tanıyacaktır. Bu çerçevede,
yeniden imar ile mevcut kurum-
ların ıslahı suretiyle Suriye'nin
toparlanması için uluslararası
desteğe ihtiyaç bulunduğuna işa-
ret ettik."

Yaklaşık 2 ay önce Tataristan
ziyaretinden dönerken "terör ör-
gütü PKK'nın Suriye'deki kolu
olan PYD ve YPG'nin yalnız bı-
rakılmaya mahkum olduğuna"
ilişkin söylediği sözlerin hatırla-
tılması üzerine Erdoğan,
PKK/YPG'nin umutlarının boşa
çıktığını, Esed'in beklentilerinin
farklı olduğunu ama bunların
tecelli etmeyerek yeni bir tablo-
nun ortaya çıktığını söyledi.
Esed'in şu anda Rusya'da olma-
sının, olayın ne kadar manidar
geliştiğinin bir ispatı olduğunu
kaydeden Erdoğan, "Bundan son-
raki süreçte Suriye'deki kardeş-
lerimiz, gelecekleri ile ilgili ka-
rarları kendileri verecek. Bizler
de onlara devlet yapılanmasının
nasıl olması gerektiği hususunda
yardımcı olmaya çalışacağız. Bi-
zim tecrübelerimiz oraya nasıl
aktarılabilir, yeni bir toplumsal
sözleşme çerçevesinde bir devlet
nasıl ayağa kaldırılabilir, bu ko-
nularda Suriye yönetimine yar-
dım edeceğiz." diye konuştu.

Erdoğan, bir devleti ayağa
kaldırırken en önemli adımlardan

birinin, anayasanın inşası oldu-
ğuna işaret ederek şu ifadeleri
kullandı: "Bu konuda biz, başta
Sayın Colani olmak üzere yeni
Suriye yönetiminde yer alan isim-
lerle iletişimi başlatmış durum-
dayız. Bildiğiniz gibi Milli İstih-
barat Teşkilatı Başkanımızı gön-
derdik. Dışişleri Bakanımız ko-
nunun bütün muhataplarıyla ba-
şından itibaren zaten diyalog ha-
linde. Biz Suriye'de mevcut terör
örgütlerinin etkisiz hale getirilme
zamanının geldiğini de göstere-
ceğiz. Bize sınırlarımızın güne-
yinden herhangi bir tehdidin
bundan sonra gelmemesi için
bunu yapacağız. Çünkü böyle
bir riski kabullenmemiz mümkün
değil. Terör örgütünün tek amacı
hizmet ettikleri odaklara yaran-
mak olduğu için, yalnız kalmaya
mahkumlar. Bu dün de böyleydi,
bugün de böyle... Ancak yarınları
olmayacak. Terör örgütü için
yolun sonu görünüyor. Yıllarca
bölgemizdeki halklara kan kus-
turdular. Başta Kürt kardeşlerimiz
olmak üzere, Türklere, Araplara,
Ezidilere ve nicelerine hayatı zeh-
rettiler. Bölgenin geleceğinde te-
röristlere yer yok. Özellikle PKK
terör örgütü ve uzantılarının raf
ömrü tükenmiştir. Suriye'de sağ-
lanacak güven ortamı, terör ör-
gütlerinin militan teminini de en-
gelleyecektir. Bundan sonra böl-
gemizde barış ve huzurun tesisi
için yollar açıktır." lANKARA-AA

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan: PKK terör örgütü
ve uzantılarının raf ömrü tükenmiştir
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, "Suriye'deki terör örgütlerinin etkisiz hale getirilme zamanının
geldiğini göstereceğiz. Sınırlarımızın güneyinden bir tehdidin gelmemesi için bunu yapacağız." dedi.
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Milli Savunma
B a k a n l ı ğ ı ,
Irak'ın kuzeyin-
de 11 PKK'lı te-
röristin düzen-
lenen hava ha-
rekatıyla etkisiz
hale getirildiğini
bildirdi. Bakan-
lıktan yapılan
aç ık lamada,
Zap'ta kilidi kapatan Türk Silahlı
Kuvvetlerinin, bölgede operasyonlara
aralıksız devam ettiği belirtildi. Açık-
lamada, Irak'ın kuzeyinde tespit edi-

len 11
PKK'lı terö-
ristin, dü-
zenlenen
hava hare-
katı ile et-
kisiz hale
getirildiği
belirtile-
rek, "Her
n e r e d e

olursa olsunlar terör örgütleriyle
mücadelemiz, en son terörist etkisiz
hale getirilinceye kadar devam ede-
cek." denildi. lANKARA-AA

Irak’ın kuzeyinde 11 terörist hava
harekatıyla etkisiz hale getirildi

illi Savunma Bakanı
Yaşar Güler, 2023
Yılı Merkezi Yöne-

tim Kesin Hesap Kanunu Tek-
lifi'nin maddelerinin görüşül-
düğü TBMM Genel Kurulunda
milletvekillerinin sorularını ya-
nıtladı. Savunma sanayisi eko-
sisteminin dışa bağımlılığını
asgari seviyeye indirecek şe-
kilde güçlendirmek gayesiyle
hareket ettiklerini anlatan Gü-
ler, "Savunma ve güvenlik bi-
rimleri için Savunma Sanayi
Destekleme Fonu'na ayrılan
kaynak da dahil edildiğinde
2025 yılında 1 trilyon 608 mil-
yar lira ödenek öngörülmek-
tedir." diye konuştu. Bu alanda
güçlü bir siyasi iradeyle adeta
devrim niteliğinde bir dönüşüm
yaşandığını vurgulayan Güler,
2002'de sadece 62 savunma
projesi yaklaşık yüzde 80 dışa
bağımlılık oranıyla yürütülür-
ken, gelinen noktada yüzde
80'e varan yerlilik oranıyla
proje sayısının 20 kat artarak
1132'ye yükseldiğini dile ge-
tirdi. Bakan Güler, 2023 yılı
sonu itibarıyla toplam savunma
ve havacılık sektörü cirosunun
15,5 milyar dolara ulaştığını,
2002'de 248 milyon dolar olan
savunma ve havacılık ihraca-
tının 2023 yılında 5,5 milyar
dolara yükseldiğini bildirdi.

Türk savunma ve havacılık
sektörünün ihracat gelirlerinin
2024 yılının 11 ayında 5,8 mil-
yar dolara ulaştığını ifade eden
Güler, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Geçmişte alamadığımız bazı
nitelikli ürünleri bugün ihraç
eden bir noktadayız. Savunma
sanayi ürünlerimizi ihraç etti-
ğimiz ülke sayısı 185'e, İHA
ve SİHA'lar, kara araçları, deniz
platformları başta olmak üzere
ihraç edilen ürün çeşidi yaklaşık
230'a çıkmış ve Türk savunma
sanayi ürünleri küresel ligde
ön planda yer almaya başla-
mıştır. 2024 yılında uzay, hava,
kara, deniz ve elektronik harp
ve AR-GE alanlarında birçok
önemli projeyi hayata geçir-
mişiz. Beşinci Nesil Milli Mu-
harip Uçağı KAAN ve HÜRJET
uçuş testlerine devam edilmiş
GÖKBEY helikopterlerin ilk tes-
limatı gerçekleştirilmiştir. KI-
ZILELMA İnsansız Savaş Uçağı

prototip üretilme test uçuşları
sürerken, ANKA 3, Bayraktar
TB3, TB2, AKINCI ve AKSUN-
GUR İHA'ların kabulleri ger-
çekleştirilmiştir. Bayraktar TB3,
TCG Anadolu gemisinden iniş
destek ekipmanları kullanma-
dan iniş ve kalkış yapmıştır."
"Son gelişmelerle
birlikte bu sayı 1,5
ila 2 katına çıktı"

Milli Savunma Bakanı Güler,
Türkiye'nin, Suriyeli sığınma-
cıların güvenli ve gönüllü geri
dönüşlerini sağlamak amacıyla
çeşitli çalışmalar yürüttüğünü
kaydederek, son dönemde Su-
riye'deki siyasi gelişmeler ve
Beşşar Esed rejimin devrilme-
sinin bu süreci hızlandırdığını
belirtti. İçişleri Bakanlığının
2024 yılında aylık ortalama
11 bin sığınmacının gönüllü
olarak Suriye'ye döndüğünü
ancak son gelişmelerle birlikte
bu sayının 1,5 ila 2 katına çık-
tığını belirttiğini aktaran Güler,
"Türkiye'nin, Suriyelilerin geri
dönüşleri için kabaca iki aşa-
malı bir plan öngördüğü söy-
lenebilir. İlk etapta İdlib çev-
resindeki kamplarda kalan Su-
riyelilerin dönüşleri organize
edilecek, ardından Türkiye'de
yaşayan Suriyelilerin dönüşü
için çalışmalar yapılacaktır. Bu
kapsamda Türkiye'de yaşayan
Suriyeli sığınmacıların güvenli
ve gönüllü geri dönüşleri ko-
nusunda ilerleme kaydedildiği
ve sürdürüldüğü görülmekte-
dir." ifadelerini kullandı. Suri-
ye'nin kuzeyindeki güvenli böl-
gelerde istikrarın sağlanması
için alınan tedbirlere değinen
Güler, "Türkiye, coğrafyanın
kuzeyindeki güvenli bölgelerde
istikrarı sağlamak amacıyla çe-
şitli askeri ve diplomatik adım-

lar atmaktadır. Sayın Cumhur-
başkanımızın direktifleri çer-
çevesinde, vatan topraklarının
sınır ötesinden itibaren emni-
yete alınması prensibi çerçe-
vesinde, uluslararası hukuk ve
meşru müdafaa kapsamında
operasyon yapmanın, Türki-
ye'nin en doğal hakkı olduğu
her platformda dile getirilmiş
ve bu kapsamda faaliyetler icra
edilmiş, edilmektedir." değer-
lendirmesinde bulundu. Genel
Kurulda, milletvekilleri, 2023
Yılı Merkezi Yönetim Kesin
Hesap Kanunu Teklifi'nin mad-
deleri üzerinde görüşlerini dile
getiriyor. İYİ Parti Manisa Mil-
letvekili Şenol Sunat, bütçe
hakkının, bir milletin kendi
geleceği üzerindeki söz hakkı
olduğunu belirtti. 2025 yılı
bütçesinde sosyal adaletin göz
ardı edildiğini savunan Sunat,
"Dar gelirli vatandaşlarımız,
çiftçilerimiz, emeklilerimiz, öğ-
rencilerimiz için bu bütçede
yeterli kaynak ayrılmamıştır.
Enflasyon altında ezilen mil-
yonlarca vatandaşımız hayat
pahalılığına karşı ayakta kal-
maya çalışırken bu bütçe on-
ların sesine kulak tıkamaktadır."
dedi. AK Parti İstanbul Millet-
vekili Tuğba Işık Ercan, Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın "Dünya 5'ten büyük-
tür." şiarıyla başlattığı küresel
adalet mücadelesinin bugün
tüm dünyada karşılık buldu-
ğunu ve özellikle İsrail'in Gaz-
ze'deki mezaliminden sonra
öneminin daha çok anlaşıldığını
kaydetti. Ercan, 18 Aralık Ulus-
lararası Göçmenler Günü'nü
de kutlayarak, "2011 yılında
başlayan ve 13 yıl süren Suriye
iç savaşı boyunca Batı'nın sırt
çevirerek sınırlarda ölüme terk
ettiği Suriyeli göçmenleri bağ-

rına basan bir milletin mensubu
olarak, dünya tarihine örnek
teşkil edecek bir misafirper-
verlik sergiledik." diye konuştu.
Batı medyasının bile artık Tür-
kiye'nin bölgesel güç olmaktan
çıkıp küresel bir aktör haline
geldiğini kabul ettiğini anlatan
Ercan, "Sayın Cumhurbaşka-
nımızın liderliğinde Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk'ün 'Yurtta
sulh, cihanda sulh' ilkesini sa-
dece söylemde değil, uygula-
mada da hayata geçiren bir
partiyiz." ifadesini kullandı.

MHP İstanbul Milletvekili
Feti Yıldız, emperyalizmin,
bugünkü konforunu, sömür-
gelerden yağmaladığı ekono-
mik değerler ve alın terine
borçlu olduğunu, bu dönemde
de yeni sömürgeler yaratmak,
ülke sınırlarını değiştirmek,
haritaları yeniden çizmek gay-
reti içerisinde bulunduğunu
anlattı. Emperyalizmin siyasi
ve ekonomik alanda insanların
görüş, duygu ve davranışlarını
etkilemek için yeni tip casuslar
kullandığına işaret eden Yıldız,
bu faaliyetlere karşı yasal dü-
zenlemenin gecikmeden ya-
pılması gerektiğini ifade etti.
"Tutuklama geçici bir araçtır
ve orantılı olmak zorundadır."
diyen Yıldız, bireysel güvenliğe
saygı gösteren bir mevzuatın
oluşturulduğunu ancak uy-
gulamada bazı yanlışlıklar ya-
pıldığını söyledi. Aralık ayı
itibarıyla 322 bin hükümlü,
56 bin 512 tutuklu olmak
üzere toplam 378 bin 657 ki-
şinin cezaevinde bulunduğunu
dile getiren Yıldız, hasta tu-
tuklu ve hükümlülerin kal-
dıkları cezaevi revirlerinin
hastane şartlarını taşıması ve
hasta mahkumların mümkün-
se evlerine yakın yerlerde tu-
tulması gerektiğini belirtti.
Yıldız, "Yaşlı ve hasta hüküm-
lülere, örgütlerin tertip ve tu-
zakları da gözden kaçırılma-
dan, adli tıp raporları doğrul-
tusunda infaz ertelemesi ya-
pılmalıdır." önerisinde bulun-
du. "Her tarafı delik deşik hale
gelmiş İnfaz Yasası da yeni
baştan yazılmalıdır." diyen Yıl-
dız, Türkiye'nin "darbe ana-
yasasından" kurtulması gerek-
tiğini kaydetti. lTBMM-AA
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İkinci Dünya Savaşı’ndan uzun
yıllar sonra, küresel savaşın sür-
düğünü zannederek gözden ırak
yerlerde saklanan pek çok insan
bulunmuştu. Bunların en ünlüsü
Filipinler’deki Lubang adasına gö-
revli olarak gönderilen ve savaşın
bittiğine inanmadığı için adadaki
ormanın derinliklerindeki bir ma-
ğarada saklanan Hiroo Onoda
idi. Yıllardır giydiği için yıpranan
üniformasını üzerinden çıkarma-
mış, elinde samuray kılıcıyla bek-
lemişti. Kendisine adada kalması
emrini veren komutanının otuz
yıl sonra adaya giderek, artık
savaş bitti, adadan ayrılabilirsin
sözleriyle ikna olmuş ve ülkesine
geri dönmüştü.

Şimdilerde çevreme bakıyorum
ve çok sayıda Hiroo Onoda görü-
yorum. Bunun neresi tuhaf, adam-
cağız gerçek bir yurtsever olarak
ülkesine hizmet için hayatını ver-
miş diyenler çıkabilir. Japon as-
kerin durumuna uzaktan bakınca
görünen manzara bu. Ama biraz
yaklaşınca detaylar fark ediliyor.
Otuz yıl “bilgi” akışı olmayan bir
ortamda yaşamak, kendisine yeni
“bilgi” geldiğinde de ortamını de-
ğiştirmek. Yaşanan bu. Ülkesi için,
kendisine verilen eğitim ve tali-
matlar doğrultusunda yaşadığını
düşünerek, hiç bir şey yapmadan
geçen uzun yıllar. Elbette buradaki
anahtar kelime “bilgi”. Eğer bilgi
alabilseydi, muhtemelen o kadar
sene ormanda beklemeyecekti.

Çevremde çok sayıda benzer Ja-
pon askeri görüyorum derken as-
lında “bilgi” ye direnen insanları
kastediyorum. Okumamak, araş-
tırmamak, izlememek, gözlemle-
memek ama sadece yemek içmek,
uyumak. Hiroo Onoda, kendisine
bilgi ulaştığı andan itibaren mağ-
arasından çıktı. Otuz yıl sonra, ge-
lişmiş bir Japonya ile karşılaştı.
Teknolojide dünya devlerine sahip
ve küçücük arazisiyle büyük işler
başarmış bir Japonya. Bizim Ono-
dalar ise bir türlü mağaralarından
çıkamıyor dersem abartmış olmam.

Bilgiye ve öğrenmeye açık ol-
mak, önemli bir hususiyet. Yeni
durumlara adapte olmak da bilgi
sayesinde mümkün. Bu satırları
yazarken, bir yandan da Orhan
Kemal’in Murtaza adlı romanın-
daki Bekçi Murtaza karakteri ak-
lıma geliyor. Eğitim aldığı yıllar-
daki toplumsal düzenin yanında
yer almış ve empoze edilen ka-
lıpları körü körüne benimsemiş
bir bekçi karakteri. Hayallerinin
sürekli yıkıldığını görerek, hep
diğer insanları suçlamak... Oysa,
gün be gün farklılaşan bir dün-
yada insanları anlamaya çalışmak,
sosyal, siyasal ve hatta teknolojik
gelişmeleri yakından takip ederek,
toplumun içinde bulunduğu şart-
ları gözlemlemek ve güvenini kay-
betmemek, kısacası mağaradan
çıkmak gerekiyor.

Eskiye göre bilgi kaynaklarımız
çok artmış durumda. Geçmişte
bize öğretilen pek çok şeyin as-
lında öyle olmadığını yeni öğre-
niyoruz. Çok uzağa gitmeye gerek
yok, daha dün insanlık tarihini

beş bin yıl olarak belirlemiş biri-
lerinin söyledikleri şeyler, Göbek-
litepe’de yapılan kazılarla boşa
çıkmış oldu. Onbir bin yıl önceye
ait kalıntılarla. Hatta kazılara de-
vam edilse, belki daha eski olan-
larda bulunacaktı. Hiç seslerini
çıkarmıyorlar, biz size yalan yanlış
şeyler söylemişiz demiyorlar. Ama
güçleri Göbeklitepe’deki kazı ala-
nını turistik bir gezi yeri haline
getirip, kazıları da otuz sene er-
teletmeye yetti. Belli ki birileri,
bilginin insanlara ulaşmasının
önünde bir bariyer, bir engel ol-
maya kararlı. Göbeklitepe’deki
buluntular tahminimizden çok
daha ileri bir uygarlığın izlerini
taşıyor, geleceğe kalabilmesi için
özellikle en dayanıklı malzeme
olan taşlarla yapılıp, zamana bı-
rakıldığı da çok belli. Taş sütun-
lardaki kabartmalarda net olarak
görülen çanta şekillerinin, aynı
zamanda Irak’ta ve Meksika’daki
duvar oymalarındakilerle aynı ol-
masını, kadınların tarih boyunca
modaya olan düşkünlüğü ile açık-
layanlara isterseniz siz inanın,
ben gülüp geçiyorum. Bilgilerin
saklanmasından ve değiştirilme-
sinden bıktık. Ayrıca sadece sak-
lamakla kalmıyor, bilgiyi kurgu-
layarak çok başka şekillerde in-
sanlara sunuyorlar. Mağaradaki
Japon askeri, ya da Bekçi Murtaza
olmamızı isteyenlere itirazımız
olmalı.

Son örneğini günümüzdeki Suriye
olaylarında gördük. İşkenceci bir
diktatörlüğün, uyuşturucu ticaretiyle
döndürmeye çalıştıkları bir paravan
devletin on gün içerisinde yıkılışına,
halkın büyük bir devrim gerçekleş-
tirdiğine şahit olduk. Mezhepçi nef-
retle şehirleri bombalayıp, demo-
grafiyi zorla değiştirmeye çalışan,
milyonlarca insanı yerinden yur-
dundan eden, onbinlere işkence
edenlerden alınacak çok büyük ib-
retler var. Hala ülkesinde bayram
ilan eden, baskıcı rejimden kurtul-
dukları için kutlamalar yapan mil-
yonları görmezden gelen, halkın
zaferine kulp takmaya çalışan Bekçi
Murtazaları görüyoruz. Gerçekler
gözünün önünde yaşansa bile ka-
bullenemeyenler, belki de mağara-
larından çıkmak için Japon askeri
Hiroo Onoda gibi birilerinden komut
bekliyorlar. Oysa bilmiyorlar ki, o
komut hiç gelmeyecek. İnsanın ger-
çekleri görmek için kendisinin çaba
göstermesi gerekiyor. Yeni bilgilere
açık olmak ve eldekileri güncellemek
hiç zor değil.

İnsanlığın yakın geçmişine bak-
tığımda, her yüzyılın ilk çeyreğinde
dünya üzerinde bir yeniden yapı-
lanma gözüme çarpıyor. Birinci Dün-
ya Savaşından önceki ve sonraki
dünya bambaşkaydı. Şimdi de yeni
bir yüzyılın ilk çeyreği bitmek üzere
ve belli ki yeni bir dünya kuruluyor.
Türkiye’nin yeni dünyada alacağı
yere şimdiden kendimizi hazırla-
makta fayda var. Türkler tarihe
damgasını vurmuş büyük bir millet
ve zincirlerini kırmak üzereler. Or-
mandaki mağarasında otuz sene
saklanan Japon askeri Hiroo Onoda
olarak kalmanın hiçbir anlamı yok.

Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler, Türkiye'nin, Suriyelilerin geri dönüşleri
için kabaca iki aşamalı bir plan öngördüğünü belirterek, "İlk etapta İdlib çev-
resindeki kamplarda kalan Suriyelilerin dönüşleri organize edilecek." dedi.

Hiroo Onoda

Güler: Türkiye’nin, Suriyelilerin geri dönüşleri için 
kabaca iki aşamalı bir plan öngördüğü söylenebilir
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Terör örgütü PKK/YPG'nin iş-
galinden kurtarılan Suriye'nin
kuzeybatısındaki Tel Rıfat'ta
birçok yakınını kaybeden Su-
riyeliler, göçe zorlandıkları
memleketlerine yıllar sonra
dönmenin mutluluğunu ya-
şıyor. Halep'in Tel Rıfat ilçesini
2016 yılında işgal eden terör
örgütü PKK/YPG, burada ya-
şayan binlerce sivili göçe zor-
ladı, bazılarını ise öldürdü
veya sakat bıraktı. Yaklaşık 8
yıl boyunca ilçeyi işgal eden
terör örgütü PKK/YPG'nin var-
lığı, Suriye Milli Ordusu
(SMO) tarafından başlatılan
Özgürlük Şafağı Operasyo-
nu'yla 1 Aralık'ta son buldu.
Fırat'ın batısında yer alan terör
yuvası Tel Rıfat'ın temizlen-
mesinin ardından ilçeye dö-
nüşler de başladı. Türkiye'de
yaşayan ve Kilis'teki Öncüpınar
Gümrük Kapısı'na gelen Su-

riyeliler, Geri Gönderme Mer-
kezi'ndeki işlemlerinin ardın-
dan ülkelerine dönüyor. Tür-
kiye'ye 10 yıl önce sığınan
Muhammet Sait Ahmet (30),
ülkesine döndüğü için çok
mutlu olduğunu söyledi. Tel
Rıfat'ın terör örgütü
PKK/YPG'den temizlendiğini
dile getiren Ahmet, şöyle ko-
nuştu: "İç savaşta amcam, da-
yım ve birçok akrabamı kay-
bettim. Hem PKK/YPG'den
hem de Esed'den kurtulduk.
Suriye'de inşallah yeni bir
devlet kurulacak. Eskisinden
daha iyi olacağına inanıyoruz.
Tel Rıfat'ta akrabalarım var
ve onların yanına gidiyorum.
Türk halkına teşekkür ederim.
Çok iyi insanlar. Bize çok iyi
davrandılar. Allah hepsinden
razı olsun. Ülkeme dönüyo-
rum. Ülkemi çok özlüyorum." 

lKİLİS-AA
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operasyonlarında 38 şüpheli yakalandı
Terör örgütü PKK/YPG’nin göçe
zorladığı Tel Rıfatlılar ülkesine dönüyor

İçişleri Bakanı Ali Yerli-
kaya, son iki haftada 5
organize suç örgütüne
yönelik "Hücre" operas-
yonlarında 38 şüphelinin
yakalandığını, 24'ünün
tutuklandığını açıkladı.
Bakan Yerlikaya, sosyal
medya hesabından yap-
tığı açıklamada, son iki
haftada Manisa'da
E.K'nin, Erzurum'da
E.A'nın, Kırklareli'nde
M.T'nin, Muğla'da R.T'nin
ve İstanbul'da T.K'nin ele-
başılığını yaptığı 5 ayrı
organize suç örgütüne
yönelik "Hücre" operas-
yonlarının gerçekleştiril-

diğini bildirdi. Operas-
yonlarda 38 şüphelinin
yakalandığını, 24'ünün
tutuklandığını, 11'i hak-
kında adli kontrol kararı
verildiğini ve 3'ünün iş-
lemlerinin devam ettiğini
belirten Yerlikaya, "Or-
ganize suç örgütlerinin
artık nefesi kesildi. Biz,
durmadan duraksamadan
mücadelemizi azim ve
kararlılıkla sürdürmeye
devam ediyoruz. Suçta
kibirlenen, kendini hu-
kukun üstünde görenleri
bize bildirin. Biz gereğini
yapalım." ifadelerini kul-
landı. lANKARA-AA 
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ttifak gazetesi nezdinde Hattat
Muhsin Demirel’e rahmet; ai-
lesine ve hat sanatı camiasına

başsağlığı niyaz ediyorum. Ruhu için Fati-
halar okuyalım.

Burdur-1954: Muhsin Demirel 1954
yılında Burdur’da dünyaya geldi. Babası Ri-
sâle-i Nur hâdimlerinden, Bediüzzaman Said
Nursi’nin yakın çevresinden Teyyareci Ali
Demirel; annesi ise Şükran hanımdır.

İstanbul-1971: 1971 yılında Hattat
Hamit Aytaç’tan hüsn-i hat meşk etmeye
başlayan Muhsin Demirel, Hamit Aytaç’ın
yanında ve yakınında bulundu.

1978 yılındaki İstanbul Üniversitesi Hu-
kuk Fakültesi mezuniyetinin ardından mez-
kûr üniversitede işletme ve ekonomi tahsili
gördü. 1980 yılında Devlet Planlama Teş-
kilatı’nda çalışma hayatına başladı. 

Kalamazoo-1985: 1985 yılında ABD’nin
Western Michigan Üniversitesi’nde ekonomi
alanında yüksek lisans derecesi elde etti. 

Ankara-2019: Kalkınma Bakanlığı’nda
uzun yıllar hizmet eden Muhsin Demirel
DPT ile başlayan 39 yıllık devlet hizmetini
Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe Baş-
kanlığı’nda tamamlayarak 2019 yılında
yaş haddinden emekli oldu.  

Ankara-2024: 53 yıllık yazı hayatında
kendini Mushaf kitâbetine vakfederek beş
adet Mushaf-ı Şerif yazmaya muvaffak kı-
lınan Muhsin Demirel 16 Aralık 2024 Pa-
zartesi günü Ankara’da vefât etti.
Mütevazı bir 
hüsn-i hat dehâsı

Hattat Muhsin Demirel, son devrin bü-
yük hat üstadı Hattat Hamit Aytaç’ın önde
gelen talebelerinden biriydi. Bununla
birlikte hat sanatı camiasının ismine fazlaca
âşinâ olmadığı mütevazı bir hüsn-i hat
dehâsıydı.  Hattat Demirel, Ankara’da 49
yıllık memuriyeti esnasında günde sekiz
saatini devlet hizmetlerine, 12 saatini ise
Kur’ân-ı Kerîm kitâbetine vakfetmiş müs-
tesna bir şahsiyetti.
Türkiye’de beş adet Mushaf-ı
Şerif yazmaya muvaffak
kılınan ilk ve tek hattat...

Sultan’üş-Şuara’nın, 'Laf var ki laftır, laf
var ki iştir. İş var ki laftır. Bize iş kadrosunda
laf, hamle çapında iş lazım' âvâzını işit-
mişsinizdir. Hattat Muhsin Demirel söz
konusu âvâzın müşahhas misalidir. Türkiye
Cumhuriyeti tarihinde beş adet Mushaf-ı
Şerif yazmaya muvaffak kılınan ilk ve tek
hattattır.
Adını Risâle-i Nur neşriyatı
tarihine yazdırdı.

Risâleleri evvelemirde hocası Hattat
Hamit Aytaç’a yazdıran ve akabinde ho-
casının yazı neş’esinde risâleleri kaleme
alan Hattat Muhsin Demirel adını Risâle-i
Nur Neşriyat tarihine yazdırdı.
Başkentte Muhsin Demirel
üstadın hânesinde…

Muhsin Demirel’i 2019 yılında emekliye
ayrılmazdan hemen önce Ankara’da DPT
lojmanlarındaki evinde muharrir Mehmed
Akif Köseoğlu arkadaşımızla birlikte ziyaret
etmiştik.  İş bu ziyarette Hattat Muhsin
Demirel ile uzunca bir hasbihal gerçekleş-
tirdik. Mezkûr hasbihalin belli başlı bö-
lümlerini merhuma rahmet niyazıyla te-
berrüken yayınlıyorum.
Hattat Muhsin Demirel:
Zaman içerisinde maalesef
ilm-i hat kaybolmuştur.

Maalesef zaman içerisinde ilm-i hat
kaybolmuştur. Hüsn-i hattın matematiği
kaybolmuştur. İlk bunu İbn Mukle, ondan
sonra gelen İbn ül-Bevvâb, ondan sonra
gelen Yâkût el-Müsta’sımî ortaya koymuştur.
Bu zatlar hattın kanunlarını ihdâs eden
üstadlar. Bu kanunları, usulleri neye göre
belirlemiştir? Yazının tekâmülü diye bir
hakikat var. Kufi yazıdan aklâm-ı sitte,
hatta aklâm-ı sitteye ilave olarak ta’liki, dî-
vânîyi, celî dîvânîyi de ilave ederseniz, aşağı
yukarı on kadar yazı nevi ortaya çıkmış
olur.,. Bunlar yazıların esası, anası... Buradan
onlarca, hatta yüzlerce yazı türemiş. Mesela

kufinin onlarca farklı şîvesi var.
Mesela Hicazî kufi, Basra kufisi, Mekkî

kufi, Medenî kufi, Mısır kufisi gibi... Bu
kadar yazı içerisinden İbn Mukle yazıyı
altı çeşit yazıya indirmiş. İbn Mukle bunu
hangi matematik ile yaptı? Elifin boyuna
göre bir yöntem belirledi diyorlar. Bütün
harfler elifin boyundan neş’et ediyor. Mesela
sülüs yazıda 'be harfi, elif boyunun yatık
şeklidir, altı nokta... Aynı şekilde nesih
yazıda dört noktadır, be’nin teknesi ile
elifin nisbeti. Bu kıstaslar kaybolmuş bugün.
Eğer biz mezkûr kuralları, bu ilmi bilmiş
olsaydık yeni yazı çeşitleri üretmemiz
mümkün olabilirdi. Bu ilmi bilmediğimiz
için şu anda bunu üretemeyiz. Böyle bir
şey yok. Üretecek olursanız ne olur! Üret-
tiğiniz şey soysuz bir şey olur: Grafik olur
yani. Yazı olmaz. Grafik demek düzgün
şekli, aslı deforme etmek demek. Sistem
ona göre çalışıyor. Bu itibarla bugün yazı -
evet iyi yazan hattat arkadaşlar çıktı. Dünya
çapındaki yarışmalarda muhtelif derece
alanlar, birinci olanlar, ikinci olanlar oldu.
Hiçbir itirazım yok. Türkiye de bu iş aldı
başını yürüdü. Niye? Çünkü bilindiği üzere
marifet iltifata tabidir. Ve dahi müşterimiz
meta zayidir. Birileri bugün para veriyor,
hattat parayı kazanmak için piyasaya çıkıyor.
Dolayısıyla piyasada kıyasıya bir rekabet
var. Yalnız işin bir yanıyla klasik, yani form
olarak yazı tekniği olarak, harf tekniği
olarak klasik fakat mânâ olarak tamamen
klasikten uzaklaşılmış vaziyette.
Hattat Muhsin Demirel:
Bugünün hüsn-i hattı
seyir amaçlı...

Bugün yazı sadece görsel anlamda -
görsel kelimesini de kullanmayalım- seyir
amaçlı maalesef. Bugünkü insanlar anla-
mıyor diye zaman zaman görsel kelimesini
kullanmaya mecbur kalıyorum. Bugün
yazı seyir amaçlı hale geldi. Herkes oku-
yamıyor, yazan okuyor, bazı hattatlar veya
üzerinde çalışmış olan uzmanlar okuyabi-
liyor. Geriye kalan büyük bir kesim okuya-
mıyor, yazıya aval aval bakıyor! Alanlar
ne yapıyor. Sahip olmakla iftihar edi-
yor! Sosyal statü kazanıyor! Ama
okumayı bilmiyor, mânâsını ise
hiç bilmiyor. Adam alıp geliyor,
evinin salonuna asıyor, binlerce
lira veriyor. Millete de göste-
riyor 'Falanca efendinin falanca
yazısına şu kadar para verdim'
diyor. 30 bin lira verdim, 40
bin lira verdim, 50 bin lira ver-
dim, 100 bin lira verdim diyor.
Ama ne yazan biliyor ne yazdığını,
ne okuyan biliyor ne okuduğunu!
Demirel: Yazı asıldır.

Çünkü yazı asıldır. Mesela müzehhipler
hattatlara gıbta ederler. Müthiş derecede
gıbta ederler. Çünkü hat genel itibarı ile
erkek sanatıdır. Kadın yapamaz mı? Yapar
tabii ki. Ama dediğim gibi hüsn-i hat erkek
sanatıdır. Tezhip ise kadın sanatıdır. Erkek
yapamaz mı, o da yapar. Teknik olarak
hadiseye baktığınızda işin tabiatı böyledir.
Hat erkek bir sanattır, kadınların da yapa-
bildiği. Kamyon kullanmak, tır kullanmak
erkek meslekleridir, ama kadınlar da ya-
pabilir. Kadın yapamaz mı yapar! Ama

neseb olarak bu böyle bir şeydir. 
Yazılı tezhip mi, 
tezhipli yazı mı?

Şimdi bir sual: Yazılı tezhip mi, tezhipli
yazı mı? İş oraya geldi. Müzehhip bir
yazıyı ele aldığı zaman buna döktürüyor.
Döktürüyor da kardeşim esas tezhip sanatı
dediğiniz şey yazıyı ön plana çıkarmak
için yapılır. Tezhip yazıyı ön plana çıkarmak
için yapılır ama sen kendini ön plana çı-
karıyorsun, yazıyı arka plana itiyorsun!
Kimi tezhipçiler ne yapıyor yazıyı arka
plana itiyor. Yani bazı kadınlar var, domi-
nant. Kocasını, bilmem nesini ittirir, kendini
öne çıkartır! Böyle bir şey tezhip. Tezhip
artık böyle kullanılıyor. Dolayısıyla günü-
müzde iş tezhipli yazıdan çıkıyor yazılı
tezhibe dönüşüyor. Yazı dekoratif oluyor,
dolayısıyla yazı tezhibi süsleyen bir unsur
haline geliyor. Bugün birçok şey hallaç
pamuğu gibi olmuş. Sen ne kadar güzel
tezhip yaparsan yap yaptığın tezhip yazıyı
ön plana çıkarmalı! Kendini ön plana çı-
kartırsan olur mu? O zaman yaptığın işin
mânâsı da kalmaz.
İtibar yazıyadır. Yazıya da
değil mânâyadır. Mânâya da
değil, mânânın arkasındaki
kudsiyetedir.

Şimdi ben bir yazıyı niye yazıyorum!
Mesela burada (evindeki eserleri işaret
ediyor) Nazar âyet-i kerimesi var, Fatiha
Sûresi var, burada da bir hadis-i şerif var.
Ben niye yazıyorum bunları kardeşim!
Ben neden falanca siyasetçinin, filanca ya-
zarın, filanca edebiyatçının falanca vecizesini
yazmıyorum da neden ayetleri, hadisleri,
sûreleri yazıyorum! Mânâsı için yazıyorum.
Niye mânâ? Aynı anlamda söylenmiş başka
sözler yok mu? Vardır? Ama bu mânâ,
bunu kim söylemiş? Hazret-i Peygamber
(sav) söylemiş.
O zaman Efen-
dimize (sav) bir
salavât getirmek
lazım. Hazret-i
Peygamber kim!
Zât-ı Kudsiyet’ten
geliyor, vazifeyi
oradan almış. De-
mek ki bu yazı bizi
Allah a kadar gö-
türüyor. Bunun
için itibar yazıya
da değildir yazının
mânâsınadır. İtibar mânâya da değildir
yazının arkasındaki kudyisetedir. Bu itibarla
bu gibi şeylere bakarken yazı veya bu
işlerle uğraşırken biraz kendimize çeki dü-
zen vermemiz lazım gelir. Edepli bir şekilde
oturmak, kalkmak gerekir bu sanatlarla
uğraşırken. Bu bir. İkincisi ve bundan daha
da önemli bir mesele var. 
Hattat Demirel: Yazı, Şeâir-i
İslâmiyenin ihyâsıdır.

Bugün maalesef hiçbir hattat arkadaş
böyle bir mânâyı düşünmüyor. Yani

şu evet caizdir, hiçbir itirazım
yok, helâldir, hiçbir itirazım
yok, ben bu levhayı yazarım,
satarım. Kaç paraya? On bin
liraya, yirmi bin liraya. Se-
nede on tane levha yaparım,
yüz bin lira para kazanırım.
Tamam mı? Tamam! Yapar

mısın bunu! Yaparım. Güzel
de yaparım. Hiçbir itirazım yok,

kazansın da, helâldir. Ama yazı
dediğin şey bugün şeair-i İslâmiyedir.

Bugün bu mânâyı kimse bilmiyor.
Muhsin Demirel: Şân
olsun diye yazıyla
meşgul olmadım.

Benim Kur’ân-ı Kerîm ile uğraşmam ve
yazıyla meşgul olmam iç içedir. Ben öyle
şân olsun diye yazıyla uğraşmadım. Ben
Kur’ân-ı Kerîm olduğu için yazıyla meşgul
oldum. Ve hayatım boyunca da hep böyle
devam ettim. Bugün de böyle. Kur’an bağ-
lamında yazıyla ilgiliyim. Bunun dışında
bir yazıyı tanımıyorum. Bu mânâda konu-
şabilirsek ben hattat mıyım, diğer hattat
arkadaşlara baktığınız zaman değilim!
Niye? Onlar hattattır, ben hattat değilim!
Ben istihdam olunuyorum. Yani ben yaz-
mam, yazdırılırım. Ben hadiseye Kur’ân-ı
Kerîm bağlamında bakıyorum. Ve bütün
bu bahsettiğim şeâir-i İslâmiyeyi ihyâ
noktası çok önemli bir şeydir. Ben bozulmuş
olan, tahrib edilmiş olan bir şeâir-i ihyâ
etmenin şuuru içerisinde çalışıyorum, bu
çok önemli. Bunun kadar çok önemli olan
bir mesele daha var. Bugün yazının mânâ-
sını hattatlar da artık kaybetmiş vaziyette.
Hattatlık levha yazmak
haline gelmiş vaziyette.

Hattatlık levha yazmak haline gelmiş

vaziyette. Fakat işin aslı kitap sanatıdır.
Kitap olarak yazabiliyor musun? Hiçbir hat-
tatın bu işe soyunduğu falan yok! Ben bu
bakımdan çalışmalarımı, iki, üç, hatta dört
ana kategoride ele alıyorum. Levha yazamaz
mıyım? İşte burada (evimde) gördünüz,
yazdım. Yazarız da, bir şey değil ki! Yazarız.
Ha benden iyi yazar, doğru! Ben en iyi ya-
zamam, doğru! Hiçbir itirazım yok.
Birinci projem 
Mushaf projesidir.

Birinci projem Mushaf projesidir. İlk
yazdığım Mushaf, tevâfuklu Mushaftır.
Bunu gündeme getirmiyorum. Yani o nok-
tada yazıyı aştım, biiznillah. Dolayısıyla
onu gündeme getirmiyorum. Sonra Diya-
net’e bir Mushaf yazdım. Tarihte ilk defa
sipariş üzerine... Türkiye Cumhuriyeti Dev-
leti’ne Mushaf kazandırdık. (Eline alarak
gösteriyor) İşte bu gördüğünüz Mushaf-ı
Şerif. Fakat tabii bunu yazdığımız zaman
birçok hattat arkadaşın ve bir kısım insanın

düşmanlığı ile
karşılaştım.

Ü ç ü n c ü
Mushaf’ı Ta-
taristan Dev-
letine yazdım.
Bu da Tata-
ristan Devleti
tarafından
bası lacak.
Çalışması bit-
ti. Yayına
Yüksel Yücel
hazırladı.

Diğer birini THY’ye yazdım.
Daha doğrusu ben Türk Hava Yolları’na
yazmadım. Ben Mushafları -Diyanet için
olanı hariç- hiç kimse için yazmadım. Ben
Mushaf ı Mushaf olarak yazdım. Bu önemli
bir meseledir İbrahim Ethem kardeşim,
bunu kaydediniz lütfen.

Hattat Hamit Aytaç ile Fırıncı Ağabey’in
tavassutuyla tanıştım ilk defa. Ben liseyi
bitirdikten sonra 1980 yılında Ankara’ya
gelinceye kadar Hamit Bey’le olan irtibatımı
devam ettirdim. Hatta hastaneye yatmasına
biraz da fakir katkı sağladı. Hamit Bey’in
yazdığı Mushaf-ı Şerif üzerinde yaptığımız
çalışma 1971’den 1975’e kadar yaklaşık
4,5 yıl sürdü.
Hamit Bey’e dokuz yıl
boyunca talebe oldum.

Hamit Bey’e dokuz yıl boyunca talebe
oldum. Hocamla irtibatım zaman zaman
yoğun, zaman zaman daha gevşek bir şe-
kilde devam etti. Zaman zaman da kaçak
talebeydim. Bizim, Hocayla olan münase-
betlerimiz diğer talebeleriyle olduğu gibi
değildi. Risâle-i Nur Cemaati bazı matbuat
hizmetlerini benim üzerimden yazdırdı
Hamid Bey’e. Mektûbât ile Sözler’i Halim
Efendi’ye yazdırmışlar. Diğer tüm risalelerin
yazılarını Hamid Bey’e fakir yazdırdı. Cevşen
ül-Kebîr, Hizb-ü Envar’il-Hakâikın Nûriye
vb. gibi evradlar ile Sözler ve Mektûbât’ın
dışındaki tüm risalelerin yazılarını Hamid
Bey’e yazdırdık. Dolayısıyla bizim Hoca’yla
münasebetimiz sadece hoca-talebe müna-
sebeti değildi, dede-torun, evlat-baba vb.
garip bir münasebetimiz vardı.
Hamid Bey oksijeni olmayan
bir odada yaşıyordu.

Mesela Hamid Bey oksijeni olmayan
bir odada yaşıyordu. Kur’an ekibi olarak
yeri geliyordu hocanın odasının damını
aktarıyorduk, yeri geliyordu hocanın kul-
lanmakta olduğu iş hanının çeşmesini de-
ğiştiriyorduk. Hoca havasız kalmışsa alıp
Çamlıca’ya götürüp temiz hava;  Emirgan’a
götürüp boğaz havası aldırıyorduk. Hocaya
zaman zaman yedirmek-içirmek de bizim
vazifelerimiz arasındaydı. Bu itibarla biz
Hoca’yla sadece hoca-talebe münasebeti
içerisinde olmadık. Büyük bir neş’e içerisinde
geçti Hoca’yla teşrik-i mesaimiz. Ayrıca
Hamid Bey’in yazdığı Mushaf’ın tashihi
meselesi vardır. Hoca’yı Kocamustafapaşa’ya,
-şimdi Hattat Mümtaz’ın (Mümtaz Şeçkin

Durdu) kaldığı Tevruz Apartmanı’na gö-
türüp tashih yaptırırdık.
Muhsin Demirel: Hüsn-i hat
sanatı bana sabrı öğretti.

Hat sanatı bana sabrı öğretti, sabırlı ol-
mayı... Ben 18-20 saate yakın masa başında
kalkmadan çalışırım. Namaz ve yemek
meseleleri haricinde mütemadiyen çalışırım.
Günde 2-3 saat uyuyarak 4-5 adet Mushaf’ı
Şerif yazmaya muvaffak kılındım. Bir Mus-
haf’ın baskıya hazırlanıncaya kadar geçen
zaman neredeyse 15 bin saatlik emektir.
Buna tezyinat, tashihat, Diyanet’in tedkiki,
baskıya hazırlanma süreci dâhildir. Benim
hiç yardımcım yok, desenleri hanım yapıyor
sadece. Günde 10 saat, çelik gibi bir
dikkatle çalışırsanız 1.500 gün eder. Ben
yirmi saat çalıştım. Bu da 750 gün eder.
Mesela Diyanet’in bastığı Mushaf’ı üç buçuk
senede hazırladım. Bir buçuk senede sadece
yazması bitti. Bir sene yedi ayda... Mehmed
Özçay hatırımda kaldığına göre dört senede
yazdığını söylüyor, Hüseyin Kutlu beş
senede yazdığını söylüyor. Hamit Hoca
altı buçuk senede yazdı. Ben bir sene yedi
ayda yazdım. Baskıya hazırlık çalışmaları
da iki sene sürdü. Bu sürenin büyük bir
kısmı da Diyanet’in tetkik heyetinin oku-
masıdır. Bir küsur senesi odur zaten.
Yazması bir sene yedi ay sürdü, diğer ça-
lışmaları da iki sene… Toplamda Diyanet’e
yazdığım Mushaf-ı Şerif üç sene yedi ayda
basıldı. Sıkıntı, konsantre oluncaya kadar...
Konsantre olduktan sonra süratle çalışırım.
Böylesi bir tempoyla 5 adet Mushaf ı Şerif,
3 cilt evrad, bir o kadar yazı vesaire... Kaç
sene ediyorsa ediyor. Zaten yedi-sekiz sene
kadar da yazıyı bırakmıştım. Ankara’ya
DPT’ye geldiğimde. O ilk yıllarda tekrar
derleyip toparlaması zor oldu.

Planlama ya (DPT) girdim, bürokrat
olacaktım. Siyasete atılacaktım, bürokraside
yükselecektim. Tahsilime göre meslekî ça-
lışmalar yapacaktım. Ben hukuk, iktisat
ve işletme okudum, Plancı olacaktım. O
zamanlarda (Devlet) Planlama Teşkila-
tı’ndan bakanlar, milletvekilleri, müsteşarlar,
başbakanlar, şunlar, bunlar çıkıyordu. Çok
parlak bir yerdi Planlama o dönemlerde.
Ben Cemil Meriç’in talebesiyim. Parlak bir
entelektüel hayatımız, parlak bir istikbalimiz
var zannediyorduk. Sonra bir noktaya ge-
lince ben takkemi önüme koyup düşündüm.
Bu işler için yaratılmadığımın idrakine
vardım. Genel müdürlüğü, müsteşarlığı,
milletvekilliğini, bakanlığı herkesin yapa-
bileceğini, fakat Allah kelâmını herkesin
yazamayacağını gördüm. Ben okuryazarım.
Allah bana saadetler verdi. Mesela Risâle-
i Nûr’un devlet tarafından neşredilmesi...
'İşârât’ül İ’câz fî Mezann’il-İ’câz' ile 'Mesn-
evî-i Nûriye’nin’ önsözlerinin ve hatlarının
yazılması fakire nasip oldu. Ankara’da
yalnız başımayım. Sadece ve sadece kendi
kendimle didişiyorum. Fikret’in bir mısraı
var çok hakîmânedir: Hak bellediğin yolda
yalnız gideceksin. Hepsi bu.
Hattat Muhsin Demirel

1954 Eskişehir doğumluyum. Aslında
ailece Burdurluyuz. Babam Ali Demirel,
biz doğmadan evvel 1950-51 yıllarında
Üstad Bediüzzaman Hazretlerini tanımış,
kendisini müteaddit defa ziyaret eden
Hava Kuvvetleri’nde tayyareci bir pilottu... 

Çocukluğumuz, gençliğimiz İstanbul’da
geçti. Babam küçük yaşlardan itibaren bizi
hizmetlerin bulunduğu, teksirin yapıldığı
yerlere götürürdü. O zaman, şimdiki gibi
dersler yoktu. Babama sorarlardı 'Niye ge-
tiriyorsun bu yaşta bu çocukları?' diye.
Babam 'İleride hatırlarlar' derdi. Dün ye-
diğim yemeği unuturum ama, bugün hâlâ
bunları unutmam. 

Ben İstanbul Hukuk Fakültesi’ni bitirdim.
İktisat ve İşletme fakültelerinde master
yaptım. Talebeliğim esnasında Hamit Ho-
ca’nın yazmış olduğu tevâfuklu Kur’ân’ın
neşrinde çalıştık. Hamit Hoca’dan hat dersi
aldık. Hayat hikâyem bundan ibaret.

İbrahim Ethem Gören/
17.12.2024 Yazı No: 637
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Hattat Muhsin Demirel’e rahmet!
Bir süredir Ankara’da tedavi görmekte olan Hattat Muhsin Demirel’in vefât haberiyle kederdî-
de oldum. Cenab-ı Hakk, muhterem hocamıza yazdığı hurufât adedince mağfiret buyursun. 

Yazarımız
İbrahim Ethem
Gören, Hattat

Muhsin
Demirel 

ile birlikte

Hattat
Muhsin
Demirel 

Hattat 
Muhsin Demirel 
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Brezilya'da Kongre'den geçen
düzenlemenin onaylanması du-
rumunda ilk ve orta dereceli
okullarda cep telefonu kullanımı
yasaklanacak. Çocukların ve
gençlerin sağlığı ve öğrenimi
üzerindeki olumsuz etkileri göz
önüne alınarak, Kongre'de ya-
pılan oylama sonucu ilk ve orta
dereceli okullarda cep telefonu
kullanımının yasaklanmasına yö-
nelik düzenleme kabul edildi.
Düzenlemenin Brezilya Devlet
Başkanı Luiz Inacio Lula da Silva

tarafından onaylanması duru-
munda ilk ve orta dereceli okul-
larda telefon kullanımına izin
verilmeyecek. Brezilya Eğitim
Bakanı Camilo Santana, konuya
ilişkin açıklamasında, okullarda
mobil cihazların kullanımına
sınır getirilmesinin doğru bir ka-
rar olacağını belirtti. Ülkedeki
bağımsız bir araştırmaya göre,
10-13 yaş arası Brezilyalı ço-
cukların yarısından fazlasının
cep telefonu var. Bu oran 14-17
yaş arasındakilerde ise yüzde

87,6 olarak belirlendi. Hükü-
metin İnternet Yönlendirme Ko-
mitesi'nin verilerine göre, ülke-
deki okulların neredeyse üçte
ikisi mobil cihazların kullanımını
kendi tercihlerine göre kısıtlarken,
sadece yüzde 28'i telefon kulla-
nımını tamamen yasakladı. Lo-
comotiva Enstitüsü ve Questi-
onPro'nun ekim ayında gerçek-
leştirdiği bir ankete göre, Brezil-
yalı ebeveynlerin yüzde 82'si
okullarda cep telelefonu yasağını
destekliyor. lBOGOTA-AA

D-8 Teşkilatı Endonezya’nın
2025 zirvesine ev sahipliği
yapacağını duyurdu

Pentagon, Suriye’de 900 olarak
açıkladığı ABD askeri sayısını
“2 bin” olarak güncelledi
ABD Savunma Bakanlığı (Pen-
tagon), Suriye’de bulunan ABD
asker sayısının, uzun zamandır
açıklanan 900 rakamı yerine
yaklaşık 2 bin olduğunu öğ-
rendiklerini duyurdu. Pentagon
Sözcüsü Tuğgeneral Patrick
Ryder, günlük basın toplantı-
sında konuştu. Ryder, “Bugün
öğrendim ki, Suriye'de yaklaşık
2 bin ABD askeri bulunuyor
ve bana açıklandığı kadarıyla
bu ek kuvvetler, görev gerek-
sinimlerini karşılamak için ko-
nuşlandırılan geçici rotasyon
kuvvetleri olarak değerlendi-
riliyor, çekirdek sayı 900 ABD
askeri daha uzun vadeli ko-
nuşlandırma için bulunuyor.”
dedi. Son haftalarda Suriye
üzerine önemli bir ilgi olması
nedeniyle ABD asker sayısı bil-
gisine baktıklarını ve edinilen
yeni bilgiyi güncellemek iste-

diklerini öne süren Ryder, ayrıca
bu yaklaşık 2 bin ABD askerinin
Baas rejiminin devrilmesinden
önce orada konuşlandığını sa-
vundu. Ryder, Suriye’deki kuv-
vet artışının ABD'nin DEAŞ'e
karşı operasyonlarını güçlen-
dirmek için geçici olarak orada
bulundurduğunu iddia ederek,
Irak’taki ABD askeri sayısının
güncel olup olmadığı yönün-
deki bir soruya ise “Bu konuda
size geri döneyim.” diye cevap
verdi. ABD, uzun süredir Suri-
ye'de bulunan asker sayısını
900 olarak açıklıyordu. ABD’de-
ki bütçe görüşmelerinde uzlaşı
sağlanamaması durumunda fe-
deral hükümetin yarın kapan-
ma ihtimaline karşı da Ryder,
durumu yakından izlediklerini
ve Pentagon’un önlem olarak
gerekli planlamayı yaptığını
belirtti. lNEW YORK-AA

İsrail’in Gazze Şeridi’ndeki
Eş-Şati Mülteci Kampı’na
düzenlediği saldırıda en az
10 kişi hayatını kaybetti

ABD'li eski istihbaratçı ve asker
Josephine Guilbeau, ABD'nin İs-
rail'e verdiği koşulsuz desteğe
ilişkin "ABD Kongresi Gazze’deki
bu soykırıma suç ortağı oluyor."
dedi. Eski istihbaratçı ve ordu
mensubu Guilbeau, ABD Temsil-
ciler Meclisi Gazi İşleri Komite-
sinde düzenlenen bir oturumda,
Amerikan yönetiminin ve Kon-
gresinin İsrail politikasına tepki
gösterdi. Oturum devam ederken
ayağa kalkarak Kongre üyelerine
seslenmeye başlayan Guilbeau,
"ABD Kongresi Gazze’deki bu soy-
kırıma suç ortağı oluyor. İsrail’e
milyarlarca dolar göndermeye
devam ediyorsunuz. 17 yıllık bir
gazi ve istihbarat subayı olarak,
Amerikan değerlerini ve ulusal
güvenliğimizi yok edişinizi izli-
yorum." şeklinde konuştu. Üze-
rindeki askeri kıyafetiyle dikkati
çeken eski asker Guilbeau, sözle-

rine şöyle devam etti: "İsrail (Gaz-
ze'de) çocukları diri diri yakıyor.
Bir yıldır İsrail’in çocukları nasıl
diri diri yaktığını izliyorum. Ga-
zilere ve Amerikan değerlerine
değer vermiyorsunuz. Bu ülkeyi
yok ediyorsunuz. Hepinizden uta-
nıyorum. Tanrı size doğru olanı
yapma cesaretini versin." Bu sırada
oturum başkanının da çağrısıyla
salondaki güvenlik görevlileri ta-
rafından dışarı çıkarılan Guilbeau,
salon dışında bulunan bazı medya
mensuplarına açıklama yaptı. Ame-
rikalı eski asker, Amerikan Kon-
gresinin milyarlarca doları İsrail
gibi ülkelere gönderirken gazilere,
ihtiyaç duydukları yardımları sağ-
lamadığını belirtti. Guilbeau, "Ga-
ziler olarak sesimizi yükseltip 'Artık
yeter' deme zamanı. Kongrenin
şu anda yaptıklarından ülkemizi
kurtarmamız gerekiyor." diye ko-
nuştu. lWASHINGTON-AA
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Mısır'ın başkenti Kahire'de düzenlenen
D-8 Teşkilatı 11. Zirve Toplantısı'nda,
üyeliğin genişletilmesine destek verildi
ve Endonezya'nın, zirvenin 2025'teki
toplantısına ev sahipliği yapacağı açık-
landı. Mısır resmi haber ajansı ME-
NA'nın haberine göre, Kahire'de 11'in-
cisi düzenlenen Gelişen 8 Ülke (D-8)
Zirvesi'nin ardından kapanış bildirisi
yayımlandı. Kapanış bildirisinde, zir-
veye katılan ülkelerin liderleri ve de-
legasyonları, Kahire Deklarasyonu ara-
cılığıyla D-8 Teşkilatı'nın genişletil-
mesine desteklerini ifade ederek, Azer-
baycan'ın örgüte tam üyeliğini mem-
nuniyetle karşıladı. Liderler, D-8 Teş-
kilatı üyesi devletlere uygulanan, kü-
resel ekonomik istikrarı baltalayacak
ve uluslararası hukuk ilkelerini ihlal
edecek her türlü tek taraflı ekonomik
yaptırıma karşı olduklarını" belirterek,
bu yaptırımların kaldırılmasını talep
etti. Bildiride "Barışı ve sürdürülebilir
kalkınmayı teşvik etme ve işbirliği,
karşılıklı saygı ve refah değerlerine
dayalı daha sürdürülebilir ve kapsayıcı
bir gelecek inşa etmek için birlikte ça-
lışma konusundaki kararlılıklarını"
vurgulayan liderler, kardeşlik, barış,
diyalog, adalet, eşitlik, hukukun üs-
tünlüğü ve demokrasi ilkeleri çerçe-
vesinde ortak kalkınma hedeflerini
ilerletme sözü verdi. D-8 ülkeleri
ayrıca, fayda sağlayan kapsamlı ve
eşitlikçi kalkınmayı teşvik etmek için
tarım, gıda güvenliği, enerji, bilim ve
teknoloji, sanayi, küçük ve orta ölçekli
işletmelerin geliştirilmesi, altyapı, ti-
caret, yatırım ve ulaştırma dahil olmak
üzere öncelikli işbirliği alanlarındaki
ortaklıkları güçlendirme konusundaki
kararlılıklarını da teyit etti. Bildiride,
teşkilatın bir sonraki başkanı olarak
Endonezya'nın 12. Zirve'ye ev sahipliği
yapma teklifi memnuniyetle karşılandı.
Zirveye, D-8'e üye Türkiye, Bangladeş,
Mısır, Endonezya, İran, Malezya, Ni-
jerya ve Pakistan'ın devlet ve hükûmet
başkanlarının yanı sıra Lübnan Baş-
bakanı Necib Mikati, Filistin Devlet
Başkanı Mahmud Abbas, Azerbaycan
Başbakanı Ali Asadov da katılmıştı.
D-8 Teşkilatı, 15 Haziran 1997 tari-
hinde İstanbul'da kuruldu. Türkiye'nin
yanı sıra Bangladeş, Mısır, Endonezya,
İran, Malezya, Nijerya ve Pakistan'ın
üye olduğu Teşkilatın Sekretaryası İs-
tanbul'da bulunuyor. Bütün üyeleri
aynı zamanda İslam İşbirliği Teşkilatı
(İİT) üyesi de olan D-8 ülkelerinin
toplam nüfusu yaklaşık 1,2 milyar,
toplam dış ticaret hacmi 2,3 trilyon
doları buluyor.  lKAHİRE-AA
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ABD’li eski asker, Kongre üyelerini “İsrail’in
Gazze’deki soykırımına ortak olmakla” suçladı

İsrail ordusunun, Gazze ken-
tinin batısındaki Eş-Şati Mül-
teci Kampı'na düzenlediği sal-
dırıda en az 10 Filistinli yaşa-
mını yitirdi, 2'si ağır 3 kişi ya-
ralandı. Sağlık kaynaklarından
alınan bilgiye göre, İsrail or-
dusu, Eş-Şati Mülteci Kam-
pı'nda su sırası bekleyen bir
grup Filistinliyi hedef aldı.
Saldırıda, en az 10 kişi hayatını
kaybetti, 2'si ağır 3 kişi yara-
landı. Sivil Savunma Müdür-
lüğünden yapılan yazılı açık-
lamaya göre, İsrail ordusu,
Gazze’nin güneyindeki Sabra
Mahallesi'nde "Ebu Şeneb",
"Kiyyali" ve "el-Levh ailelerine
ait evleri hedef aldı, üç aileden
9 kişi öldü, çok sayıda kişi ya-
ralandı. Sağlık kaynaklarından
alınan bilgiye göre de İsrail'e
ait insansız hava araçlarının
(İHA) Gazze Şeridi'nin güne-

yinde iki motosikleti hedef al-
ması sonucu 3 kişi öldü. İsrail
ordusunun, Gazze kent mer-
kezi ile Refah kentinde dü-
zenlediği iki ayrı saldırıda 6
Filistinli hayatını kaybetti, çok
sayıda kişi de yaralandı. Ayrıca
İsrail'in İHA'yla Gazze Şeri-
di'nin orta kesimlerindeki Deyr
el-Belah kentinde düzenlediği
saldırıda bir kişi yaşamını yi-
tirdi, yaralananlar oldu. İsrail'in
7 Ekim'den bu yana Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldırı-
larda yaklaşık 17 bin 492'si
çocuk, 11 bin 979'u kadın ol-
mak üzere 45 bin 129 Filistinli
öldü, 107 bin 338 kişi yara-
landı. Enkaz altında halen
binlerce ölü olduğu bildirilir-
ken, halkın sığındığı hastane
ve eğitim kurumları hedef alı-
narak sivil altyapı da tahrip
ediliyor. lGAZZE-AA

uriye'de 61 yıllık
Baas rejiminin
devrilmesi, reji-

min işkence merkezleri olarak
bilinen hapishanelerdeki siste-
matik insan hakları ihlallerini
ve işkence sonucu ölen tutsakları
gündeme getirdi. Ülkede iç sa-
vaşın başlamasıyla gelişen olay-
larda alıkonulanların tutulduğu
bu cezaevlerinde, binlerce kişi
rejim güçlerinin fiziksel ve psi-
kolojik şiddetine maruz kaldı.
Esed rejiminin mağdurlarından
biri olan insan hakları avukatı
İbrahim el-Kasım, kendisini Su-
riye'deki insan hakları ihlallerini
belgelemeye adadığını söyledi.
Faillerin sorumlu tutulması için
yasal dava süreçlerinin başlatıl-
masında aktif rol oynadığını be-
lirten Kasım, rejim hapishane-
sinde yaşadıklarını ve kendisi
gibi diğer tutsakların maruz kal-
dığı işkenceyi AA muhabirine
anlattı. Kasım, devrik rejimin si-
cilinin kabarık olduğunu, işlediği
suçlar arasında "yargısız infaz,
işkence, alıkoyma, zorla kaybet-
me, zorla yerinden etme, ayrım
gözetmeksizin bombalama ve
uluslararası yasalara göre ya-
saklanmış kimyasal silahların
kullanımının" yer aldığını söyledi.
Esed rejiminin, cezaevlerinde
alıkonulanların ailelerinden şan-
tajla ve serbest bırakma vaatleri
karşılığında yüksek miktarlarda
para aldığını ifade eden Kasım,
rejim güçlerinin, yerleşim böl-
geleri ve altyapıda yıkıma neden

olan varil bombaları da kullan-
dığını belirtti. Mesleği gereği,
ABD'nin Irak'ı işgalinde işkence
için kullandığı Ebu Gureyb Ce-
zaevi ile Nazi Almanyası'nda ya-
şanan ihlaller üzerine çalıştığını
anlatan Kasım, "Tecrübelerime
göre, Esed ve rejimi tarafından
işlenen suçlar, en korkunç ve
dehşet verici olanlar arasında
yer alıyor." dedi.

Kasım, Beşşar Esed'e, babası
Hafız'dan "yolsuzluk, işkence ve
halka boyun eğdirme" üzerine
kurulu bir yönetim sisteminin
miras kaldığını kaydetti. Rejimin,
cezaevlerinde alıkoyduğu kişileri
fiziksel şiddete başvurarak sin-
dirmeye çalıştığını belirten Kasım,
"Suriye halkının yıldırma ve psi-
kolojik işkence politikalarına ma-
ruz bırakılması tüm ülkeyi koca
bir hapishaneye dönüştürdü."
ifadesini kullandı. Kasım, rejimin,
otoritesini baskı ve korku yoluyla
sağlamasının halk üzerindeki et-
kisine ilişkin, "Örneğin aileler,

konuşmalarının dinlendiğine
inandıkları için kendi evlerinde
bile rejimi eleştiremiyordu. 'Dik-
kat edin, duvarların kulağı var.'
sözü, rejimin güvenlik güçlerinin,
Suriyelilerin hayatının her ala-
nına nüfuz etmiş olmasını ve
derin korkuyu simgeliyor." diye
konuştu. Kasım, Esed rejiminin
işlediği suçları belgelerken, rejim
hapishanelerinden kurtulanların
"karanlık, trajik ve hayal edile-
mez" şartlarda tutulduğunu be-
lirlediklerini ifade etti. Esed rejimi
hapishanelerinde tutulduğu za-
manki tecrübelerinden yola çı-
karak, bu yerlerin insan onurunu
güvence altına alan en temel
standartlara sahip olmadığını
söyleyen Kasım, aşırı kalabalık
hücrelerde temiz havanın az ol-
duğunu, nadiren yemek dağıtıl-
dığında ise 2 kişi için bile yetersiz
öğünlerin yüzlerce kişi arasında
paylaşılması gerektiğini belirtti.
Kasım, tutsakların bazen yıllarca
banyo yapma imkanı olmadığını

belirterek, bu cezaevlerinde tu-
tulanların, alıkonuldukları andan
itibaren "dayak, elektrik şoku,
yemek ve su gibi temel ihtiyaç-
lardan mahrum bırakılma" iş-
kencelerine maruz kaldığını ifade
etti. Banyo ve tuvalet esnasında
da işkencelere maruz kalan tut-
sakların ihtiyaç karşıladıkları yer-
lerin, bakteri ve hastalıkların or-
taya çıkmasına yol açtığını kay-
deden Kasım, "Devrik rejimin
hapishanelerindeki koşulların
dünyanın en kötüsü olmasa bile
en kötüleri arasında olduğunu
söyleyebilirim." dedi. Kasım, yüz-
lerce tutsağın sadece birkaç kişi
için tasarlanan alanlara tıkıştı-
rıldığını, hücrelerdeki aşırı ka-
labalığın hastalıkların yayılmasını
kolaylaştırdığını da belirtti. Ge-
rekli tıbbi bakımın olmamasının
durumu daha da kötüleştirdiğine
işaret eden Kasım, tutsakların
çoğunlukla işkence sonucu olu-
şan yaralarını veya yanıklarını
tedavi edecek imkanlardan mah-
rum bırakıldığını kaydetti.

Rejimin sonlanmasıyla, iç sa-
vaş boyunca askeri hastanelere
getirilen cesetleri kayıt altına al-
makla sorumlu "Sezar" kod adlı
eski rejim askerinin çektiği fo-
toğraflar tekrar gündeme geldi.
Fotoğrafların, rejim tarafından
işkence ve insanlık dışı yöntem-
lerle öldürüldüğü belirlenen, yaş-
ları 20 ile 40 arasında değişen
yaklaşık 11 bin kişiye ait olduğu
düşünülüyor. "Sezar"ı ve "Sami"
kod adlı yakın arkadaşını bizzat

tanıdığını belirten Kasım, "Sezar,
Suriye devrimi başladıktan sonra
askeri hapishanelerde fotoğrafını
çektiği cesetlerdeki zalim işkence
izlerini fark etmeye başladı. Bu
izler, resmi adli tıp raporlarında
belirtilen inme, kalp krizi ve so-
lunum hastalıkları gibi ölüm se-
bepleriyle çelişiyordu." ifadelerini
kullandı. Kasım, Sezar'ın bu du-
rumdan rahatsız olduğunu ve
Sami'ye durumdan söz ettiğini
aktararak, ikilinin, bu fotoğrafları
toplamaya karar verdiğini anlattı.
Sezar'ın topladığı fotoğrafları ta-
şınabilir belleklerde kıyafetlerine
saklayarak ülke dışına çıkarmayı
başardığını belirten Kasım, bu
fotoğrafları "kritik kanıtlar" olarak
nitelendirdi. Kasım, "Suriye reji-
minin güvenlik güçlerinin işlediği
ciddi ihlalleri göstermek için bu
fotoğrafları ilgili mahkemelere
sunmalarını önerdim." dedi. Al-
manya ve Fransa gibi ülkelerde
bu fotoğrafların mahkemelerde
kullanıldığını dile getiren Kasım,
fotoğraflarla eski Suriye istihbarat
yetkilisi Enver Raslan'ın davasında
"başarıya ulaşıldığını" anımsattı.
Kasım, Sezar'ın fotoğraflarının,
işkence yöntemlerini, kurbanların
çeşitli yaşlarda olduğunu ortaya
koyduğunu belirtti. Başkent Şam
dışında çeşitli kentlerden kur-
banların fotoğraflandığını ifade
eden Kasım, "Bu, devrik Esed
rejimi güçlerinin kontrolündeki
tüm bölgelerde işkence uygu-
landığını kanıtlıyor." değerlen-
dirmesini yaptı. lANKARA-AA

S

Suriyeli insan hakları avukatı İbrahim el-Kasım, devrik Beşşar Esed rejiminin işlediği suçları belgele-
yen "Sezar" fotoğraflarının, çocuklara "bilerek ve isteyerek işkence yapıldığını" gösterdiğini söyledi.

Suriyeli insan hakları avukatı Kasım’a göre
devrik Esed rejimi ‘bile isteye’ işkence yapıyordu
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Brezilya’da ilk ve orta dereceli okullarda cep telefonu kullanımı yasaklanıyor
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rabzonspor Teknik
Direktörü Şenol
Güneş, "Üst üste

mağlubiyet ve başarısız sonuç-
ları Trabzonspor tarihinde ben
de görmedim, kendi dönemim-
de de görmedim. Bugün bir
kriz dönemi. Bu krizin tekrar
iyi duruma gelmesi için teslim
olmadan savaşarak devam ede-
ceğiz." dedi. Güneş, Mehmet
Ali Yılmaz Tesisleri'nde Sipay
Bodrum FK maçının hazırlık-
larını sürdüren bordo-mavili
takımın antrenmanı öncesinde
basın mensuplarının sorularını
yanıtladı. Takımdaki sakat oyun-
cuların fazlalığına dikkati çeken
Güneş, şöyle devam etti: "Hü-
seyin, Serkan, Savic ve Okay.
Adana Demirspor maçından
sonra Hüseyin ve Serkan ile
Arif sakatlanmıştı ama Arif şu
anda normal antrenmanlara
katılıyor. Batagov'un sakatlığı
bu hafta da devam ediyor. Dra-
guş, son maçta aldığı darbeye
bağlı bir sakatlığı var, 10 gün
sürer gibi görünüyor. Bu maç
değil ama Samsun maçına dü-
zelebilir çünkü o arada bir boş-
luk var. Yine son maçtan çıkan
Edin Visca vardı, onun duru-
muna yarın bakacağız. Serdar
Saatçi cezalı zaten. Bir de Eren
vardı çıkan ama ciddi boyutta
bir sakatlığı yok. Oldukça sa-
katımız var. Savic henüz dön-
medi, orada tedavisine devam
ediyor. Eldeki oyunculardan
da cezalı olan Serdar var, sağ-
lamlar da burada zaten. Dün
Eren Elmalı grip olmuştu, şu
anda iyileşmiş durumda. Başka
da bir sıkıntımız yok."

Güneş, "VAR gündeme gel-
diği zaman hakem hatalarının
teknoloji ile değil, insan ahlakı
ile ilintili olduğunu açıklamış-
tınız. Değişen bir şeyler var
mı? Şenol Güneş'in tepkisizliği
artık inancının kalmamasından
mı, şartlara alışmaktan mı?"
sorusuna, "Söylenen sözler unu-
tulmaz. Arşivlere de girince
bakılır. FIFA toplantısında, elit
antrenör toplantısıydı, ilk daha
yeni çıkmıştı bu kural. Hatta
orada çok eleştiri de aldık. Eğer
tartışmaları ve hataları dur-
durmak için yapılacaksa güzel
bir şey ama eğer başaramazsak
o zaman art niyet aranır. Bugün
geldiğimiz nokta da budur.
Eğer bir açıklama istiyorsanız
bunun cevabı budur." diye yanıt
verdi. Bu yanıtın daha ötesinin
olmadığını belirten Güneş, şu
değerlendirmede bulundu:
"Çünkü teknolojinin de girdiği
bir yerde oyunu da izlediğimiz
zaman bugün toplumda ayrış-

manın ne kadar fazla olduğunu
görüyoruz. Yüzde yüz emin ol-
duğumuz şeylerden bile şüphe
ile bakıyorsanız, ona göre, buna
göre konuşuyorsanız zaten ko-
nuşacak bir şey yok. Benim de
konuşmamamın sebebi bu.
Çünkü bu söylediklerimi tekrar
edecektim. Üslup olarak duy-
gularına bazen yenilen bir ti-
pim, ne kadar mantıklı olmaya
çalışsam bile. Bunu söyleyip
de yanlış bir şey yapmayalım.
Sayın Federasyon Başkanı ta-
nıdığımız bildiğimiz biri, Trab-
zonspor'un başkanlığını da
yaptı. Trabzonspor'un haklarını
korumak için çok savaştığını
biliyorum. Ama kendisine şim-
di 'Kumpas yapıldığı' söyleni-
yor da Trabzonspor'a ne ya-
pıldığını bilmiyorum. Adını
koysun yani. Daha üstünde
bir şeyler yapılıyor ama ne
olduğunu, başında olduğu için
onun cevaplaması gerekiyor."

Saha sonuçlarında sıkıntı-

larının bulunduğunu belirten
Güneş, "Bu tarafa dönüp de
gündemi değiştirmek istemi-
yordum. Çünkü bizim takım
oluşturmak için yapacağımız
işler vardı. Hakem de bunun
bir tarafında. Biz futbolumuzu,
'Bu maçta daha az hata nasıl
yapardık?' diye düşünüyorduk.
Hatalarımız, eksiklerimiz var
ama kazanacak kadar oynadı-
ğımızı düşünüyorum. Ama
oyun başında bizi sindirip de
işte bugün 'cezalı' dediğimiz
Serdar iki tane pozisyona girdi,
rakiple boğuştu. Evet, verilebilir
sarı kart. Ama bir oyuncu 7-8
defa aynı pozisyonu yapıp da
hiç kart görmüyorsa o zaman
bir tuhaflık var bu işte. Benim
oyuncum bu hafta yok, öteki
oyuncu sahada var." dedi. Gü-
neş, şu anda Trabzonspor'da
bir kadro oluşturmak duru-
munda olduklarının altını çi-
zerek, "Kasımpaşa olsun, bu
maçta olsun genel olarak bir

yükseliş olduğunu düşünüyo-
rum. Ama kaybedilen maçta
da eksiklerimiz olduğunu gö-
rüyoruz. Hataları, eksikleri ko-
nuşuyoruz. Eleştiri de yapılıyor,
yapılacak gayet normaldir. Bi-
zim için tabii genelde bakarsan
kayıp bir ligdir ama kazanaca-
ğımız ne var? İyi bir kadro
oluşturup ekonomik, idari, tek-
nik olarak yapılanmayı doğru
yapıp bu yılı hem toparlamak
hem de gelecek yılda kadro-
muzun yarışan bir takım olarak
çok daha üst seviyede olmasını
sağlamak." diye konuştu.
"Teslim olmadan
savaşarak devam
edeceğiz"

Şenol Güneş, sonuçların ken-
di şahsına, takıma ve camiaya
yakışmadığını vurgulayarak,
şunları kaydetti: "Herkesin üzül-
düğünü biliyorum, o yansıma
bende de var. Üzülüyorum ama
teslim olan biri değiliz. Sonuç
olarak iyi bir Trabzonspor'un
kendini tekrar bir daha tazeleyip
düzeltmesi gerekiyor. Ama şu
anda da en büyük ihtiyacımız
sahada oyuncuların iyi niyetin-
den şüphem yok, hepsi çok
üzüldüler. Hepsinin sevgiye ih-
tiyacı var, desteğe ihtiyacı var.
Taraftarın da şu anda olumsuz
bir şeyini görmedim. Üst üste
mağlubiyet ve başarısız sonuçlar
Trabzonspor tarihinde ben de
görmedim, kendi dönemimde
görmedim. Bugün bir kriz dö-
nemi. Bu krizin tekrar iyi du-
ruma gelmesi için teslim ol-
madan savaşarak devam ede-
ceğiz." lTRABZON-AA
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Samsunspor, Süper Lig’de
Sivasspor’a konuk olacak

Beşiktaş, Süper Lig’in 
17. haftasında bugün
Alanyaspor’u ağırlayacak

RAMS Başakşehir'in Avrupa
kupaları macerası Belçika'da
sona erdi. Bu sezon UEFA
Konferans Ligi'ne 3. eleme
turundan başlayan Başakşehir,
toplam 12 maç oynadı. Bu
karşılaşmalarda 6 galibiyet,
4 beraberlik ve 2 yenilgi aldı.
UEFA Konferans Ligi'nin 6.
ve son haftasında konuk ol-
duğu Cercle Brugge ile 1-1
berabere kalan Başakşehir,
topladığı 6 puanla play-off
potasına giremeyerek elendi.
RAMS Başakşehir,
Avrupa kupalarına
veda etti

Bu sezon UEFA Konferans
Ligi'ne 3. eleme turundan
başlayan Başakşehir, toplam
12 maç oynarken, bu karşı-
laşmalarda 6 galibiyet, 4 be-
raberlik ve 2 yenilgi aldı.
Çağdaş Atan'ın ekibi, 24 gol
atıp, kalesinde 13 gole engel

olamadı. Başakşehir, 12 maç-
taki 2 yenilgisini Avusturya
ekibi Rapid Wien ve Slovenya
temsilcisi Celje karşısında
aldı. Eleme turlarını 5 gali-
biyet ve 1 beraberlikle ye-
nilgisiz tamamlayan İstanbul
ekibi, lig aşamasının ilk ma-
çında sahasında Rapid Wi-
en'e 2-1 kaybetti, ikinci ma-
çında ise deplasmanda Celje
karşısında 5-1'lik ağır bir ye-
nilgi aldı. Zorlu Danimarka
deplasmanında Kopenhag ile
1-1 berabere kalarak ilk pua-
nını alan ve play-off için
umutlanan turuncu-lacivertli
ekip için Konferans Ligi'ndeki
kırılma anı Moldova ekibi
Petrocub ile oynadığı maçta
yaşandı. Zayıf rakibi karşı-
sında net fırsatları kullana-
madığı maçın uzatma bölü-
müne 1-0 önde giren Ba-
şakşehir, 90+6. dakikada ye-
diği golle sahadan 1-1'lik be-

raberlikle ayrıldı. Sahasında
Alman temsilcisi Heidenhe-
im'ı 3-1 mağlup ederek
umutlarını son maça taşıyan
turuncu-lacivertliler, Cercle
Brugge karşısında istediği
galibiyeti alamadı.
Piatek'ten ligde 10,
Avrupa'da 9 gol

RAMS Başakşehir'in Po-
lonyalı forveti Krzysztof Pia-
tek, Cercle Brugge karşısında
kaydettiği golle bu sezon
tüm kulvarlardaki gol sayı-
sını 19'a yükseltti. Trendyol
Süper Lig'de Trabzonsporlu
Simon Banza ile birlikte gol
krallığı yarışında 10'ar golle
zirvede yer alan Piatek, UEFA
Konferans Ligi'nde de 9 kez
fileleri havalandırdı. UEFA
Konferans Ligi elemelerinde
4 gol atan Piatek, lig aşa-
masında da 5 kez gol sevinci
yaşadı. lBRUGG-AA

PFDK, Trendyol Süper
Lig’den 8 kulübe
çeşitli cezalar verdi

RAMS BAŞAKŞEHİR’in Avrupa
kupaları macerası 12 maç sürdü
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RAMS Başakşehirli oyuncu
Ousseynou Ba'ya 3 maç
men cezası verildi. Türkiye
Futbol Federasyonu (TFF)
Profesyonel Futbol Disiplin
Kurulu (PFDK), Trendyol
Süper Lig'den 8 kulübü çe-
şitli cezalara çarptırdı.
TFF'den yapılan açıklamaya
göre kurul, Fenerbahçe'ye
taraftarlarının neden olduğu
çirkin ve kötü tezahürat ne-
deniyle 300 bin lira para
cezası ve bu eylemde bulu-
nan tribüne bir maç bloke
cezası verdi. Galatasaray'a
merdiven boşluklarının boş
bırakılmamasından dolayı
427 bin 500 lira para cezası
kesen kurul, çirkin ve kötü
tezahürat nedeniyle bazı
tribünlere bloke cezası uy-
guladı. PFDK, sarı-kırmızılı
yönetici Metin Öztürk'e ise
müsabaka sonrası medyaya
yapmış olduğu beyanlarında
yer alan sportmenliğe aykırı
açıklamaları nedeniyle 75
bin lira para cezası kesti.
Beşiktaş'a çirkin ve kötü te-
zahürat gerekçesiyle 570
bin lira para cezasının yanı
sıra kısmi tribün kapatma
cezası uygulandı. Kurul, Ka-
sımpaşa'ya da çirkin ve kötü
tezahürat nedeniyle 300 bin
lira para cezası ve kısmi tri-
bün kapatma cezası verdi.
ikas Eyüpspor'a çirkin ve

kötü tezahürattan kısmi tri-
bün kapatma cezası uygu-
lanırken, RAMS Başakşehir'e
takım halinde sportmenliğe
aykırı hareket nedeniyle 47
bin 250 lira para cezası ke-
sildi. Öte yandan rakip ta-
kım sporcusuna yönelik şid-
detli hareketi nedeniyle
RAMS Başakşehirli oyuncu
Ousseynou Ba'ya 3 resmi
müsabakadan men ve 58
bin 500 lira para cezası ve-
rildi. Adana Demirspor'da
çirkin ve kötü tezahürat se-
bebiyle kısmı tribün kapat-
ma cezasının yanı sıra ta-
raftarlarının neden olduğu
saha olayları gerekçesiyle
168 bin lira para cezasına
çarptırıldı. Trabzonspor'a
ise taraftarlarının neden ol-
duğu saha olayları gerek-
çesiyle 168 bin lira para
cezası kesildi. Ayrıca mü-
sabaka hakemine yönelik
sportmenliğe aykırı hareketi
nedeniyle Atakaş Hatays-
por'dan Mehmet Reşat,
Mahmut Doğuş ve İlyas
Bayraktar'a 29 bin 250'şer
lira para cezası verildi. Aynı
gerekçeyle Atakaş Hatays-
por'dan antrenör Ayhan Ten-
beloğlu ve kulüp görevlisi
Emre Aslan, birer resmi mü-
sabakadan men ve 58 bin
500'er lira para cezasına
çarptırıldı. lİSTANBUL-AA

Beşiktaş, Trendyol Süper Lig'in 17. haftasında
bugün Corendon Alanyaspor'u konuk edecek.
Tüpraş Stadı'nda saat 19.00'da başlayacak
mücadelede hakem Cihan Aydın düdük ça-
lacak. Ligde 10. hafta oynanan Galatasaray
derbisinin ardından 3 puan almakta zorlanan
siyah-beyazlılar, son 7 karşılaşmada yalnızca
1 kez kazandı. Söz konusu dönemde 4 mağ-
lubiyet yaşayan Beşiktaş, 2 kez de rakipleriyle
yenişemedi. Geçen hafta Adana Demirspor
deplasmanında 2-1 mağlup olan "Kara Kar-
tal"da bu sonucun ardından futbolcular, ta-
raftardan tepki görmüştü. Alanyaspor kar-
şısında galip gelmek isteyen siyah-beyazlılar,
3 puan alarak kötü gidişatı durdurmak
istiyor. Beşiktaş, Alanyaspor maçı öncesinde
oynadığı 15 maçta 7 galibiyet aldı. Siyah-
beyazlılar, 4'er yenilgi ve beraberlikle topladığı
25 puan ile 6. sırada kendine yer buldu.
Son 3 maçta 2 kez sahadan kazanarak
ayrılan Alanyaspor ise toplamda 4 galibiyet,
5 beraberlik ve 6 yenilgi ile 17 puanla 14.
sırada yer aldı. Beşiktaş'ta 25 yaşındaki sa-
vunma oyuncusu Tayyip Talha Sanuç, kırmızı
kart cezasından dolayı Alanyaspor maçında
oynayamayacak. Tayyip Talha, Süper Lig'in
16. haftasında Adana Demirspor ile oynanan
karşılaşmanın 76. dakikasında yaptığı faulün
ardından doğrudan kırmızı kartla oyun dışında
kalmıştı. Tecrübeli oyuncunun yerine sakat-
lığını atlatan Felix Uduokhai'nin oynaması
bekleniyor. Öte yandan siyah-beyazlı takımda
uzun süre sahalardan uzak kalacak Necip
Uysal'ın yanı sıra Gabriel Paulista, Milot Ras-
hica ve Ciro Immobile'nin tedavileri sürüyor.
Siyah-beyazlı futbolcular Rashica ile Immo-
bile'nin maçta forma giyip giymeyeceğine
ilişkin son durumun maç saatine doğru belli
olacağı ifade ediliyor.  lİSTANBUL-AA

Trabzonspor Teknik Direktörü Şenol Güneş
kriz döneminden savaşarak çıkmak istiyor

Reeder Samsunspor, Trendyol Süper Lig'in 17.
haftasında bugün deplasmanda Net Global
Sivasspor ile karşılaşacak. BG Grup 4 Eylül
Stadı'nda saat 16.00'da başlayacak mücadeleyi,
hakem Ali Şansalan yönetecek. Süper Lig'de
çıktığı 15 karşılaşmada 9 galibiyet, 2 beraberlik
ve 4 yenilgi yaşayan Reeder Samsunspor, 29
puan topladı. Ligde yaptığı maçların 5'ini ka-
zanan, 3'ünde berabere kalan, 8'inde de mağlup
olan Sivasspor ise 18 puan elde etti. Karadeniz
ekibinde karşılaşma öncesinde sakat ve cezalı
oyuncu bulunmuyor. lSAMSUN-AA
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Ulusal Tebligat Adresi
25919-61517-42956

Trabzonspor Teknik Direktörü Şenol Güneş, "Üst üste mağlubiyet ve başarısız sonuçla-
rı Trabzonspor tarihinde ben de görmedim, kendi dönemimde de görmedim. Bu kri-
zin tekrar iyi duruma gelmesi için teslim olmadan savaşarak devam edeceğiz." dedi.
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stanbul Fatih İlçe-
si’nde Şehremini Ma-
hallesi’nde Küçük Ev

Çi Börek’e yolumuzu düşürdük.
31 yıldır gönülden bu işi yapan
Salim Ünalan: “Bir ısırık al,
içinden suyu aksın” dedi. Güler
yüzü, samimiyeti, nezaketi ile
Ahilik kültürünün özelliklerini
yaşatan Kıymetli Salim Ünalan
Beyefendi ile Çi böreği konuş-
tuk. Sevgili eşi Sibel Ünalan
Hanımefendi de söyleşimize
değer kattılar. 

n M. Hülya Günay: Efen-
dim sizi “Çi börek” ile buluş-
turan öykünüz ile başlamaya
ne dersiniz? 

n Salim Ünalan: Eskişehir
1952 doğumluyum. Bursa İk-
tisadi Bilimler Akademisi 1975
dönemi mezunuyum. Üniversite
sonrası Koç grubunda, Sabancı
grubunda çalıştım. 78’li yıllar
grevlerin çok yoğun olduğu dö-
nemlerdi sonu belirsiz bir grev
sonunda serbest ticarete atıl-
maya karar verdim. Gelibolu’da
evlendim, on iki sene kadar
parlak bir ticari hayatımız oldu.
Akabinde 24 Ocak kararları,
on yıl sonra 93-94 yıllarında 5
Nisan kararları ve o günün eko-
nomik krizlerinin ağırlığı, en-
flasyon her ticaret erbabı gibi
bizi de yıprattı. 1996 yılında
yeğenlerimin istekleri ve des-
tekleriyle İstanbul Fatih Oda-
başı’na yerleştik. Altı dükkân
üstü ev şeklinde küçük bir bi-
nada, üç masadan ibaret kafe-
terya ile başladık. Çevresinde
öğrenci yurtları vardı, onlara
hizmet ederiz diye düşündük
ama beklediğimiz gibi olmadı. 

n M. Hülya Günay: Çi
börek işine nasıl adım attınız? 

n Salim Ünalan: Bir gün
Eskişehir’den arkadaşlar gel-
diler, “Burada meşhur bir Çi
börekçi varmış bizi oraya götür”
dediler. İstanbul’a geleli üç ay
olmuş ve o ana kadar bilmi-
yorum. Odabaşı Çi Börek, sor-
duk komşulara gittik. Küçücük
bir dükkân, önünde kuyruk,
yirmi beş dakika bekledik. Bir
baktık ki bizim Eskişehir’de
yediğimiz Çi börek ile yakından
uzaktan alakası yok ve o gün
ben dedim ki Çi börek yapa-

cağım. Ertesi gün çevremde
bu işle ilgili kimler var diye
araştırmaya başladım, yardım
isterken Sezai Uygur denilen
kişi ile tanıştırdılar. Allah nur
içinde yatırsın Sezai Amca’ya
gittim, durumumu izah ettim,
“Oğlum benim sağlığım uygun
değil bir gün çalışırım üç gün
çalışamam” dedi. Sezai Amca
bana destek olmayı ve işi öğ-
retmeyi kabul etti. Sezai Amca
vakti ile Eskişehir’den İstanbul’a
yerleşmiş o dönem çevrede Ta-
tarlar çok, rahmetli başlıyor
ve çok başarılı oluyor. Ben de
ondan devraldım. Sezai Am-
canın oğlu ile de uzun yıllar
beraber çalıştık. Maalesef Sezai
Amcanın ardından oğlunu da
63 yaşında elim bir rahatsızlık
ile kaybettik. Benim içi çok
kıymetliler, minnetle yâd edi-
yorum, mekânları cennet olsun. 

n M. Hülya Günay: Efen-
dim çiğ börek mi “çi börek”
mi böreğin serüveni nedir? 

n Salim Ünalan:“Çi börek”
Kırım Tatarları’nın Orta Asya’da
yüzyıllardır evrensel bir lezze-
tidir. Çünkü Orta Asya coğraf-
yası bozkırdır, orada
hayvancılık ve hu-
bubat vardır,
başka bir şey
yoktur. Do-
layısı ile
hamur iş-
leri orada
ç o k t u r.
“ E t l i
maylı ka-
m u r a ş ,
köbetmen,
k a t l a m a ,
lakşa, cantik,
tataraş, sarıbur-
ma, kalakay, kavur-
ma, börek, ummaç, şil-
ter, salma, irimcik, tabak börek,
bazlamaç” gibi isimlerde hamur
çeşitlerinin her biri birer ayrı
çeşittir. Bunların içinde de en
çok “Çi börek” bilinir. Özgün
olarak “Şi börek” de denilir. Bi-
zim Türk toplumunda çiğ börek,
kıymayı çiğden koyduğumuz
için oradan çiğ olarak geliyor
gibi algı var uzaktan yakından
ilgisi yok. “Çi” Kıpçak lehçesinde
güzel, lezzetli anlamına gelir.

Kırım ve
Orta As-
ya’dan Tür-
kiye’ye göç
eden Ta-
tarlar Eski-
şehir bölge-

sinde yo-
ğunlaşmış ye-

mek kültürle-
rini de gittikleri

yerlere götürmüş-
lerdir. Bu iç içe geçen

kültür öncelikle Eskişehir ile
özdeşleşmiş sonra da Yalova,
Bandırma başta olmak üzere
tüm Türkiye’ye yayılmıştır. 

n M. Hülya Günay: Çi
börek yapmanın püf nokta-
ları nelerdir?

n Salim Ünalan:Gelenek-
sel Kırım-Tatar yemeği olan Çi
börek; kıyma, soğan ve baharat
karışımının açılmış yufkaya ko-
nulup yağda kızartılması ile
yapılır. İçindeki kıymayı çiğden
koyduğumuz için hafif sulan-
dırarak yapıyoruz ki o suyun
buharı içinde yüksek ateşte pi-
şirir. İçindeki suları birçok kişi
yağ zannediyor, yağ değildir.
Yağın ısı değeri çok önemli
205-210 derece arasının altında
veya üstünde ısı olursa börek
bir şeye benzemez. Pişirmede
bir takım özellikler vardır. Efen-
dim tabii hamuru önemli, in-
celiği, kalınlığı. Kullandığım
kıymada ben dana gerdan ter-
cih ederim, gerdan hayvanın
en çok hareket ettiği yer olduğu
için en lezzetli kısmıdır. 

n M. Hülya Günay: Ha-
murun kıvamına değinmiş-
ken ilk başladığınız dönem-
lerde yaşadığınız aksilikler
oldu mu var mı bir hatıranız? 

n Salim Ünalan:Bir banka
şubesinin personeli toplu sipariş
verdi. Benim ilk başladığım
dönem üç beş on yaptık, hamur
yapışıyor, zorla açıyorum, kı-
vamı tutmuyor; hatta ben ha-
nıma dedim ki söyle lahmacun
yaptırsınlar. O sırada siparişi
alan biri geldi, börekler daha
olmadı mı diye soruyor. Olan-
ları aldı götürdü, “Ağabey çok
güzel olmuş, harika bu börek-
ler” dedi. O günü atlattık, ertesi

gün daha iyi oldu. Zaten üçün-
cü günü rahmetli ustam yanı-
mıza geldi. Hayatımda mutfağa
girmiş değildim, rahmetle anı-
yorum ustamın öğrettiği usul
ile 31 senedir aynı lezzet ve
kıvam ile devam ediyoruz. 

n M. Hülya Günay: Efen-
dim 31 yıldır Fatih’te yaşı-
yorsunuz, kimler geldi kimler
geçti, Çi börek müdavimleri
var mıydı? Uzun yıllar Fatih’te
yaşamak nasıl bir duygu? 

n Salim Ünalan:Hülya kı-
zım, İstanbul dünyanın kalbidir,
İstanbul’un kalbi de Fatih’tir.
Ben 17 sene ana cadde üzerin-
deydim. 13 seneden fazla da
Şehremini, Ziya Gökalp Sokağı
40 numaralı adreste devam
ediyoruz. Çi börek müdavimleri
ilk aklıma gelen, kıymetli Ahmet
Özhan beyefendi çok gelirdi.
Kıymetli kalp ve damar cerrahi
uzmanı Prof. Dr. Enver Dayıoğlu
gelirdi. Bir İstanbul beyefendisi,
kadim dost Mehmet Kâmil Ber-
se beyefendi hâlen gelir. Ben
31 yıldır Fatih’ten dışarı çık-
madım, bana göre eksiklik, ba-
zen kendimi bu konuda muz-
darip hissederim sosyal hayatın
gereklerini yerine getiremedim.
Fatih bir ev Fatihliler bizim ai-
lemizin parçası oldu. Komşu-
larımız, dostlarımız çok kıy-

m e t l i ,
burada ya-
şamak benim
için de eşim için
de çok özel ve huzurlu.
Adından anlaşılacağı üzere “Kü-
çük Ev Çi Börek” burası bizim
yuvamız ve gelen insanlar da
misafirimiz. Ben ve ailem bu-
güne kadar kapıdan giren hiç
kimseyi müşteri gibi görmedik.
Her gelen insan bizim misafi-
rimizdir. Benim hayatım buraya
gelen insanlarla sohbet etmek,
onlara hizmet ile geçti. Bugüne
kadar da kimse beni mağdur
etmedi, ben de kimseyi kırıp
mağdur etmedim, böyle bir gü-
zellik var. Bu karşılıklı anlayışı
da hayatımızın bereketi olarak
görüyorum. 

n M. Hülya Günay: Efen-
dim bu lezzetli söyleşi için
müteşekkirim, müsaadenizle
eşiniz Sibel Hanımefendiye de
bir soru yöneltmek isterim…

n Salim Ünalan:Elbette…
Sibel Hanım benim en büyük
desteğim, şansım, yol arkada-
şım. Hülya Hanım kızım gü-
nümüz sizinle güzel başladı,
sizin gibi güzel insanlarla bu-
luştursun Mevlâ bizleri, çok
teşekkür ederim.

n M. Hülya Günay: Sibel
Hanım Kırım- Tatar gelenek-

sel yemeği “Çi börek” aile
mesleği olarak size gelmiyor,
aile kökenlerinizde göç hikâ-
yesi var mı? 

n Salim Ünalan:Eşim ve
benim ailelerimizin göç öyküsü
var. İkimizin de babalarımız
Makedonya göçmeni, annele-
rimiz Romanya göçmeni Tatar,
annelerimiz Kırım’dan Roman-
ya’ya gelmişler. Annemler Kös-
tenceli. Kayınvalidem anneciğim
hep “Bulgar göçmeniyim” derdi,
sınırlar çizilince onların yaşadığı
yer Bulgaristan sınırları içinde
kalmış. Annelerimizin kökeni

Kırım, babalarımız Konya
Karaman kökenli. Kon-

ya Karaman’dan Ma-
kedonya’ya geli-

yorlar, Rumeli
toprakları fethe-
dilince geri göç
etmişler. Sa-
lim Bey’in ba-
bası Ankara
Altındağ ora-
dan Eskişe-
hir’e yerleşi-
yorlar. Benim
a n n e m l e r
1934 yılında

Gülcemal Va-
puru ile Kösten-

ce’den hareket
ediyorlar. Annean-

nem anneme hami-
le, Gülcemal teyzem

ve Pakize teyzem hayatta,
bir de dayım var Cengiz. Cen-

giz Dayım yolda gelirken va-
purda vefat ediyor, onu sarıp
sarmalayıp saklıyorlar Çanak-
kale’de gömüyorlar. Çanakka-
le’ye yerleştiriyor Atatürk onları,
mağdur etmiyorlar gelenleri.
Kırım sürgünü ile anneannemler
Romanya’ya geliyorlar, orada
tarımla uğraşıyorlar, on üç ça-
lışanları var. Dedem her akşam
yatsı namazını beklerken ağ-
lardı, “Sivastopol önünde yatan
gemiler” diye türküler söylerdi
hiç unutmam. Babam da Ma-
kedonya’dan üç yaşında iken
gelmiş. İlk önce onları Tekirdağ
Kumbağ’a vermişler, babaan-
nemler orada yapamamışlar.
Birkaç aile birlikte Ayvalık Cun-
da Adası’na gitmişler, orada da
zeytin işleyiciliği ile çocuklarını
büyütmüş. Oradan da Çanak-
kale’ye geçmişler. Babamın ça-
lıştığı askeri fabrika Çanakka-
le’de lav oldu, biz de beraber
tüm aileler Gelibolu’ya taşındı
orada da bir göç hikâyesi var.
Türkler hep konargöçer zaten
hep göç hikâyesi. Çi börek aile
mesleği olmasa da ailelerimiz
Kırım kökenli o el lezzeti mut-
laka nesilden nesile geçmiştir. 
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